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مدیرکل حفاظت محیط زیست استان:

تعداد روزهای ناسالم به یک سوم 
کاهش یافته است

بروجردی در جمع خبرنگاران:

سردار حاجی زاده خبر داد:تهیه برنامه جامع مناطق حفاظت شده استان

معاون میراث فرهنگی کشور  در مراسم 
کلنگ زنی هتل پنج ستاره آتشگاه تاکید کرد ؛

در برخی بندهای توافق 
نهایی به نقطه نزدیکی

 با ۱+۵ رسیده ایم

 دروازه های اصفهان به روی 
طبیعت گردان باز می شود

برد پهپادهای ایرانی 
به ۳ هزار کیلومتر رسید

اصفهان،  شهر استراتژیک 
ایران در زمینه گردشگری

 همزمان با اربعین حسینی سه سفر هوایی در هفته خواهد بود و روزانه 
تا ۲۴آذر ماه نیز دو گروه زمینی از طرف سازمان حج و زیارت استان 
اصفهان و هزاران نفر به ص��ورت انفرادی  به عتبات س��فر خواهند تا 

عاشقان حسینی خاک پای کاروان حسینی را طوطیای چشم کنند.
 این روزه��ا حال و هوای ه��ر کس را که م��ی بینی، بس��یار کربلایی 

است و...

درآستانه اربعین حسینی به صورت روزانه انجام می شود؛ 

بدرقه کاروان زائران  کربلا در نصف جهان

نور چشمان امام صادق 
علیه السلام 

خود را بی نیاز  از دریافت 
هر نشانی می دانم

گفت و گوی 
اختصا صی 
 با خداداد عزیزی

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان در آستانه روز قانون اساسی تاکید کرد:

امیدواریم همه در چارچوب قوانین به انجام 
رسالت  و  وظایفمان بپردازیم

روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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اصفهان، شهر چهار فصل، فارغ از میراث های زیبا و بی نظیر قدیمی، 
دارای طبیعتی بکر و ستودنی است که گردشگران از دیدارش لذت 
خواهند برد.همه این مواهب طبیعی در حالی در وس��عتی به قد و 
قامت یک استان، گرد هم آمده اند که در عین شهرت، غریب مانده 
اند و نه تنها به دنیا به درس��تی معرفی نش��ده اند که سرمایه گذاری 
چندانی برای ایجاد زیرساخت های جذب گردشگر نیز در این مکان 

ها انجام نشده است. 

فرمانده نیروی هوافضای س��پاه گفت: امروز با س��اخت انواع پهپاد 
با تنوع ماموریتی مختلف ش��عاع عملیاتی آنها تا سه هزار کیلومتر 
افزایش یافته که این مساله یک خودکفایی بزرگ در صنعت دفاعی 
محسوب می شود.  به گزارش اصفهان زیبا به نقل ازخبرگزاری فارس، 
 سردار امیر علی حاجی زاده، فرمانده نیروی هوافضای سپاه در جمع 
دانش آموزان، مدی��ران و دبیران یکی از دبیرس��تان های تهران با 

گرامیداشت هفته بسیج، اظهار داشت...

با حضور معاون گردشگری سازمان میراث فرهنگی صنایع 
دستی و گردشگری کشور، رییس و جمعی از اعضای شورای 
شهر اصفهان مراسم کلنگ زنی هتل پنج ستاره آتشگاه  برگزار 
ش��د. مرتضی رحمانی موحد در این مراسم  به ظرفیت های 
بالای گردشگری کشور اشاره کر د و  گفت: در این زمینه فرش 
خدمت گسترده ولی فرصت خدمت محدود است و بی شک 
ترکیب این دو تحول آفرین اس��ت. وی گفت: اصفهان یک 
شهر استراتژیک در زمینه گردشگری است و ظرفیت های 

بسیاری در این زمینه دارد.
معاون گردشگری سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری افزود: توسعه گردشگری خارجی به منظور کمک 
به رونق اقتصاد ملی، سازمان دهی و توسعه گردشگری داخلی 
به منظور بهره مندی مردم از مزایای آن و ایجاد اش��تغال و 
همچنین تقویت فناوری اطلاعات در این زمینه سه راهبرد 
اصلی در زمینه گردشگری است. وی تصریح کرد: بی شک 
زیر س��اخت ها نیز باید متناس��ب با این اهداف و راهبردها 
تقویت شود تا مهمان نوازی و خدمت رسانی به گردشگران 

با امکانات مناسب صورت گیرد.

برای ولادت امام موسی کاظم)ع(حسین علیزاده نشان شوالیه را رد کرد
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سلامتی که بر باد می رود؛

ردپای محصولات غذایی زیرپله ای 
در بازارشهر

فرمانده معظم کل قوا در مراسم دانش آموختگی 
دانشگاه های افسری ارتش: 

نيروهاي مسلح ایران در تمام عرصه های 
مسئوليت و  رزم آوری، سنگ تمام 

2خواهند گذاشت

روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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رییس مجلس در کنفرانس خبری 
با همتای روسی تاکید کرد:  
ضرورت مبارزه 
با تروریست ها 
با روش های مختلف 

آیت الله جنتي در دیدار با 
کاروان خانواده معظم شهدا و 
ایثارگران اصفهان: 
ادامه دهنده 
راه شهدا باشیم

مدیرعامل شرکت توسعه مجتمع های سیاحتی،  ورزشی سپاهان:
119فاز دوم تله کابین صفه اصفهان آماده بهره برداری است

ویژه نامه 
دانش

معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا
با اشاره به بارش مناسب برف در حوضه آبریز زاینده رود:

تونل سوم کوهرنگ، بهمن ماه 
به بهره برداری می رسد

دکتر سقائیان ن  ژاد در دیدار با اهالي منطقه 6؛

    شهرداري  از ابتداي آذرماه
 پسماندهاي پزشكي جمع آوري نمي کند

4

4

4

ایران و کره جنوبي در دیداري دوستانه؛ 

 دلمان براي تیم ملي 
تنگ شده بود

تعادل در بازارعرضه و تقاضای مرغ وجود ندارد 

تامین نهاده،مهم ترین مشكل 
مرغداران استان

س: حمیدرضا نیكومرام  |  اصفهان زیبا[
]عك
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استاندارخواستار شد؛

تسریع در اجرای سامانه دوم آبرسانی شرب به اصفهان بزرگ

آلزایمر، سالمندان را   از ذهن مسوولان پاک کرد

سونامی سالمندی در اصفهان

دکتر سقائیان نژاد در حاشیه دیدار با اهالی منطقه سه:

خیابان آقا نورالله نجفی استاندارد های 
لازم را دارد

قشقاوی در جمع خبرنگاران:

بازگشایی سفارت انگلیس به 
معنای یکسان بودن مواضع 

سیاسی نیست

نماینده اصفهان و  رییس کمیسیون 
ویژه اصل ۴۴  در گفت و گو با

 اصفهان زیبا تاکید کرد:

برند سازی؛ در گرو ارتقای 
کیفیت کالاهای داخلی 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

آب اصفهان بذل و بخشش 
4شده است

هت تریک اصفهانی ها
در کسب مدال نقره؛

یک طلای دیگر اصفهان 
در بازی های آسیایی

11  از دست رفت

ویژه نامه  دانش 

4

دبیر اجرایی جشنواره بین المللی فیلم کودک و نوجوان عنوان کرد:

 حضور هنرمندان اصفهانی با 50 فیلم 
در جشنواره امسال

لطفا کمربندهای ایمنی خود را ببندید
   سرعتی باور نکردنی                       

  پاسخی به نیاز اینترنت پرسرعت شما 
   حتی اگر خط تلفن نداشته باشید           

    یا مشکل مخابراتی داشته باشید 

ISD به شماره 12-13-105 
P ت

ی مجوز توزیع اینترن
دارا

ی 
ت رادیوی

ت و ارتباطا
ظیم مقررا

صادره از سازمان تن

تلفن تماس:36205196 
www.shabakieh.com

مسلمانان با همدلی، حربه اختلاف افکنی را   از دست دشمن بگیرند
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رییس جمه��ور اعلام کرد که این دول��ت از هیچ اقدامی که در راه مبارزه با فس��اد لازم 
باشد، دریغ نخواهد کرد و هر چه را که در راه توسعه مملکت نیاز باشد، تامین 

می کند و در این مسیر از هیچ قدرتی نخواهد ترسید. 

استاندار اصفهان به عنوان سخنران این مراس��م، از خدمات دادستان سابق 
استان تقدیر و صدور حکم پلمب بخش مازوت سوز نیروگاه اصفهان را ریسک 
بزرگ و حکمی قطعی قلمداد کرد.  زرگرپور ادامه داد: در این خصوص کمتر 
دادستانی حاضر به پذیرش چنین ریسک بزرگی بود. وی تصریح کرد: پس از 

صدور این حکم، مسوولان در تهران به من ایراد گرفتند که من نیز به عنوان 
رییس شورای تامین استان از حکم دادستان استان با قاطعیت دفاع کردم؛ چرا 

که دادستان اصفهان مشکل بزرگ زیست محیطی را با این حکم 
برطرف کرد. وی ضمن ابراز نگرانی از وضعیت زندان اصفهان...

2

4

روزنامه خبری
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رییس جمهور در جمع نخبگان و برگزیدگان خراسان رضوی:

دولت از هیچ اقدامی در راه مبارزه با فساد 
دریغ نخواهد کرد

به مناسبت سالگرد شهادت سردارعباسعلی جانثاری

فرمانده آتشبار

در پی تصمیم دولت به تصفیه بدهی بانک مرکزی

دور زدن متغیرهای اقتصادی 
ممنوع!

در همایش »س��رطان پایان و آغاز من« که ب��ا همت جمعیت 
همیاران س��لامت روان اجتماعی و همکاری سازمان بهزیستی 
استان اصفهان در سالن اجتماعات بهزیستی برگزار شد، دکتر 
شیرین تبعه امامی روانش��ناس و عضو هیات علمی دانشگاه که 
بیمار در حال مبارزه با سرطان است و تا به حال موفق به درمان 
خود تا 80 درصد شده است، گفت: امروزه سرطان به عنوان یک 
بیماری سخت، جس��م و روح بس��یاری از افراد را درگیر کرده، 

ضمن اینکه تعداد مبتلایان هر روز رو به فزونی است.
 به گفته وی، بجاس��ت که با آگاهی از اینکه سرطان صرفا یک 
بیماری جسمی نیست و به صورت ش��دید متاثر از روح و روان 
فرد نیز است، بر آن باش��یم تا با افزایش توان روحی افراد مبتلا 
و افزایش انگیزه زندگی این بیماری هولناک را کنترل و بهبود 
بخش��یم. این بیمار موفق با اش��اره به این موضوع، برای درمان 
روحی اف��راد مبتلا توج��ه به ش��ش نکته کلی��دی را ضروری 
دانست. وی با اش��اره به اینکه بس��یاری از بیماران در پذیرش 
واقعیت بیماری خود مش��کل داش��ته و در انکار شدید روحی 
هستند، تصریح کرد: مسلما عدم پذیرش بیماری بر روند درمان 

تاثیرگذار است...

استاندار در  مراسم معارفه دادستان جدید اصفهان: 

وضعیت زندان اصفهان
 مناسب نیست

باز هم یک پروژه ضدایرانی دیگر

تکرار سناریوی  ایران ستیزی »آرگو«  این بار با نام گلاب

2

مهم ترین دلواپسی ام 
شرمندگی مقابل

 مردم است 

 معاون فرهنگی اجتماعی شهرداری اصفهان در نشست با خبر نگاران رسانه ها:

رهبر معظم انقلاب در دیدار کارگزاران حج:

تخت فولاد وگلستان شهدا یکی از مسیرهای 
گردشگری اصفهان است 

این روزها ش��اهد نمایش فیلم ضد ایرانی »گلاب« در بس��یاری از 
جشنواره های سینمایی غرب هس��تیم؛ فیلمی که علی رغم ضعف 
در ساختار و محتوا همواره به عنوان یکی از شانس های اسکار مطرح 

می ش��ود، به نظر می رس��د قصه فیلم ضد ایرانی »آرگ��و« در حال 
 تکرار است. دو س��ال پیش فیلم ضد ایرانی »آرگو« به کارگردانی 

بن افلک، بازیگر هالیوودی ساخته شد که از همان ابتدا ...

مرکز نجوم ادیب برگزار می کند؛

 ششمین گشت رصدی آسمان شب
12 7

9

با حضور معاون وزیر تعاون؛

امروز 96 طرح تعاونی در 
استان اصفهان افتتاح می شود

سرطان؛ پایان و آغاز من

سرطان نعمتی است که باعث 
بازنگری مان می شود

لاهِ عَلَی النَّبِی  مَن دَعا قَبلَ الثَّناءِ عَلَی الله و الصَّ

)صلی الله علیه وآله( كَانَ كَمَن رمَی بِسَهمٍ بِلا وَتر

هر كه پیش از ستایش بر خدا و صلوات بر پیغمبر )صلی الله علیه 
وآله( دعا كند چون كسی است كه بی زه كمان كشد.

ولادت هفتمین اختر تابناک امامت و و لایت

بر عموم شیعیان آن حضرت مبارک باد

با یک تماس مشترک شوید

32229512

گسترده ترین شبکه توزیع

ارسال رایگان

پر تیراژ ترین روزنامه استان



فرمانده نیروی هوافضای سپاه گفت: امروز با ساخت 

گروه 
ایران

انواع پهپاد با تنوع ماموریتی مختلف شعاع عملیاتی 
آنها تا سه هزار کیلومتر افزایش یافته که این مساله 
یک خودکفایی بزرگ در صنعت دفاعی محس��وب 

می شود. 
به گزارش اصفهان زیبا ب��ه نقل ازخبرگزاری فارس، 
سردار امیر علی حاجی زاده فرمانده نیروی هوافضای سپاه در جمع 
دانش آموزان، مدیران و دبی��ران یکی از دبیرس��تان های تهران با 
گرامیداش��ت هفته بس��یج، اظهار داش��ت: پس از پیروزی انقلاب 
اسلامی و با شروع جنگ تحمیلی، سپاه در زمینه دفاعی با کمترین 
امکانات با رژیم بعث عراق به مقابله پرداخت و توانس��ت با توکل به 

قدرت لایزال الهی و اراده راسخ جوانان مؤمن و انقلابی در جنگی که 
بر ملت ایران تحمیل شده بود به پیروزی برسد. وی تصریح کرد: امروز 
با همت جوانان مؤمن، انقلابی و ولایتمدار ایران اس��لامی در حوزه 
دفاعی به خودکفایی رسیده ایم و قادریم تمامی تجهیزات مورد نیاز 

کشور را به صورت بومی تولیدکنیم.
حاج��ی زاده با اش��اره ب��ه پیش��ینه س��اخت هواپیماه��ای بدون 
سرنش��ین در کش��ورمان اظه��ار داش��ت: در س��ال ه��ای دف��اع 
مقدس ب��ه منظور دس��تیابی به اطلاع��ات مواضع دش��من نیاز به 
 اب��زاری بود ک��ه بتوان��د اطلاع��ات دقیق��ی را در اختی��ار گرفت:

 از این رو به فکر گرفتن تصاویر هوایی از مواضع دش��من افتادیم و 
پرنده بدون سرنش��ین »مهاجر« را س��اختیم. وی افزود: هر چند از 

ابتدای پهپاد »مهاجر« برد سه کیلومتری داشت اما امروز با ساخت 
انواع پهپاد با تنوع ماموریتی مختلف شعاع عملیاتی 
آنها نیز تا س��ه هزار کیلومتر افزای��ش یافته که این 
مس��اله، یک خودکفای��ی بزرگ در صنع��ت دفاعی 

محسوب می شود. 
فرمانده نیروی هوافضای س��پاه در بخش دیگری از 
سخنانش با اشاره به پیشینه توپخانه و موشکی سپاه 
نیز گفت: به دنبال تحق��ق منویات حضرت امام)ره( 
مبنی بر افزایش برد توپخانه ای نیروهای مس��لح، و 
با دس��تور فرماندهان وقت سپاه مهندسی معکوسی 
و ساخت موش��ک های دوربرد در دس��تور کار سپاه 
قرار گرف��ت که در ای��ن زمینه حاج حس��ن تهرانی 
مقدم نقش بی بدیلی را در توسعه صنعت موشکی و 
ارتقای قدرت بازدارندگی ایران اسلامی ایفا کرد که 
امروز ما درحوزه موشکی بتوانیم یکی از مقتدرترین 

کشورهای دنیا باشیم. 
وی با اشاره به روند ش��کل گیری خودکفایی صنایع 
دفاعی کشور بدون کمک های خارجی گفت: نیاز و 
ضرورت دفاعی، اطاعت از فرامین امام راحل و مقام 

معظم رهبری )مدظله العالی( و استقامت و پایداری و تحمل سختی های 
فراوان باعث شد که ما در زمینه تسلیحات موشکی و هوایی به نقطه 

اطمینان بخشی برسیم. 
س��ردار حاجی زاده در ادامه تصریح کرد: در سال های دفاع مقدس 
بدنه اصلی تشکیل دهنده رزمندگان اسلام نوجوانان و جوانان بودند 
که توانستند در نبرد با دنیای استکبار با توکل به خدا، پیروی از ولایت 
و همت و نبوغ خود به پیروزی دست یابند. وی افزود: با پایان جنگ، 
همان جوانان با روحیه جهادی و انقلابی صنعت دفاعی کشور را به 

خودکفایی رساندند. 
سردار حاجی زاده با اشاره به اقتدار ایران اسلامی در برابر دشمنان 

و صدور گفتمان انقلاب اسلامی گفت: امروز توانمندی ما به قدری 
 با اهمیت و استراتژیک اس��ت که دشمنان را وادار

به مذاکره کرده اس��ت اما عامل مهم تر، ایستادگی 
ملت ایران در برابر زورگویی ها و زیاده خواهی های 

دشمنان است.
وی اف��زود: اراده و توان انقلابی مل��ت ایران بود که 
به قلب های س��ایر امت های اس��لامی صادر شد و 

کشورهای غربی از این موضوع بیشتردر هراسند. 
فرمانده نیروی هوافضای سپاه در ادامه خاطرنشان 
کرد: با حمایت های جمهوری اسلامی ایران امروز 
 تقاطعی از آتش توس��ط رزمندگان غزه و حزب الله

روی تل آویو ایجاد شده است. 
وی تصری��ح ک��رد: رژی��م غاص��ب و منح��وس 
صهیونیستی در برابر جبهه مقاومت که برخوردار از 
روحیه حزب الهی و بسیجی هستند توان ایستادگی 

ندارد و محکوم به شکست است.
سردار حاجی زاده با یادآوری شکار پهپاد جاسوسی 
RQ170 اظهار داش��ت: آنچه مهم تر از توان دفاعی 
و اش��راف اطلاعاتی ما درخصوص رهگیری و شکار 
پهپاد RQ170 آمریکایی بود، عنایت الهی و ایمان قلبی رزمندگان بود.

وی با اشاره به پرواز RQ170 ایرانی نیز گفت: پرواز RQ170 ایرانی 
تنها 10 درصد از فرایند ساخت و به پرواز در آمدن این پهپاد است، 
بخش عمده این فرآیند شامل رهگیری و شکار، مهندسی معکوس، 
کشف کد و رمز و سایر اقدامات پیچیده ای بود که به دست توانمند 
پاسداران انقلاب اسلامی به سرانجام رسید. فرمانده نیروی هوافضای 
س��پاه در پایان تصریح کرد: امروز به برکت روحیه بس��یجی و تفکر 
جهادی رزمندگان ایران اس��لامی توانستیم بر مشکلات و خلأهای 
موجود درصنعت هوایی و موشکی فایق آمده و دستاوردهای زیادی 

را به ثمر برسانیم.

هشدار در مورد فعالیت پشت پرده 
بی بی سی

 مسوول روابط عمومی کل سپاه گفت: بی بی س��ی پشت پرده علیه ایران 
کارهای زیادی انجام می دهد و این هنر ماس��ت که پشت صحنه فعالیت 
دشمن را افشا کنیم. سردار سرتیپ دوم پاس��دار رمضان شریف مسوول 
روابط عمومی کل س��پاه صبح دیروز در همایش استانی بسیج و رسانه با 
اشاره به عملیات روانی و رسانه ای دشمن اظهار داشت: یکی از بزرگ ترین 
مشکلات ما داشتن اساتید عملیات روانی برجسته است که در جهت منافع 
اصولی نظام جمهوری اسلامی استعداد خود را به کار نمی گیرند و به خاطر 
اختلافات سیاسی س��عی می کنند به جای تهاجم به دشمن نقش منفی 
داشته باشند. وی افزود: بالای 80 درصد فعالیت روانی دشمن علیه ما تولید 
کسانی است که در داخل به عنوان اساتید این حوزه قلم می زنند. مسوول 
روابط عمومی کل سپاه اضافه کرد: این گناه نابخشودنی است و یک جفاست 
که برای رسیدن به پست و مقام به داشته های عظیم این ملت خیانت کنیم. 
سردار شریف گفت: بی بی سی پشت پرده علیه ایران کارهای زیادی انجام 

می دهد و این هنر ماست که پشت صحنه فعالیت دشمن را افشا کنیم. 
سردار شریف افزود: تأثیر گفتمان در افکار عمومی فوق العاده تعیین کننده 

است و در جغرافیای واحد هم می تواند انشقاق ایجاد کند.

مجلس؛ درمان مصدومان حوادث 
بدون قیدوشرط    

مجلس شورای اسلامی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی را مکلف 
کرد برای درمان مصدومان حوادث و س��وانح رانندگی بدون قید و شرط 
اقدام کند در ادامه بررس��ی طرح الحاق موادی به قانون تنظیم بخشی از 
مقررات مالی دولت، ماده 39 آن به تصویب رسید و وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی مکلف شد اقدامات لازم را برای درمان فوری و بدون قید 
و شرط مصدومان حوادث و سوانح رانندگی در همه واحدهای بهداشتی و 
درمانی دولتی و غیردولتی و نیز در مسیر اعزام به مراکز تخصصی و مراجعات 

ضروری بعدی به عمل آورد.
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

بروجردی در جمع خبرنگاران:

در برخی بندهای توافق نهایی به نقطه نزدیکی با ۱+۵ رسیده ایم
رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با تأکید 
بر اینکه تیم مذاکره کننده هسته ای پیش از پایان مهلت هفت 
ماهه مذاکرات را به نتیجه برساند، گفت: آمریکایی ها باید برای 

رسیدن به نتیجه نهایی گام های بسیاری را بردارند.
 علاءالدین بروجردی، نماینده مردم بروجرد و رییس کمیسیون 
امنیت ملی و سیاس��ت خارجی مجلس شورای اسلامی پیش 
از ظه��ر دی��روز درجمع خبرن��گاران ب��ا تأکید ب��ر اینکه تیم 
مذاکره کننده هسته ای ایران با 1+5 پیش از پایان مهلت هفت 
ماهه مذاکرات را به نتیجه برساند، اظهار داشت: عامل اساسی 
عدم حصول نتیجه در زمان مقرر یعنی سوم آذر ماه زیاده خواهی 
آمریکایی ها بود، آمریکایی ها در مس��قط »بسیار بد« و در وین 
»بد« عمل کردند؛ آنان باید برای رس��یدن ب��ه نتیجه نهایی، 

گام های بس��یاری را در جهت دور ش��دن از زیاده خواهی های 
غیرمنطقی بردارند و مشخص است که مواضع کنونی آنها تحت 
 فشار صهیونیس��ت ها و برخی کش��ورهای مرتجع اتخاذ شده

 است.
بروجردی ادامه داد: من فکر می کنم عدم حصول نتیجه نهایی 
در مذاکرات هسته ای نشان دهنده ایستادگی تیم مذاکره کننده 

بر مواضع جمهوری اسلامی است که این قابل تقدیر است. 
وی در مورد نشست غیرعلنی دیروز مجلس با حضور وزیر امور 

خارجه، گفت: این نشست، غیرعلنی بوده و نیازی به توضیح در 
مورد آن وجود ندارد. 

وی افزود: هفت ماه سقف زمانی مذاکرات است و ضرورتی ندارد 
از همه این زمان استفاده ش��ود و تیم مذاکره کننده هسته ای 
باید بر اساس مصوبه شورای عالی امنیت ملی نظرات جمهوری 
اس��لامی ایران را مطرح کند تا این مذاکرات به نقطه مطلوب 
برسد؛ چرا که نظرات جمهوری اسلامی در برخی بندها بسیار 
نزدیک با 1+5 بوده اس��ت و من فکر می کنم این می تواند گام 

بلند مفیدی در جهت حفظ منافع ملی جمهوری اسلامی باشد. 
رییس کمیس��یون امنیت ملی و سیاس��ت خارج��ی مجلس به 
 نتیجه رس��یدن مذاکرات را گام بلندی در جهت منافع کش��ور 

دانست.
 بروجردی تصریح کرد: اگر هم مذاکرات به نتیجه نرسد باز هم 
برد با ماست؛ چرا که ما دیگر تعهدی نداریم که توافقات موافقت 
نامه ژنو را ادامه دهیم و دیگر اینکه به همه دنیا ثابت شده ایران 
به دنبال بمب هسته ای نیس��ت بلکه ایران اهل تفاهم، منطق، 
استدلال و تعامل است و این موارد در شکل گیری افکار عمومی 

بسیاری از کشورها در جهان بسیار تأثیرگذار بوده است.
 بنابراین همان طور که مقام معظم رهبری اشاره فرمودند ما در 

هر دو صورت برنده موضوع هستیم.

سردار حاجی زاده خبر داد:

برد پهپادهای ایرانی به ۳ هزار کیلومتر رسید

امروز به برکت 
روحیه بسیجی 
و تفکر جهادی 

رزمندگان ایران 
 اسلامی توانستیم 

بر مشکلات و 
خلأهای موجود 

درصنعت هوایی و 
موشکی فایق آمده و 
دستاوردهای زیادی 

را به ثمر برسانیم
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گروه 
ایران

فراخوان سرمایه گذاری در پروژه هاضم شهر اصفهان 

آگهی مزایده )نوبت اول( 

آگهی مزایده مرحله سوم

فراخوان 

شهرداری شهرضا

سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان 

دفتر سرمایه گذاری و مشارکت های شهرداری اصفهان 

سازمان نوسازی و بهسازی شهر اصفهان 

روابط عمومی منطقه 4 شهرداری اصفهان

دعوتنامه نوبت اول 
ورثه مرحوم حسین طالبی 

به نشانی: خیابان سلمان فارسی زوان جی 
نظر به اینکه ملک شما به پلاک ثبتی 11515 مشاع بخش 5 ثبت اصفهان به کد نوسازی 176-14942 و 279-14942 مسیر طرح خیابان سلمان فارسی- زوان جی قرار گرفته و این 
طرح از اولویت اجرایی برخوردار می باشد، و با توجه به استنکاف از حضور در جلسات توافق لذا بدینوسیله از شما دعوت می گردد در جلسه کمیسیون معوض یک هفته بعد از تاریخ آگهی در 

ساختمان اداری شهرداری منطقه چهار واقع در خیابان 22 بهمن مجتمع اداری غدیر تشکیل می گردد، حضور بهم رسانید. 
در صورت داشتن شریک در عرصه و اعیانی و حق کسب و پیشه به اتفاق کلیه صاحبان حقوق و یا وکلای قانونی مراجعه فرمایید. 

بدیهی است در صورت عدم حضور شما در جلسه وفق مقررات اقدام خواهد شد ضمناً همراه داشتن کلیه اسناد و مالکین الزامی است.

سازمان نوسازی و بهسازی شهر اصفهان یک قطعه زمین واقع در خیابان 
معراج، خیاب��ان زرین کوب، کوچه اندیش��ه به مت��راژ 189 مترمربع، را 
 از طریق مزایده به فروش می رس��اند. لذا افراد واجد ش��رایط می توانند 
تا ده روز پس از انتش��ار آگهی نوبت دوم جهت دریافت اسناد مزایده به 
دبیرخانه سازمان واقع در خیابان ابن سینا، مقابل بانک ملی، کوچه کدخدا 

بن بست دوم مراجعه نمایند. 
تلفن تماس: 031-34484892-4

نوبت دوم   نوبت اول  

اجاره کیوسک اغذیه فروشی واقع در پایانه شرق 
شهرداری شهرضا در نظر دارد کیوسک اغذیه 

فروشی واقع در پایانه شرق 
را از طریق مزایده به صورت اجاره واگذار نماید. 
آخرین مهلت دریافت اس��ناد: ساعت 13:30 

روز پنجشنبه مورخ 1393/9/13
آخرین مهلت تحویل اسناد: ساعت 14:30 روز 

شنبه مورخ 1393/9/15

تاری��خ گش��ایش اس��ناد: روز یکش��نبه مورخ 
1393/9/16 در محل شهرداری شهرضا 

محل تحویل اسناد: دبیرخانه محرمانه شهرداری 
شهرضا 

)سایر شرایط در اسناد موجود می باشد(
ن�حوه دری�افت اسن�اد: ب�ا م�راج�عه ب�ه س�ایت 

شهرداری ش�هرض�ا
www.shahreza.ir 

شهرداری اصفهان در نظر دارد اجرای پروژه هاضم شهر اصفهان را به روش ساخت، 
بهره برداری و انتق��ال )BOT( به بخش خصوصی واگذار نماید بر همین اس��اس 
از کلیه س��رمایه گذاران علاقمند دعوت به عمل می آید به منظور دریافت اسناد 
شرکت در این فراخوان حداکثر تا پایان وقت اداری روز دوشنبه مورخ 93/9/24 
به دفتر امور سرمایه گذاری و مشارکت های شهرداری اصفهان مراجعه فرمایند. 
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عضو شورای اسلامی شهر اصفهان: 

 دولت و مجلس، شوراها را 
رقیب خود ندانند

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان با اش��اره به دیداری که هفته گذشته 
با مقام معظم رهبری در جمع بس��یجیان داشتند گفت: یکی از مباحث 
کلیدی که در این دیدار مقام معظم رهبری بر آن تاکید داشتند موضوع 

مسوولیت و بصیرت انسان بود. 
عباس حاج رس��ولیها افزود: طبق گفته رهبری، بصیرت یعنی شناخت 
نسبت به مسوولیت، نسبت به زمان خود، نسبت به اولویت ها و شناخت 
نسبت به دوست و دشمن داشتن و اگر کسی اینگونه بود بسیجی است. 
وی با یادآوری این مهم که در دوران هش��ت ساله دفاع مقدس، حضرت 
امام )ره( بصیرتی داش��تند که با بیان اینکه مساله اصلی آن زمان جنگ 
است و بدین ترتیب جهت را مش��خص کردند، اظهار داشت: با مشخص 
شدن مساله اصلی و جهت حرکت، مسوولان و مردم هم حضور پیدا کردند 

و ثره آن را شاهد بودیم.
وی ضمن اش��اره به اینکه مقام معظم رهبری امس��ال را سال فرهنگ و 
 اقتصاد با مدیریت جه��ادی و عزم ملی نامگذاری کردن��د، تصریح کرد: 
به دنبال این نامگذاری بحث اقتصاد مقاومت��ی را مطرح کردند و یکی از 
نهادهایی که می تواند اقتصاد مقاومتی را مردمی و فعال کند، شوراست. 
حاج رسولیها خاطر نشان کرد: در درجه اول دولت و مجلس باید از ظرفیت 
شورا ها اس��تفاده کنند و قوانین مربوطه را متناسب با اختیارات شورا در 
نظر بگیرند و از این ظرفیت مردمی حداکثر بهره را ببرند. این عضو شورا 
با تاکید بر اینکه دولت و مجلس ش��وراها را رقیب خود ندانند گفت: اگر 
اینگونه شود، این موضوع ظلم به مردم اس��ت و طوری نشود که دولت و 
مجلس از جایگاهی که شورا دارد عدول کنند و اختیارات شوراها را بگیرند.

وی ادام��ه داد: یکی از وظایف مهم ش��ورا برنامه ریزی اس��ت که بودجه 
ش��هرداری نیز از این جمله است که در طول 10 س��ال گذشته ساختار 
 مناسب بودجه بندی را تدوین کرده و وقتی عملکرد 10 ساله را نگاه می کنیم

به این نتیجه می رس��یم که بیش از یک درصد هم نوسان نداشته و این 
ساختار، ساختار مناسبی است و لازم است برنامه چهارم پنج ساله اصفهان 
همانند برنامه سوم تدوین شود تا در شورای دوره چهارم به تصویب برسد.

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان همچنین به ضرورت تسهیل امور مردم 
به خصوص در مباحث شهرسازی اش��اره و گفت: در مباحث شهرسازی 
نیازهای مردم در نظر گرفته شود و ایده آل فکر نکنیم تا مردم در عسرت 
قرار بگیرند. وی ادامه داد: بیش از 70 درص��د پرونده ها بدون آنکه لازم 
باشد به کمیسیون ماده صد فرستاده می ش��ود. وی خاطر نشان کرد: با 
تسهیل و تعدیل مباحث شهرسازی می توان بس��یاری از مشکلات این 

حوزه را برطرف کرد.

عضو کمیسیون اقتصادی و امور گردشگری:

ايجاد باغ ويلا راهکاري مناسب براي 
حفظ فضاي سبز غرب اصفهان است

عضو کمیسیون اقتصادی و امور گردشگری شورای اسلامی شهر اصفهان 
ضمن گرامیداشت هفته بسیج گفت: تنها تفکر بسیجي در حل مشکلات 
مردم مي تواند راهگشا باشد به طوري که بسیج سازندگي مي تواند سنگ 

بناي اقتصاد مقاومتي باشد. 
س��ید کریم داوودی در ادامه با تاکید بر اینکه در برنامه هاي راهبردي 
یک شهر، رضایت مندي مردم باید مدنظر باشد، افزود: بررسي شناخت 
مشکلات و موانع اولین گام اساسي براي جلب رضایت مندي مردم است، 
اما متاسفانه سیستم اداري و بروکراسي روز به روز بدتر شده به طوري که 

حتی تلاش مدیران با انگیزه نیز مشکل را حل نمي کند.
وی در ای��ن خصوص به روال صدور پروانه س��اختماني اش��اره و تصریح 
کرد: روال صدور پروانه س��اختماني در گذشته 10 مرحله بود، اما اکنون 
به ۳7 مرحله رسیده اس��ت که از ارایه درخواست پروانه، تکمیل پرونده، 
بازدید شهرسازي، گزارش بازدید و ارایه به شهر سازی، بررسي سند طرح 
تفصیلي منطقه، ارایه دستور تهیه نقشه، تهیه نقشه، ارایه نقشه و بررسي، 
اظهار نظر، کنترل و تایید، ارجاع به محاسبه و عوارض، کنترل نوسازي، 
پرداخت عوارض گرفته تا صدور برگ تعهدات محاسبات، معماری سازه، 
برق توسط نظام مهندسی، صدور برگه درخواست ناظری، و... بخشي از 
مراحل صدور پروانه ساختماني اس��ت. داوودی خاطر نشان کرد: زماني 
پروسه صدور پروانه ساختماني دو ماهه بود، اما اکنون چهارالي هشت ماه 

به طول مي انجامد. 
این عضو شورا با تاکید بر اینکه ایجاد باغ ویلا راهکاري مناسب براي حفظ 
فضاي سبز غرب اصفهان است گفت: یکي از راهکارهاي مناسب براي احیا 
و توسعه فضاي سبز منطقه ۹ و ناژوان ایجاد باغ ویلاهاست؛ چرا که اکنون 
زمین هاي کشاورزي جوابگو نیست و باید برخورد منطقي در جهت حفظ 
فضاي سبز غرب اصفهان شود. داوودي اضافه کرد: لازم است تکلیف پروژه 
فضاي شهري اطراف منارجنبان مشخص ش��ود؛ چرا که اکنون به دلیل 

مشکلات میراثي رها شده است. 
عضو کمیسیون اقتصاد و امور گردشگری با بیان اینکه تکمیل و توسعه 
فضاي سبز اطراف کوه آتش��گاه به عنوان منطقه تفریحي غرب اصفهان 
ضروري است، گفت: لازم است با همکاري معاونت هماهنگي شهرداري 
و شهردار خمیني ش��هر از خلاف س��ازي هاي غرب جلوگیري به عمل 
آید. داوودی همچنین بر ضرورت رسیدگي ویژه به آسفالت معابر فرعي 
 منطقه 2 تاکید کرده و اظهار داشت: لازم اس��ت به آسفالت معابر فرعي 
به خصوص محله هاي دهنو، ولدان و برزان رسیدگي ویژه شود. وی ادامه 
داد: با ارایه طرحي مناس��ب مي توان نسبت به آزادس��ازي کارگاه هاي 
موزاییک سازان منطقه 2 اقدام کرد. شایان ذکر است؛ داوودی در ابتدای 
نطق پیش از دستور خود ضمن تبریک پیروزي تیم ذوب آهن در مقابل 
استقلال، از زحمات بازیکنان و مربیان به خصوص مدیرعامل این باشگاه 
قدرداني کرد، خاطر نشان کرد: دو باشگاه سپاهان و ذوب آهن افتخار شهر 
اصفهان هستند و امیدواریم در نیم فصل بتوانند بهترین بازیکنان مورد 

نیاز را جذب کنند.

3

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

عضو کمیسیون اقتصادی و امور گردشگری تاکید کرد:

رشد و خودکفايی مناطق محروم پیگیری شود

عضو کمیس��یون اقتصادی و امور گردش��گری ش��ورای اسلامی 
شهر اصفهان با اشاره به نمایشگاهی که در هفته بسیج برای ارایه 
توانمندی های اقشار بسیج برگزار ش��ده بود گفت: ابعاد مختلف 

فرهنگی، اقتصادی، اجتماعی، علمی، ... که در این نمایشگاه ارایه 
شده باعث افتخار بود و با توجه به اینکه یکی از مباحث مهم امروز 
بحث جنگ نرم است در غرفه های مختلف این نمایشگاه به خوبی 

به آن پرداخته شده بود که از همه آنها قدردانی می کنیم.
س��ردار کریم نصر اصفهانی ضمن اش��اره به اینکه بیکاری یکی از 
مشکلات اصفهان اس��ت، افزود: در این نمایش��گاه در موضوعات 
اقتصادی و صنعتی نوآوری ها و طرح هایی ارایه ش��ده بود که به 
خوبی می توان از آنها برای رفع بیکاری اس��تفاده کرد. وی خاطر 

نشان کرد: تمهیدی اندیشیده ش��ود تا طرح های خوب عملیاتی 
شود و بتوانیم در شهر اصفهان با همکاری سازنده مدیریت شهری 

و بسیج، بر پویایی و فعال بودن آن بیفزاییم.
وی همچنین با اشاره به ضرورت توجه به مناطق محروم در فصل 
بودجه ریزی تصریح کرد: قطعا توجه به مناطق محروم از اولویت های 
همه اعضاست، اما باید به این نکته توجه داشت که باید کاری کنیم 
که در مناطق مح��روم از نظر مباحث زیربنایی هم رونق و رش��د 
داشته باشد و هم موضوع خودکفایی محقق شود تا مناطق محروم 

خودکفا باشند. 
س��ردار نصر با تاکید بر اینکه کارهای بزرگی در س��ال های گذشته 
 انجام ش��ده اس��ت و برنامه هایی که در س��ال آینده اجرا می شود، 
می تواند تاثیرات مهمی داشته باشد، اما باید سعی می کنیم مردم را 
در این مناطق به ساخت و سازهای استاندارد و آینده نگر تشویق کنیم 
و باید در راستای رعایت ضوابط شهرس��ازی و آینده نگری فرهنگ 

سازی شودتا در آینده دچار مشکل برای افزایش ارتفاع نشوند.
این عضو شورای اسلامی شهر اصفهان با خاطر نشان ساختن این 
مهم که طرح های تفصیلی باید عملیاتی شود گفت: معابر و لکه هایی 
که برای کاربردهای مختلف بهداشتی، فرهنگی، تفریحی و... دیده 
شده است به گونه ای مدیریت شود که محقق شود و دستگاه های 

مختلف نیز وارد عمل شوند تا این مهم به نتیجه برسد.

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان در نطق 

گروه
شورا

پیش از دستور شصت و چهارمین جلسه علنی 
شورای اسلامی دوره چهارم با اشاره به اینکه 
هفتم ماه صفر مصادف است با سالروز ولادت 
 ام��ام موس��ی کاظم)علی��ه الس��لام( گفت: 
امام موسی کاظم علیه السلام از همان کودکی 
در مجلس درس پدر، که مؤسس و رییس مذهب جعفری است، 
ش��رکت و جانش را از سرچش��مه علوم و معارف اصیل اسلامی 
سیراب می کرد و در بحث های علمی شرکت می جست و در عین 
ناباوری اطرافیان، اهل بحث و منطق و قادر به اثبات مباحث دشوار 
 و معضل علمی ب��ود و این موج��ب محبوبی��ت آن حضرت نزد 
امام جعفر صادق )ع( و اصحاب شده بود. همچنین مساله امامت 
این کودک بعد از امام جعفر صادق )علیه الس��لام( و جانشینی 
رس��ول الله صلوات الله علیه و هادی و راهنما بودن او محبوبیتی 
 مضاعف نزد پدر به وجود آورده بود. مهن��دس رضا امینی افزود:

 امام موسی کاظم) ع(20 سال از دوران زندگی پدر را درک کرد که 
برای او بسیار گران قدر و پر ارج بود و س��کان امامت در سن 20 

سالگی به ایشان  سپرده شد.  

    » ش�یخ مفید«؛ مورد اعتماد خاص ولي عصر)عج( 
وآبروی شیعه

امینی در ادامه ضمن اش��اره به اینکه ش��یخ مفید از کودکي به 
فراگیري علوم اسلامي روي آورد و هوش و استعداد سرشاري از 
خود نشان داد به طوري که قبل از12 سالگي از برخي محدثان، 
روایت اخذ کرده و از استاد خویش، شیخ صدوق، در قبل از بیست 
سالگي حدیث شنیده است، تصریح کرد: ایش��ان بیش از 200 
کتاب اسلامی نوشته اند و آبروی شیعه در قرن پنجم بود و در همه 
رشته های علوم اسلامی، استاد و نابغه به شمار می آمد. او از معدود 
 فقهایی است که مورد عنایت خاص امام زمان )علیه السلام (قرار

 گرفته است به طوری که لقب شیخ مفید را هم، خود امام مهدی )ع( 
به ایشان داده است. 

وی با بیان بخش هایی از اولین نامه  ام��ام عصر )عجل الله تعالی 
فرجه الشریف( به شیخ مفید تصریح کرد: در این نامه آمده است: 
» ... سلام خداوند بر تو ای کسی که در دوستی ما به زیور اخلاص 
آراسته ای و در اعتقاد و ایمان به ما دارای امتیاز مخصوص هستی... 
شما مکلف هستید که اوامر و دستورات ما را به دوستان ما برسانی، 
خداوند عزت و توفیق اطاعتش را به آنان مرحمت فرماید و مهمات 
آنان را کفایت ک��رده، در پناه لطف خویش محفوظش��ان دارد. 
با یاری خداوند متعال در مقابل دش��منان ما که از دین خداوند 
روی برگردانده اند بر اساس تذکرات، استقامت کن و با خواست 
الهی دستورات ما را به آنان که از تو می پذیرند و گفتار ما موجب 
آرامش آنهاست، ابلاغ کن. با اینکه بر اساس فرمان خداوند بزرگ 
و صلاح واقعی آنها ما و شیعیانمان تا زمانی که حکومت در اختیار 
ستمگران است در نقطه ای دور و پنهان از دیده ها به سر می بریم، 
ولی از تمام حوادث و ماجراهایی بر ش��ما می گذرد کاملا مطلع 
هستیم و هیچ چیزی از اخبار شما بر ما پوشیده نیست. از خطاها و 
گناهانی که بندگان صالح خداوند از آنها دوری می کردند ولی اکثر 
شما مرتکب شدید باخبریم.از عهدشکنی ها و پشت  سر گذاشتن 
عهد و پیمان ها با اطلاعیم. گویی این ها از لغزش های خود خبر 
ندارند، با همه  گناهان، ما هرگز امور شما را مهمل نگذاشته، شما 
را فراموش نمی کنیم و اگر عنای��ات و توجهات ما نبود، مصائب و 
حوادث زندگی ش��ما را در بر می گرفت و دشمنان شما را از بین 
می بردند. پس از خداوند بترس��ید و تقوا پیشه کنید و به خاندان 
رسالت مدد رس��انید. در برابر فتنه هایی که پیش می آید و البته 
ع��ده ای در این آزمایش و برخ��ورد با فتنه ها هلاک می ش��وند، 
مقاومت کنید و البته همه این ها از نش��انه های حرکت و قیام ما 
هستند. اوامر و نواهی ما را متروک نگذارید و بدانید که علی رغم 
کراهت و ناخشنودی کفار و مش��رکان، خداوند نور خود را تمام 

خواهد کرد. ...پس سعی کنید اعمال شما طوری باشد که شما را 
به ما نزدیک سازد و از گناهانی که موجب نارضایتی ما را فراهم کند 
بترسید و دوری کنید. امر قیام ما با اجازه  خداوند به طور ناگهانی 
انجام خواهد شد و دیگر در آن هنگام توبه فایده ای ندارد و سودی 
نبخش��د. عدم التزام به دس��تورات ما، موجب می شود که بدون 
 توبه از دنیا بروند و دیگر ندامت و پشیمانی نفعی نخواهد داشت. 
ای ش��یخ مفید! خداوند ش��ما را با الهامات غیبی خود ارش��اد و 

توفیقات خویش را در سایه  رحمت بی پایانش نصیب ما فرماید.

    ۱۰ آذرماه؛ روز مجلس
رییس شورای اسلامی ش��هر اصفهان دهم آذر ماه را مصادف با 
سالروز ش��هادت آیت الله سید حس��ن مدرس و روز مجلس ذکر 
کرده و گفت: اولین دوره مجلس شورای اسلامی بعد از انقلاب در 
 هفتم خرداد سال 1۳۵۹ با پیام رهبر کبیر انقلاب اسلامی حضرت 

آیت الله خمینی)ره( شروع به کار کرد.
 امینی به شخصیت شهید مدرش اشاره کرده و افزود: فقیه مجاهد 
و عالم پرهیزگار آیت الله سیدحس��ن مدرس یک��ی از چهره های 
درخشان تاریخ تشیع بشمار می رود که زندگی و اخلاق و رفتار و 
نیز جهت گیری هایسیاسی و اجتماعی وی برای مشتاقان حق و 
حقیقت نمونه خوبی است. او موقعیت خود را سراسر در راه اعتلای 
اس��لام نثار کرد و در جهت نشر حقایق اس��لامی و دفاع از معارف 
تشیع مردانه استوار ماند. س��رانجام به موجب آنکه با عزمی راسخ 
چون کوهی استوار در مقابل ستمگران عصر به مقابله برخاست و 
سلطه گری استعمارگران را افشا کرد و جنایتکاران وی را به ربذه 
خواف تبعید کردند و درکنج عزلت و غریبی این عالم عامل و فقیه 

مجاهد را به شهادت رسانیدند.

    سلمان فارسی، افتخار اصفهان
امینی با تاکید بر اینکه افتخار اصفهان این است که از نزدیک ترین 
صحابه پیامبر س��لمان فارسی یا همان س��لمان محمدی است 
اظهار داشت: پیامبر اسلام)ص( فرموده است: » اگر دین در ثریا 
بود، سلمان )یا به روایتی مردانی از قوم سلمان(  به آن دسترسی 
پیدا می کرد.« همچنین امام صادق)ع( فرمود: رسول خدا)ص( 
و علی)ع( اس��راری را که دیگران قدرت تحمل آن را نداش��تند 
به س��لمان می گفتند و او را لایق نگهداری علم مخزون و اسرار 
می دانستند؛ از این رو یکی از القاب سلمان، » محدث « است. یکی 
از کارهای بسیار مهم سلمان، که بخش اعظم زندگی او را فرا گرفته 
بود، تلاش پیگیر او در معرفی اسلام ناب و تشیع راستین بعد از 
رحلت رسول خدا)ص( است. او در این راستا، در مدینه جهاد کرد 
و از هر فرصتی بهره برد. وقتی به مدائن آمد، همین عقیده را دنبال 
کرد و نقش بسیاری در تشیع ایرانیان داشت و لحظه ای از محبت 
 و دوستی حضرت علی )علیه السلام( و خاندان آن حضرت غافل

 نشد. 
    ۱2 آذر ماه؛ روز جهانی معلولان

مهندس امینی با بیان این مطلب که روز جهانی معلولان توسط 
مجمع عمومی سازمان ملل متحد در سال 1۹۹2م، نامگذاري شد 
تصریح کرد:  هدف از برگزاری این روز تعمیم ش��ناخت جوامع و 

اقشار مردم از نیازها و فعالیت های معلولان و نیز آشنا شدن خود 
معلولان نسبت به حقوق مادی و معنوی خودشان و راه کار برای 

رفع موانع و آسیب هاست.
 وی با تاکید بر اینک��ه یکی از اه��داف تعیین ای��ن روز به عنوان 
روز جهانی معلولان ضرورت رس��یدگی به مس��ائل و مش��کلات 
معلولان و ارتقا س��طح زندگی آنها بوده اس��ت، خاطر نشان کرد: 
باید مسوولان توجه داشته باش��ند که  با اجرای قوانین و منطبق 
س��ازی قوانین موجود با اس��تانداردهای جهانی به گونه ای عمل 
کنند که معل��ولان از حداقل رفاه و معیش��ت برخوردار ش��وند و 
زمینه ه��ای لازم را در جهت براب��ری فرصت ها و دسترس��ی به 
امکانات آموزش��ی، اشتغال، مس��کن، حمل ونقل عمومی و سایر 
خدمات را همانند سایر ش��هروندان داشته باشند. همچنین همه 
ارگان ها و س��ازمان های ذی ربط بای��د به نح��وی برنامه ریزی 
کنند که در طول س��ال موضوع رس��یدگی به مسائل و مشکلات 
اف��راد دارای معلولیت به طور برجس��ته در اذه��ان عمومی قرار 
 بگی��رد و اطلاع رس��انی کاف��ی برای رفع مش��کلات آنه��ا انجام 

شود.

    روز قانون اساسی جمهوری اسلامی
رییس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه »قانون اساسي یکي از ثمرات 
عظیم بلکه بزرگ ترین ثمره جمهوري اسلامي است« گفت: پس از 
استقرار نظام جمهوري اسلامي، به منظور فراهم آمدن زمینه هاي 
عملي مناسب براي حاکمیت اس��لام در تمامي شؤون مملکت، 
لازم بود قانون اساس��ي که مبین بنیاد هاي فرهنگي، اجتماعي، 
سیاس��ي و اقتصادي جامعه ایران بر اساس اصول اسلامي باشد، 
تدوین شود. بر همین اساس، مجلس خبرگان قانون اساسي در 28 
مرداد 1۳۵8، با عضویت 7۵ نماینده از سراسر کشور تشکیل شد.

این مجلس با عضویت تعداد زیادي از اسلام شناس��ان، فقها و با 
کوشش هاي مستمر و ش��بانه روزي شهید بهشتي و نیز شهداي 
محراب و با تأکید حضرت امام )ره( مبني بر آن که قانون اساسي 
باید صد درصد اسلامي باشد، توانس��ت قانون اساسي را تدوین 
کند. این قانون در مدت چهارماه فعالی��ت این مجلس نهایتا در 
12فصل و 17۵ اصل تنظیم شد و در 24 آبان 1۳۵8، به تصویب 
دو سوم نمایندگان رس��ید. س��رانجام در همه پرسي اي که طي 
روزهاي یازدهم و دوازدهم آذر 1۳۵8، انجام گرفت، ملت ایران با 
۹۹/۵درصد رأي موافق، قانون اساسي را مورد تصویب نهایي قرار 
دادند. امینی تصریح کرد: حضرت امام)ره( حاشیه قانون اساسي را 
جهت اجرا تنفیذ کرده و فرمودند: »قانون اساس��ي یکي از ثمرات 
عظیم بلکه بزرگ ترین ثمره جمهوري اسلامي است« و امیدواریم 
که در کش��ورمان روزی برس��د که همه آحاد مردم ومسوولان به 
قوانین احترام گذاش��ته و در چار چوب قوانین به انجام رس��الت و 

وظایفمان بپردازیم.
ش�ايان ذکر اس�ت در جلس علن�ی ديروز ش�ورا با حضور 
مدير کل بهزيستی استان اصفهان و  در آستانه روز جهانی 
معل�ولان، از قهرمان�ان اصفهانی ب�ازی های پارآس�یايی 
اينچئون  2۰۱4 ، طی مراسمی تجلیل ش�د که گزارش اين 

مراسم روز سه شنبه در صفحه شورا منعکس خواهد شد.

ريیس شورای اسلامی شهر اصفهان در آستانه روز قانون اساسی تاکید کرد:

امیدواریم همه در چار چوب قوانین به انجام رسالت و وظایفمان بپردازیم
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عضو شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به اینکه بیمارستان 
س��ید الش��هدا یکی از اصلی ترین مراکز درمانی شهر اصفهان 
است که بیماران سرطانی اس��تان اصفهان و حتی استان های 
همجوار خدمات می دهد گفت: از این جهت این بیمارس��تان 
یکی از بیمارستان های پر اهمیت و خاص است ولی وضعیت 
آن به توجه به نوع خدمات و بیمارانی که به آن مراجعه می کنند، 
در شان نامی که برای آن انتخاب شده و همچنین در شان شهر 
اصفهان نیست. ابولفضل قربانی در ادامه با برشمردن مهم ترین 
اشکالات این بیمارستان افزود: ساختمان بیمارستان از ایمنی 
لازم برخوردار نبوده و قطعا درمقابل ی��ک زلزله کوچک دوام 
نخواهد آورد. از طرفی سطح بهداش��ت در این بیمارستان بنا 
بر نظر کارشناسان از کیفیت لازم برخوردار نبوده و مشکلات 

فراوانی را برای بیماران و همراهان آنها به وجود می آورد.
 وی با تاکید بر اینکه ب��ا توجه به نوع بیم��اران مراجعه کننده 

به بیمارستان کیفیت خدمات در سطح مطلوب نیست و حتی 
در برخی موارد از پذیرش بیماران اورژانسی در شب خودداری 
می کنند، خاطر نش��ان کرد: همچنین ب��ه وضعیت روحی و 
روانی بیماران و همراهان بیماران توجه لازم به عمل نیامده و 
به همین خاطر درگیری های فراوانی بین بیماران و همراهان 

آنها با کادر درمانی به وجود می آید.
قربانی با قدردانی از خیرینی که در این بیمارس��تان حس��ب 
وظیفه ش��رعی و انس��انی خود کمک می کنن��د و همچنین 
قدردانی از زحمات کادر درمانی که با وجود این اشکالات کار 
خود را به سختی و با دلس��وزی انجام می دهند، تصریح کرد: 
تذکر اینجانب به مسوولان محترم دانشگاه علوم پزشکی است 
که در این خصوص باید پاسخگو بوده و هر چه سریعتر نسبت 
به برطرف کردن اشکالات این بیمارستان اقدام لازم را به عمل 

آورند و گزارش اقدامات خود را به اطلاع مردم نیز برسانند.

رییس کمیس��یون بهداشت و سلامت ش��ورای اسلامی شهر 
اصفهان با اش��اره به اینکه در اواسط ش��هریور ماه شاهد اقدام 
شایسته ای توسط سازمان فرهنگی تفریحی و مجموعه ناژوان 
تحت عنوان نامگذاری جاده س��لامت در محدوده ناژوان ازپل 
میرزا کوچک خان تا پل نصر بودیم گفت: این اقدام در نوع خود 
بی نظیر و قابل تقدیر بود که با اقبال خوب شهروندان روبه رو 
شده است به طوری که در روزهای جمعه بین پنج تا هفت هزار 
نفر از این جاده عبور می کنند و حدود 10 درصد از این جمعیت 
از نظر وزن، قند خون، فشار خون و پیکر سنجی مورد ارزیابی 
قرار می گیرند. غلامحسین صادقیان ضمن یادآوری اینکه در 
زمان افتتاح تعهدهایی مبنی بر ارتقای کمی و کیفی این جاده 
توسط مجریان داده شد، افزود: متاسفانه بعد از گذشت حدود 

سه ماه اقدامی در این خصوص صورت نگرفته است.
وی درادامه با ارایه پیش��نهاداتی جهت ارتقای کمی و کیفی 

این جاده تصریح کرد: پیش��نهاد می شود تردد موتورسیکلت 
و اس��تعمال دخانیات در این محدوده ممنوع شود. همچنین 
مس��یر مناس��بی جهت تردد دوچرخه در نظر گرفته ش��ود و 
مناسب سازی های لازم جهت اس��تفاده معلولان و جانبازان 

صورت پذیرد.
صادقیان همچنین با تاکید بر اینکه ساماندهی محل استقرار 
کارگران س��اختمانی یکی از درخواس��ت های مردم اس��ت، 
تصریح کرد: علیرغم اقدامات خوبی که در زمینه محل استقرار 
کارگران س��اختمانی صورت پذیرفته اس��ت، متاسفانه شاهد 
تجمع این عزیزان در بعضی از نقاط ش��هر هس��تیم که علاوه 
بر مش��کلاتی که از نظر سیما ومنظر ش��هری دارد مشکلات 
ترافیکی هم در ساعات اولیه صبح برای همشهریان ایجاد می کند. 
وی ادامه داد: انتظار می رود مسوولان مربوطه اقدام لازم را در 

این خصوص انجام دهند.

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان تاکید کرد:

 دانشگاه علوم پزشکی در خصوص وضعیت 
بیمارستان سید الشهدا بايد پاسخگو باشد

ريیس کمیسیون بهداشت و سلامت شورای اسلامی شهر اصفهان خواستار شد: 

 ارتقای کمی و کیفی جاده سلامت
 به عنوان يک برند مديريت شهری اصفهان

رییس کمیس��یون عمران، شهرس��ازي و معماري شوراي اسلامي 
شهر اصفهان خاطر نشان کرد: هر چند خلاف های جزیی زیادی در 

 پرونده های کمیسیون ماده صد وجود دارد اما کیفیت ساخت و ساز
 در هیچ شهري همانند اصفهان نیس��ت و کیفیت اجرا در اصفهان 
بالاتر از دیگر شهرهاس��ت.  رییس کمیس��یون عمران، شهرسازي 
و معماري شوراي اسلامي ش��هر اصفهان با تاکید بر نصب نرم افزار 
مالی در مناطق ش��هرداری گفت: علیرغم تذکرات��ي که تاکنون در 
این خصوص داده ش��ده است و ش��خص ش��هردار نیز این موضوع 
را تکلیف و بر اجرای آن در مناطق تاکید کرده اس��ت، هنوز ش��اهد 
اس��تفاده از این نرم اف��زار در مناطق نیس��تیم. عبدالرس��ول جان 

 نثاري افزود: ش��هرداري باید به معناي واقعي شهرداري شیشه اي
 باش��د که این موضوع شامل مس��ائل مالی هم می ش��ود، از این رو 
باید این ن��رم اف��زار در مناطق ش��هرداري نصب و فاکت��ور لازم به 
 ش��هروندان داده ش��ود هر چند تلاش های��ی در این راس��تا انجام 
ش��ده اس��ت. وی در ادامه درخصوص پرونده های ماده صد تصریح 
کرد: هر چن��د پرونده های م��اده ص��د در اصفهان زیاد اس��ت، اما 
این خلاف ه��ا عمدتا جزیی اس��ت و در اصفهان س��اختمان هایی 
که فاقد پروانه یا س��قف باش��د کم اس��ت. جان نث��اری همچنین 

ضمن تاکید بر این مهم که کیفیت س��اخت و س��از در هیچ شهري 
همانند اصفهان نیس��ت خاطر نش��ان کرد: حدود۵0 آزمایش��گاه 
 کنترل کیف��ي در اصفهان وجود دارد که نظارت ه��اي لازم را انجام

 مي دهند و هیچ ش��هري در ای��ن زمینه همانند اصفهان نیس��ت و 
کیفیت اج��را در اصفهان بالاتر اس��ت.  رییس کمیس��یون عمران، 
شهرس��ازي و معماري شوراي اسلامي ش��هر اصفهان  خاطر نشان 
کرد: با این وجود معتقدیم که باید به گونه ای عمل شود که سرعت 

کار نیز بالاتر باشد.

ريیس کمیسیون عمران، شهرسازي و معماري:

کیفیت ساخت و ساز در هیچ شهري همانند اصفهان نیست



 مديرعامل شركت اتوبوسراني اصفهان 
و حومه اعلام كرد؛

 فعاليت ۱۰۰ نيروي بازرس براي كنترل 
و نظارت بر اتوبوس ها

مديرعامل شركت اتوبوس��راني اصفهان و حومه اظهار داشت: ۱۰۰ 
نيروي بازرس براي كنترل و نظارت در اتوبوس ها فعاليت مي كنند.

عباس روحاني با بيان اي��ن مطلب، گفت: صد ني��روي بازرس براي 
كنترل و نظارت در اتوبوس هاي سطح شهر فعال هستند. 

وي با اشاره به اينكه بازرسان به صورت كريدوري فعاليت مي كنند، 
افزود: به طور مثال ممكن اس��ت يك بازرس ب��ه مدت يك هفته در 
كريدور انقلاب تا كاوه حضور داشته باشد و گاهي نيز ممكن است در 

يك هفته در همه نقاط شهر حضور يابند. 
مديرعامل شركت اتوبوس��راني اصفهان و حومه با بيان اينكه ممكن 
اس��ت يك اتوبوس از مبدأ تا زماني كه به مقصد مي رسد۱۰ مرتبه 
توسط۱۰ مامور بازرسي ش��ود، تصريح كرد: برنامه ريزي سازمان به 
گونه اي بوده كه هر بازرسي ملزم است كه هر اتوبوسي را كه در مسير 

او قرار داشت بازديد كند. 
 روحاني با تاكيد بر اينكه در تمام دنيا اتوبوس ها بازرس��ي و كنترل 
مي شود، اظهار داشت: بايد اين موضوع بررسي شود كه چرا در كشور 
ما با اين عوامل بازدارنده، متوسط نزدن كارت بليت ۳۰ درصد باشد؟ 
گاهي هم ممكن است بعضي از خطوط به بالاتر از اين ميزان برسد؛ 

بالا و پايين شهر هم ندارد. 

مديرعامل سازمان فاوا شهرداري اصفهان 
خبر داد؛

نصب LED و LCD در دو ايستگاه 
سازمان اتوبوسراني واقع در چهارراه 

حكيم نظامي
 LCD و LED مديرعامل سازمان فاوا ش��هرداري اصفهان از نصب
در دو ايستگاه س��ازمان اتوبوس��راني واقع در چهارراه حكيم نظامي 
خبر داد. همايون يزدان پن��اه با اعلام اين مطلب اظهار داش��ت: دو 
ايستگاه از ايستگاه هاي شركت واحد اتوبوس��راني به صورت نمونه 
 LCD و LED در چهارراه حكيم نظامي به تازگي به نمايشگرهاي

مجهز شده اند.
 وي اذعان داش��ت: اين دو ايس��تگاه مورد بازديد مع��اون پژوهش، 
برنامه ريزي و فناوري اطلاعات ش��هرداري، مع��اون حمل و نقل و 
ترافيك، مديرعامل سازمان اتوبوس��راني، مديرعامل سازمان فاوا و 
جمعي از مديران و كارشناسان حوزه ترافيك و فناوري قرار گرفت. 

مديرعامل س��ازمان فاوا ش��هرداري اصفهان با بي��ان اينكه اين دو 
ايس��تگاه به تازگي مجهز ب��ه LED و LCD ش��ده ان��د، تصريح 
 كرد: هدف از اج��راي اين پ��روژه، نمايش اطلاعات زمان رس��يدن 
نزديك ترين اتوبوس به اين ايستگاه و تعداد ايستگاه هاي باقيمانده 

به شهروندان است.

وزير نيرو اعلام كرد:

اجرای طرح جامع مديريت آب 
قطعی شد

وزير نيرو از مطالعه طرح انتقال آب از مناطق مختلف كشور به مركز 
ايران خبر داد و گف��ت: طرح جامع مديريت آب، ب��ه زودی وارد فاز 

اجرايی خواهد شد.
حميد چيت چيان گفت: با توجه به كمبود آب و لزوم تامين اين ماده 
حياتی در عرصه های مختلف، بايد روند بهره گيری از پساب فاضلاب 
در واحدهای صنعتی مدنظر قرار گيرد و با انجام طرح های تحقيقاتی 

و كارشناسی در اين زمينه اقدام شود. 
وی با تاكيد بر اينكه پساب فاضلاب تهران به استان مركزی منتقل 
خواهد شد، اظهار داشت: به منظور رفع مشكل كمبود آب در زرنديه 
استان مركزی، پساب فاضلاب تهران به اين استان منتقل می شود. 

وزير نيرو  ادامه داد: در همين راس��تا، با اجرای طرح انتقال پس��اب 
فاضلاب تهران به زرنديه، در آينده نزديك مشكلات كم آبی شهرهای 

شمالی استان مركزی حل خواهد شد. 
وی افزود: همچنين انتقال آب از مناطق مجاور استان مركزی به اين 
استان نيز در دستور كار قرار دارد، اما اين موضوع نيازمند بررسی و 

كار كارشناسی بيشتر است. 
چيت چيان خاطرنشان كرد: به منظور جلوگيری از مصرف بی رويه 
و غير اصولی آب در كش��ور، برنامه جامع مديري��ت منابع آب های 

زيرزمينی كشور به زودی اجرايی می شود. 
وی تامين بهين��ه منابع آب و تلاش در جهت حفظ س��فره های آب 
زيرزمينی برای نسل های آينده را از دغدغه های وزارت نيرو دانست 
و بيان داشت: برای اجرای اين طرح، اعتباراتی در نظر گرفته شده كه 

اميد می رود در بودجه سال ۹۴ به تصويب برسد.

 همزمان با اربعين حسينی سه سفر هوايی در 

گروه 
خبر

هفته خواهد بود و روزانه ت��ا ۲۴آذر ماه نيز دو 
گروه زمينی از طرف سازمان حج و زيارت استان 
اصفهان و ه��زاران نفر به صورت انف��رادی  به 
عتبات سفر خواهند تا عاشقان حسينی خاک 

پای كاروان حسينی را طوطيای چشم كنند.
اين روزها حال و هوای هر كس را كه می بينی، بسيار كربلايی است 
و به دنبال هر فرصت يا بهانه ای تا خ��ود را به خيل عظيم زائران با 
پای پياده برساند و سرشار از غم و اندوه با دلی شكسته مصيبت های وارد 
شده در اين۴۰روز به اهل بيت عليهم الس��لام را مرور می كنند و 
فقط آه حسرت می ماند برای جاماندگان. مدير حج و زيارت استان 
با بيان اينكه برای اربعين افزايش س��هميه نخواهيم داشت و روال 
عادی استان، سه سفر هوايی در هفته خواهد بود تاكيد كرد: روزانه 
تا ۲۴آذر ماه نيز دو گروه زمينی به عتبات س��فر خواهند كرد؛ اين 

برنامه نه برای اربعين كه روال عادی سازمان است.
غلامعلی زاهدی در مورد طرح اعزام زائران اربعين گفت: در اين طرح 
افرادی كه تمايل دارند به صورت آزاد برای اربعين به عتبات سفر 
كنند به دفاتر مراجعه می كنند تا ويزا بگيرند و ما آنها را سازماندهی 
می كنيم و برای آنها وي��زا می گيريم. وی با تاكيد بر مس��ووليت 
دريافت ويزا برای اين افراد تاكيد ك��رد: بيمه و دريافت ويزای اين 
افراد با ماست، اما بقيه مسووليت سفر با خود افراد است كه يا با دفاتر 

و يا به صورت پياده به عتبات سفر می كنند.
افراد متفرقه نيز ممكن است به سازمان برای دريافت ويزا مراجعه 
كنند كه همانطور كه گفته شد بيمه و دريافت ويزا با سازمان است 
و مابقی مسووليت سفر با خود افراد خواهد بود. زاهدی با اشاره به 
اقدامات س��ازمان حج برای حضور ايرانی ها در پياده روی اربعين 
آخرين برنامه ها جهت خدمات رس��اني به زائران را تشريح كرد و 
خواستار توجه هر چه بيش��تر زائران به پيام ها و اطلاعيه هاي اين 

سازمان شد.

  حضور ۷۰۰ ه�زار تا يك ميليون ايران�ی در پياده روي 
اربعين

اوحدي با بيان اينكه باتوجه به آسيب شناسي  كه از موسم اربعين 
سال گذشته داش��تيم، تاكيد كرد: با توجه به اهميت اين همايش 
بزرگي كه امروز به عن��وان بزرگ ترين همايش جهان مي توانيم از 
آن نام ببريم، خواستيم با هماهنگي هاي لازم بسياري از مشكلات 
را برطرف كرده و به شكل صحيح تري در خدمت زائران عزيزمان 

باشيم.
وي افزود: موضوع اربعين، موضوع بس��يار بزرگي اس��ت و س��ال 

گذشته ۵۰۰ هزار نفر از ايران مشرف ش��دند و امسال پيش بيني 
مي ش��ود۷۰۰ هزار تا ي��ك ميليون زائر از ايران مش��رف ش��وند. 
همچنين شرايط منطقه بسيار حساس است و اين مانور مي تواند 

پيام بسيار بزرگي را براي مجموعه هاي متجاوز داشته باشد.

  تشريح اقدامات در داخل كشور براي سفر اربعين
رييس س��ازمان حج و زيارت با اش��اره به تشكيل س��تاد »دائمي 
اربعين« در س��ازمان حج و زيارت عنوان كرد: ب��ا حضور عزيزان 
بعثه مقام معظ��م رهبري، س��ازمان حج و زيارت و ۲۶ دس��تگاه 
ديگر همچون وزارت راه و شهرس��ازي، وزارت كشور، وزارت امور 
خارجه، گمرک، استانداري خوزس��تان، ايلام، بسيج، سپاه و... در 
مجموع نماينده ۲۶ دستگاه عضو اين ستاد هستند و تصميم هاي 
 بس��يار خوبي گرفته ش��ده كه اميدواريم بتواني��م تصميمات را 
پياده س��ازي بكنيم. اوحدي گفت: امسال س��ازمان حج و زيارت 
تصميم گرفت از هيچ زائر ايراني، وجه��ي را بابت بيمه و خدمات 
بهداش��تي دريافت نكند. سال گذش��ته به خاطر پرداخت همين 
 دو مورد ش��اهد ايس��تايي و تراكم در مرز ها بودي��م. همچنين با 
هلال احمر تصميم��ات خوبي را گرفتيم و قرار اس��ت در مرزهاي 
شلمچه، چزابه و مهران امكانات اسكان موقت زائر را فراهم كنيم. 
همچنين با هماهنگي كه با قرارگاه مركزي راهيان نور انجام داديم، 
ظرفيت۴۰ هزار اس��كان را در خرمش��هر، حدود پنج هزار اسكان 
موقت در چزابه و در مهران نيز ظرفي��ت خوبي را ايجاد كرديم كه 
بتوانيم تراكم را از مرز به داخل شهرهاي اصلي بياوريم. وي افزود: 
در كنار اين خدمات، يك س��امانه نرم افزاري هم بر روي سيستم 
تمام دفا تر خدمات زيارتي قرار گرفته كه بر اس��اس اين س��امانه، 
زائران مي توانن��د يك پيش ثبت نامي را انجام بدهند و بر اس��اس 
ظرفيت خروج از مرز ها كه ش��وراي امنيت ملي به سازمان حج و 
زيارت اعلام كرده، سامانه به صورت هوشمند زمان سفر را به زائر 
اعلام مي كند.اوحدي خاطرنشان كرد: تاكنون با هماهنگي سپاه 
سه قرارگاه چزابه، قرارگاه شلمچه و قرارگاه مهران را تشكيل داده ايم 
كه واقعا جاي تقدير و تشكر دارد از فرماندهي محترم سپاه، برادر 
بسيار عزيزمان جناب آقاي سرلشكر جعفري كه مجموعه امكانات 
سپاه را هماهنگ كردند. همچنين در اين مس��ير سازمان بسيج 
مستضعفين نماينده اي را معرفي كرد كه وي طي حكمي به عنوان 
قائم مقام ستاد اربعين در قرارگاه مس��تقر شد و اقدامات بسياري 
خوبي در اين زمينه صورت پذيرفت. رييس سازمان حج و زيارت 
افزود: همچنين با وزير راه عراق هم در خصوص اربعين بحثی خيلي 
جدي  داشتيم. به دليل اينكه بحث هاي شركت هاي هواپيمايي و 

مسيرهاي ورودي به داخل 

كرديم كه اين جاده، جاده آسفالته نيست. ما مسير بستان تا چزابه 
را به صورت شبانه روزي آسفالت مي كنيم و از طرف 
عراقي نيز درخواست كرديم كه مسير داخل عراق 
را هم آسفالت بكنند و زمينه مناسب براي امنيت 
زائر فراهم شود. مسير مرز چزابه در داخل عراق هم 
از مسير شيب به الاماره آسفالت نيست كه آن را هم 

قرار شد ايشان دستور آسفالت بدهند.
وي در ادامه از ديگر موضوعات مطرح شده در جلسه 
با وزير راه عراق را دريافت نامناسب عوارض از زائران 
ايراني در فرودگاه نجف اعلام كرد و گفت: به دليل 
اينكه پروازه��ا از فرودگاه بغداد ب��ه فرودگاه نجف 
منتقل شده، زائران ايراني يك رقم ۲۰ دلاري را بايد 
اضافه پرداخت كنند كه سازمان هواپيمايي كشور 
عراق به عنوان حق روياليتي دريافت مي كند، يعني 
مي گويند چون ظرفيت پرواز در نجف بالا رفته، شما 
بايد به ازاي هر زائر ۲۰ دلار عوارض بدهيد. ما به آنها 
اعلام كرديم كه اين اصلا جايگاه منطقي  ندارد؛ به 

دليل اينكه بر اساس ضرورت اين پرواز ها منتقل شده و چه دليلي 
دارد ك��ه ۲۰ دلار بدهيم و وزير راه نيز تاكيد ك��رد اين مبلغ هيچ 

جايگاه منطقي  ندارد و بايد حذف شود.
اوحدي يكي از راه هاي بس��يار خوب براي ورود زائر به داخل عراق 
را از طريق حمل و نقل ريلي دانست و گفت: در اين زمينه نيز وزير 
راه عراق اذعان داشت كه با كش��ور ژاپن نشست هايي را داشته اند 
و با ژاپني ها مي خواهند بعضي قرارداد ها را بررس��ي كنند و تاكيد 
جدي داشتند كه بحث ريلي را هم از مرز مهران و هم از مرز شلمچه 
فعال بكنند. اوحدي افزود: از وزير راه عراق، برای تردد ۴۰۰ تا ۵۰۰ 
دستگاه اتوبوس كه شهرداري تهران اعلام كرده در موسم اربعين 
براي انتقال زائ��ران در اختيار حج و زيارت مي گذارد درخواس��ت 
مجوز كرديم و لذا اگر واقعا اين مجوز ها صادر شود، به نظر من امسال 

اتفاق بسيار بزرگي در جهت خدمات رساني به زائران محقق شود.

  بازگشايي كاظمين در آينده ای نزديك
رييس س��ازمان حج و زيارت با بيان اينكه به صورت جدي دنبال 
بازگشايي كاظمين و سامرا هستيم، گفت: اميدواريم با پيروزي هاي 
اخيري كه دولت عراق داش��ت، به زودي ش��اهد بازگشايي مسير 
كاظمين هم باشيم. قطعا از اين س��فر كه برگرديم با شوراي عالي 
امنيت ملي اين موضوع را مجددا مط��رح كرده و با هماهنگي آنها 

اميدواريم كه در آينده اي نزديك اين امر محقق شود.
مهندس اوحدی با بيان اينكه در حال حاضر در ايران در حال احداث 
چهار هتل در مرزهای كشورمان برای خدمات دهی به زائران عتبات 
و همچنين زائران عراقی كه به ايران سفر می كنند هستيم كه اگر 
 از طرف ش��ما نيز زمينی در اختيار ما قرار گيرد، تا كيد كرد: ما با 
سرمايه گذاری س��ازمان حج و زيارت و ش��بكه بانكی كشورمان 
آمادگی داريم تا در خصوص احداث هتل برای اقامت زائران اقدام 
كنيم كه اين حركت باعث ترغيب س��رمايه گ��ذاران عراقی برای 
حضور در صحنه برای ارتقای خدمات دهی به زائران عتبات خواهد 
شد.  لازم به ذكر اس��ت، در اين ثبت نام زمان حضور زائران در مرز 
مشخص خواهد شد و زائران لازم است به گونه ای برنامه ريزی كنند 
كه در زمان مقرر كه از طريق سامانه به آنها اعلام خواهد شد، در مرز 

حضور داشته باشند.
گفتنی است؛ اعزام زائران از طريق سه مرز مهران، شلمچه و چزابه 
صورت می گيرد و بر اساس ظرفيت هر مرز مشخص می شود كه 

زائران بايد از كدام يك از مرزهای كشور به عراق عزيمت كنند.
لازم به توضيح اس��ت، گذرنامه زائران بايد دارای حداقل چهار ماه 
اعتبار از زمان اعزام باشد. دركنار همه سرو صداها و در حاشيه اخبار 
اربعين، اعزام مرحله اول عمره هم از ۱۳ آذر آغاز می ش��ود و تا۲۰ 
اس��فند ادامه پيدا می كند و مرحله دوم ثبت نام ها نيز از اواس��ط 

اسفند ماه آغاز می شود.
براساس اعلام قبلي س��ازمان حج و زيارت مشكل فني در بخش 
سامانه اينترنتي نام نويسي از متقاضيان عمره مفرده در كاروان هاي 

۱۰ استان   از جمله اصفهان از يكشنبه ۲ آذرماه تغيير پيدا كرد.
وی با بيان اينكه تمامی كسانی كه فيش بانك ملی يا ملت دارند و 
اولويت يك تا ۴۰۰ هستند، می توانند به دفاتر زيارتی مراجعه كنند 
و تاكيد كرد: كسانی كه  اولويت ۴۰۰ تا ۶۰۰ دارند هم فقط در آذر 
ماه فرصت دارند به دفاتر جهت ثب��ت نام مراجعه 
كنند، اما اولويت های قبل از۴۰۰ محدوديتی ندارند 

و می توانند در تمام ماه ها ثبت نام كنند.
زاهدی از نام نويسی اولويت يك تا ۴۰۰ در كاروان های 
زيارتی خبر داد و گفت: همه كسانی كه فيش بانك 
 ملی يا مل��ت دارند و اولويت يك تا ۴۰۰ هس��تند، 
می توانند به دفاتر زيارتی مراجعه كرده و نسبت به 

اولويتشان ثبت نام كنند.
پيش از اين قرار بود ثبت نام از ۲۹ آبان ماه ش��روع 
ش��ود كه به دلايل فنی، از ۲ آذر ماه در دفاتر شروع 
ش��د. وی تاكيد كرد: خبری از ثبت نام جديد برای 
حج عمره نيس��ت و فقط ثبت نام های قبلی اعزام 

می شوند.

   ارائه دستورالعمل اعزام زنان تنهای زير 
۴۵ سال به عمره/ اعزام محارم زنان خارج از 

اولويت
 معاون س��ازمان حج و زيارت از ارائه دستورالعمل برای اعزام زنان 
 زير ۴۵ س��ال تنها به كاروان ها خبر داد و گف��ت: محارم اين زنان

می توانند با داشتن فيش بدون اينكه از اولويت برخوردار باشند، به 
عمره مفرده اعزام شوند.

 ناصر خدرنژاد در مورد اع��زام زنان به عمره، گفت: زنان تنهای زير 
۴۵ سال حتما بايد با محارم خود به عمره مفرده اعزام شوند و اين 

موضوع از سوی مقامات عربستان اعلام شده است.
وی با اشاره به اينكه قانون ممنوعيت ورود زنان زير ۴۵ سال تنها 
به عربس��تان برای تمامی كشورهاس��ت، گفت: در تلاش هستيم 
دس��تورالعملی برای اعزام اين افراد به كاروان ها ابلاغ كنيم تا آنها 

بتوانند به عمره مفرده اعزام شوند.
خدرنژاد تاكيد كرد: چنانچه محارم آنها فيش داش��ته باشند اما از 
اولويت اعزام برخوردار نباشند، سازمان حج و زيارت شرايط لازم را 
برای اعزام آنها فراهم خواهد كرد و اين گونه زنان زير ۴۵ سال تنها 
می توانند به عمره بروند. معاون سازمان حج و زيارت همچنين در 
مورد صدور ويزای كوتاه مدت برای اعزام به عمره مفرده در س��ال 
جاری، گفت: در دوره اول اعزام با رايزنی های انجام ش��ده از سوی 
سازمان حج با مقامات عربستان اين موضوع حل شده، به طوری كه 
مشكل نيروهای خدماتی برای ماندن در دوره اول برطرف شده است 
و برای دوره های بعد نيز در حال رايزنی با مسوولان حج اين كشور 
هس��تيم كه اميدواريم نتيجه دهد. وی در خصوص اولويت های 
اعزام، گفت: از روز اول ثبت نام ها تا ام��روز۳۵۰ اولويت اول برای 
اعزام اعلام شده بود و از امروز هر چهار روز يك بار ۵۰ اولويت جديد 
برای ثبت نام در كاروان ها اضافه می شود و در صورت ظرفيت خالی 

تا اولويت ۶۰۰  نيز در اين دوره اعزام خواهند شد.

  چگونگ�ی  ثبت نام و اع�زام زوج های  ج�وان به عمره 
مفرده در عمره 93-9۴ 

 براس��اس اين اطلاعي��ه،  مزدوجينی كه تاريخ رس��می عقد آنها 
نيمه دوم سال ۱۳۹۲ و نيمه اول سال ۱۳۹۳ )۹۲/۰۷/۰۱ لغايت 
۹۳/۰۶/۳۱( هستند و متقاضی  استفاده از سهميه عمره زوج های 
جوان هستند می توانند از روز دوشنبه ۳ آذرماه لغايت پنجشنبه 
مورخ آذرماه ۱۳ به سامانه http://ziarat.haj.ir مراجعه و ثبت 
نام وكد رهگيری دريافت كنند. متقاضيان  باتوجه به محل سكونت 
خود اس��تان اعزام را تعيين می كنند. اعزام پذيرفته ش��دگان در 
پروازهای نوروزی امكان پذير نيست و فقط در محدوده زمانی كه 
از طرف حج و زيارت تعيين می شود، می توانند اعزام شوند. هريك 
از گيرندگان سهميه بايستی در عمره سال ۹۴-۹۳ مشرف شوند و 

سهميه های قابل انتقال به سال بعد نيست.

مدير كل حفاظت محيط زيست اس��تان گفت:  تعطيل كردن، 
راهكار مناسبی برای كاهش آلودگی هوا نيست؛ چرا كه در اين 
روزها تحركات اجتماعی افزايش يافته و ترافيك بر حجم آلاينده ها 

می افزايد.
حميد ظهرابی در بازديد از روزنامه اصفه��ان زيبا در مورد تاثير 
تعطيلی پنجش��نبه ها در كاهش آلودگی هوای اصفهان، اظهار 

داش��ت: در اين خصوص مراتب را پيگيری نكر ده ام، اما تجربه 
اينورژن اخير در آبان سال جاری نش��ان داد كه حضور مردم در 
روزهای تعطيل افزايش يافته و بنابراين تحركات اجتماعی نيز 
باعث افزايش آلودگی هوا می شود. وی ادامه داد: در اواسط آبان 
كه افزايش آلودگی هوا با بازش��دن زاينده رود مقارن شده بود، 
ميزان آلاينده های هوا در اواخر روز جمعه۲۳ آبان به مرز هشدار 

رس��يد. ظهرابی افزود: افزايش حضور مردم در روز ذكر شده در 
نقاط مركزی شهر به همراه آتش زدن برگ نزديك خط رودخانه، 

افزايش شاخص آلودگی هوا را رقم زد.
وی تصريح كرد: در صورت��ی كه وضعيت هوای اس��تان به مرز 
هشدار رس��يده و تعطيلی به عنوان آخرين راهكار درنظر گرفته 
شود، بايد از مردم درخواست ش��ود كه شهروندان از خانه خارج 
نشوند؛ چرا كه حضور بيش از اندازه مردم درشهر وضعيت آلودگی 

هوا را بدتر می كند.
به گفته اين مقام مس��وول، نمودارها و جداول زيست محيطی 
نشان می دهد كه شاخص آلودگی هوای اصفهان نسبت به مدت 
مشابه سال گذشته بهتر شده است. ظهرابی گفت كه از ابتدای 
س��ال جاری تا كنون، تعداد روزهای ناسالم به يك سوم كاهش 

يافته است.
وی در ادامه س��خنانش از عدم ايجاد س��رويس برای كاركنان 
سازمان ها و نهادها دراصفهان برای كاهش ترافيك و آلودگی هوا 
گفت و اظهار داشت: متاسفانه برقراری سرويس برای كاركنان 
نهادهای دولتی اصفهان به دليل عدم رغبت مديران، انجام نشد 
و در حال حاضر اداره كل حفاظت محيط زيس��ت اصفهان تنها 

سازمانی است كه برای كاركنانش سرويس گذاشته است.

  آمادگ�ی روزنامه اصفهان زيبا برای فرهنگ س�ازی 
زيست محيطی

در ادامه اين نشست، س��ردبير روزنامه اصفهان زيبا آمادگی اين 
نشريه را برای چاپ مباحث زيس��ت محيطی اعلام كرد و گفت: 
در محور فرهنگی- اجتماعی برنام��ه جامع كنترل كيفی هوای 
اصفهان مباحثی همانند آموزش ش��هروندان و افزايش فرهنگ 
زيست محيطی مطرح شده كه اين نشريه برای چاپ اين مباحث 
آمادگی كامل دارد. رض��وان اصغری ادام��ه داد: در اين زمينه، 
مباحث می تواند به صورت ارائه مقاله، مصاحبه و گزارش و حتی 

پيام های زيست محيطی مطرح شود.
وی ادامه داد: تا سال گذش��ته به مدت دو و نيم سال صفحه ای 
تخصصی با نام محيط زيس��ت در روزنامه اصفهان زيبا به چاپ 
می رسيد كه به دليل تورم و مش��كلات چاپ و كاهش صفحات 
روزنامه، اين صفحه نيز حذف ش��د. اصغری افزود: با وجود اين 
مباحث زيس��ت محيطی همچنان در س��رويس جامعه دنبال 

می شود. 
در بخش ديگری از اين بازديد، دبي��ر تحريريه روزنامه اصفهان 
زيبا توضيحاتی درباره فعاليت های زيست محيطی اين نشريه 
ارائه داد. در انتهای اين بازديد مدير كل حفاظت محيط زيست 
استان، ضمن استقبال از نشر مطالب زيست محيطی به خصوص 
حوزه اكوتوريس��م و گردش��گری طبيعی در ويژه نامه گردشگر 
روزنامه اصفهان زيبا استقبال كرد و گفت: ۱۰درصد خاک استان 
به مناطق حفاظت ش��ده تعلق دارد كه بكرترين نقاط استان را 
شامل شده و ظرفيت طبيعت گردی اصفهان را تشكيل می دهد.

درآستانه  اربعين حسينی به صورت روزانه انجام می شود

بدرقه کاروان زائران  کربلا در نصف جهان

مديركل حفاظت محيط زيست استان:

تعداد روزهای ناسالم به يك سوم كاهش يافته است

۴۵ هزار حامی از 9 هزار يتيم در اصفهان حمايت می كنند

استان اصفهان رتبه نخست جذب حامی را در كشور دارد
مديركل كميته امداد امام خمينی)ره( اس��تان اصفهان با اشاره به 
اينكه ۴۵ هزار حامی از ۹ هزار يتيم در اصفهان حمايت می كنند، 
گفت: استان اصفهان رتبه نخست در جذب حامی را در كشور دارد.

 مهدی مجلس آرا با اشاره به برپايی پايگاه های طرح اكرام ايتام ويژه 
دختران يتيم، اظهار كرد: استان اصفهان با توجه به سبقه فرهنگی 
و دينی كه دارد، از قديم    به كار خير پرداخته و اين رسم خوشايند 
تاكنون مانده اس��ت، به نحوی كه اكنون در اصفهان ۵۰۰ خيريه 
فعال تخصصی فعاليت می كند.وی با بي��ان اينكه كميته امداد در 
كنار اين حضور پررنگ خيران حركت های خوبی انجام داده است، 
افزود: امسال در استان اصفهان ش��ش هزار حامی جديد به تعداد 
حاميان افزوده شده است.مديركل كميته امداد امام خمينی )ره( 
استان اصفهان تصريح كرد: كميته امداد استان اصفهان ۹ هزار يتيم 

زير ۱8 سال دارد كه اين افراد در اين اداره پرونده دارند.وی با بيان 
اينكه بسياری از اين افراد با استعداد هستند اما به دليل فوت والدين 
وضعيت اقتصادی خوبی ندارند، گفت: ۱۲۶ نخبه كش��وری تحت 
پوشش كميته امداد اصفهان هستند كه اين نهاد مردمی با توجه 
به اينكه امين دولت و نظام است، از اين دانشجويان و دانش آموزان 
حمايت می كند.مجلس آرا با اشاره به جذب حامی ايتام دختر در روز 
شهادت حضرت رقيه )س( افزود: ۷۰ پايگاه، ۴۰ مركز نيكوكاری 

و ۳۰ دفتر كميته امداد در استان فعال شد تا حامی جذب شود.

وی با اش��اره به اينكه افراد متقاضی حماي��ت از يتيمان از طريق 
شناس��نامه ای كه در اختيارشان گذاشته می ش��ود يتيم انتخاب 
می كنند، بيان ك��رد: از طريق شناس��نامه مش��خصات، حاميان 
می توانند ف��رد مورد نظر خ��ود را انتخاب و پس از پ��ر كردن فرم 
مخصوص حامی شماره شبای )شماره حساب( يتيم را در اختيار 
گرفته و ماهيانه مبلغی را به حساب وی واريز كنند. مديركل كميته 
امداد امام خمينی )ره( استان اصفهان در ادامه اضافه كرد: چنان چه 
خيران خواس��تار ارتباط با يتيم مورد حمايت خود باشند، كميته 

امداد اين امكان را فراهم می كند و همراه با مسوول اكرام و خانواده 
يتيم اين خواسته محقق می شود. وی ضمن اينكه مشكلات مالی به 
نوعی به ايتام می رسد، تاكيد كرد: از حاميان انتظار داريم مشكلات 
عاطفی ايتام را برطرف كنند، هرچند حمايت مالی هم مهم است.

مجلس آرا افزود: به طور ميانگين ۱۲۵ هزار تومان ماهيانه به حساب 
هر يتيم واريز می ش��ود و البته كميته امداد اين واريزی را كنترل 
می كند كه انحرافی در پرداخ��ت آنها پيش نيايد. مديركل كميته 
امداد امام خمينی)ره( استان اصفهان گفت: استان اصفهان ۴۵ هزار 
حامی برای حمايت از ۹ هزار يتيم دارد و تقريبا هر يتيم را پنج حامی 
حمايت می كند. وی همچنين اضافه كرد: در ش��ش ماهه ابتدای 
سال گذشته مبلغ پنج ميليارد تومان و امسال در شش ماهه گذشته 

هفت ميليارد تومان پول جمع آوری شده است.
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اخـبار

 استقبال مسوولان از  مسابقات 
گل کوچک محلات

بع��د از ابراز علاقه حاج رس��ولیها، عضو ش��ورای ش��هر اصفه��ان برای 
 ش��رکت در مس��ابقات گل کوچ��ک مح��لات، رس��ول یاح��ی معاون

سیاسی امنیتی استاندار اصفهان در حاشیه جلسه ای که امروز در سازمان 
فرهنگی ورزشی شهرداری اصفهان برگزار شد، گفت: در مسابقات گل 
کوچک ش��رکت می کنیم. وی پس از ش��نیدن گ��زارش فعالیت های 
سازمان فرهنگی ورزشی ش��هرداری اصفهان که توسط امین کریمیان، 
مدیرعامل سازمان ارائه شد، ضمن ابراز خرس��ندی از عملکرد سازمان 
ورزش شهرداری اصفهان، اقدامات انجام شده طی این مدت را مطلوب 
ارزیابی کرد. وی در این جلسه ضمن ابراز خرسندی از برگزاری مسابقات 
گل کوچک محلات 15 گانه شهرداری اصفهان، اعلام کرد که علاقه مند 
است در این مسابقات شرکت کند. مس��ابقات گل کوچک محلات چند 
هفته ای است که به همت سازمان ورزش شهرداری اصفهان در مناطق 

15 گانه شهرداری اصفهان برگزار شده است. 

 ذوب آهن- پرسپوليس 
منهاي حسن زاده

مهاجم تیم فوتبال ذوب آهن با دریافت کارت زرد در بازي مقابل استقلال 
دو اخطاره شد و بازی تیمش در مرحله نیمه نهایی را از دست داد.

یکی از بهترین بازیکنان ذوب آهن در بازی مرحله یک چهارم نهایی جام 
حذفی در مقابل استقلال، مسعود حس��ن زاده بود که ۹۰ دقیقه مدافعان 
استقلال را تحت فش��ار قرار داد و در نهایت هم گل دوم تیمش را به ثمر 
رساند تا به مانند بازی رفت دو تیم در لیگ برتر بتواند دروازه استقلال را باز 
کند.  اما خبر بد برای هواداران ذوب آهن اینجاست که حسن زاده با اخطاری 
که از البرز حاجی پور، داور این مسابقه دریافت کرد، دو اخطاره شد و با توجه 
به قوانین محرومیت در جام حذفی، بازی بعدی ذوب آهن را که در مرحله 
نیمه نهایی مقابل پرسپولیس برگزار می شود از دست داد. حسن زاده اخطار 

اولش را مقابل پیام چغادک دریافت کرده بود.

نيازی به جذب دروازه بان  نداریم
س��ایت باش��گاه س��پاهان خبر هرگونه مذاکره با س��ید مهدی رحمتی 
دروازه بان تیم فوتبال پیکان و دروازه بان های سایر تیم ها را رد کرد. باشگاه 
سپاهان اعلام کرد: برخی از رس��انه ها از حضور برخی دروازه بان ها در تیم 
فوتبال س��پاهان برای نیم فصل دوم خب��ر داده اند. حضور س��ید مهدی 
رحمتی، دروازه بان تیم فوتبال پیکان در تیم فوتبال سپاهان و مذاکره با 
دروازه بان های دیگر برای نیم فصل دوم، خبرهای غیرموثق و کذبی بوده 
که برخی از سایت های محترم اقدام به درج آن کرده اند و با وجود تکذیب 
مسوولان باشگاه، همچنان به درج و انتشار چند باره این اخبار غیرواقعی 

اصرار می ورزند.

لیگ برتر براي دو تیم اصفهاني به روزهاي حساس��ي رسیده 
است. س��پاهان نیم فصل لیگ برتر را آبرومند به پایان رساند 
و خوش��حال اس��ت که همچنان در لیگ برتر مدعي است و 
با وضعیتي که تراکتورس��ازي در دو بازي اخی��ر تجربه کرده 
 است مي تواند بر این تیم مس��لط شود و اگر هوشیار باشد و از 
تجربه اش استفاده کند، قهرمان لیگ برتر لقب گیرد. از طرف 
دیگر، نبایس��تي فراموش ک��رد که تیم ذوب آه��ن هم به هر 
زحمتي بوده خودش را به نیمه نهایي جام حذفي رسانده است 

و اصلاً  دوست ندارد در این جام، راحت کوتاه بیاید.
لیگ برتر باشگاه هاي کشور براي سپاهان و جام حذفي براي 
ذوب آهن اتفاقات مهمي به شمار مي رود و امیدواریم تیم هاي 
شهرمان بتوانند به اهدافي که در این دو جام دارند دست یابند.

اما نکته اي که نباید از نظر دور داشت، فضاي خریدهایي است 
که دو تیم مي خواهند در نیم فصل به انجام برسانند. 

س��پاهان و ذوب آهن به حتم بازیکناني را ب��ه مجموعه خود 
اضافه خواهند کرد و شاید بازیکني را هم داشته باشند که در 
نیم فصل جدا شود، اما آنچه مشخص است بهبود کیفیت دو 

تیم در سایه این تغییرات است.

    سپاهان به سازماندهي نياز دارد
طلایي پوشان دیار زاینده رود در نیم فصل اول دو بازیکنشان 
را از دس��ت دادند؛ ش��جاع خلیل زاده و علي حم��ودي که به 
 دلیل مشکلات سربازي دیگر نمي توانند سپاهان را همراهي 

کنند. 
سپاهان در پست حمودي، وریا غفوري آماده را دارد، اما شاید 

جایگزین شجاع تنها نیاز سپاهان براي نیم فصل باشد. در سایر 
پست ها بیش از اینکه س��پاهان نیازمند خرید مهره یا ستاره 
باش��د، نیازمند بهره وري بهتر از بازیکنانش اس��ت. سپاهان 
تقریبا در همه پست ها بهترین ها را در اختیار دارد و اگر فرکي 
بهره وري بهتري از بازیکنانش داشته باشد، تیمش بي تردید 

پر مهره ترین و بهترین تیم ایران است.
به س��پاهان باید توصیه کرد که اگر سراغ بازیکن خارجي هم 
مي رود، با چش��مان باز برود. در لیست س��پاهان نام جواهیر 
سوکای و لوسیانو پریرا به عنوان دو بازیکن خارجی ثبت شده 

و فرکی می تواند دو بازیکن خارجی دیگر که یکی از آنها باید 
آسیایی باش��د جذب کند. طی روزهای گذش��ته یک بازیکن 
بوس��نایی در تمرینات س��پاهان ش��رکت کرده تا نظر مثبت 
سرمربی س��پاهان را جلب کند. گفته می ش��ود که بازیکنان 
دیگری هم در راه هستند، اما یک بازگش��ت به عقب و رفتن 
به زم��ان نقل و انتقالات نی��م فصل لیگ س��یزدهم این نکته 
را یادآوری می کند ک��ه هر بازیکنی به ص��رف خارجی بودن 
نمی تواند کمک حال سپاهان باشد و این تجربه را می توان به 
خوبی در بازیکنی مثل سرجیو فن دایک دید که در زمستان 

گذش��ته با نظر مثبت کرانچار به سپاهان پیوست تا مشکلات 
خط حمله این تیم را حل کند.

اما نمایش ای��ن بازیکن دو رگ��ه در یک نیم فص��ل آنقدر بد 
بود که با وجود داش��تن قراردادی یک و نیم س��اله در نهایت 
مدیرعامل س��پاهان را وادار کرد تا در ابتدای لیگ چهاردهم 
با او فس��خ قرارداد کند و فن دایک را محترمانه از تیمش کنار 
بگذارد. به هر حال فن دایک به هر متر و معیاری نمادی از یک 
خرید متوسط رو به ضعیف خارجی بود که اصلا به کار سپاهان 
نیامد و شاید کرانچار با کمی تفکر و بررسی بیشتر در کیفیت 
بازیکنان خارجی می توانست گزینه ای را جذب کند که لااقل 
در دور برگش��ت لیگ به داد تیمش برس��د.  به هر حال باید 
سپاهان خیلي مراقب باشد که اگر ارز از کشور خارج مي کند 

به جاي آن کیفیت بخرد. 

    نياز ذوب آهن در پست دفاع چپ
ذوب آهن ه��م به نظر نمي رس��د باید نیازهاي خ��ودش را با 
خریدهاي آن چناني پ��ر کند. به هر حال این تیم س��ینا را از 
دست داده و ش��اید صادقي را نیز در نیم فصل از دست دهد. 
ذوب آهن مي تواند به جاي آنها خریدهاي خوبي داشته باشد. 
بیشترین نیاز سبزها در پس��ت دفاع است. اگر ذوب آهن یک 
مدافع چپ خوب بخرد، قنبري به پست اصلي خود به عنوان 
بال راست اضافه خواهد شد و اگر یک دفاع وسط شش دانگ 
هم خریداري کند، مي تواند امیدوار باشد به یک تیم بسیار با 
کیفیت تر بدل شود. امیدواریم خریدهاي نیم فصل دو تیم و 

تغییراتشان به هر دو تیم کمک کند.

از  حسرت سپاهان برای قهرمانی نیم فصل 
تا عاقبت بخیری ذوبی ها 

خریدهاي نيم فصل اصفهاني ها براي چه پست هایي؟

سپاهان سازماندهي مي خواهد، ذوب آهن مدافع چپ
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درحالي که بسیاري از تیم هاي ملي امید خود را براي حضور 
در رقابت ها مقدماتي المپیک آماده مي کنند، وضعیت حضور 
سرمربي تیم ملي امید ایران و توافق براي حضور او در هاله اي 

از ابهام قرار دارد.
بعد از برکناری نلو وینگادا از سرمربیگری تیم ملی امید فوتبال 
ایران حبیب کاش��انی با زلاتکو کرانچار مذاک��ره کرد و بعد از 
جلس��اتی که با این مربی در اردوی قطر داش��ت، توافق اولیه 

برای حضور این مربی در ایران صورت گرفت.
بعد از توافقاتی که صورت گرفت، اعلام شد طی قانون جدید 
وزارت ورزش مربی��ان خارجی که قرار اس��ت در هر رده ای از 
تیم های ملی در ای��ران فعالیت کنند باید کمیس��یون تایید 

صلاحیت مربیان خارجی مجوز حضور آنها را صادر کند. گفته 
می شود وزارت ورزش با حضور مربی خارجی در تیم ملی امید 
مخالفت اس��ت و همین موضوع به مانعی در راس��تای حضور 

کرانچار در تیم ملی امید تبدیل شده است.
نصرالله س��جادی، معاون وزی��ر وزارت ورزش و جوانان اعلام 
کرده هنوز فدراسیون فوتبال رزومه کرانچار را برای کمیسیون 
تایید صلاحیت مربیان خارجی ارس��ال نکرده اند تا در مورد 

حضور او بررسی های لازم انجام شود.
محمد رسایی، مس��وول اجرایی تیم ملی امید در مورد اینکه 
آیا رزومه کرانچار برای این کمیسیون ارسال شده یا نه،  گفت: 
از این مس��اله خبر ندارم و این امور توس��ط فدراسیون دنبال 

می ش��ود. وی در مورد اینکه آیا زمان حضور کرانچار در ایران 
مشخص شده است، خاطرنشان کرد: در حال حاضر این مساله 

مشخص نیست.
مس��وول اجرای تیم ملی امی��د در مورد اینکه گفته می ش��د 
کرانچار اعلام کرده اگر تا آخر هفته قبل زمان حضور او در ایران 
مشخص نش��ود او دیگر به تیم ملی امید نمی آید، خاطرنشان 
کرد: چیزی در این رابطه اعلام نشده و حضور کرانچار منتفی 
نیس��ت. رس��ایی در پایان در رابطه با اینکه زم��ان در حال از 
دست رفتن اس��ت و چه زمانی وضعیت سرمربیگری تیم ملی 
امید معلوم می شود، تصریح کرد: این مساله دست فدراسیون 
فوتبال و وزارت ورزش است. هر زمان که این مشکل حل شود 
کرانچار به ایران می آید. با این مربی توافقات اولیه انجام شده و 
مشکل خاصی نیست. به هر حال این وضعیت تیم ملي امید ما 
پیش از تورنمنتي است که چند دهه اي است از آخرین حضور 
ما در آن مي گذرد و فقط در س��ال هاي اخیر شاهد آبروریزي 

در آن بوده ایم.

حضور کرانچار در گرو توافق فدراسيون و وزارت ورزش

عجب داستاني است داستان کرانچار!

به دليل زیر کشت رفتن چمن ورزشگاه فولادشهر؛

سپاهان در هفته هفدهم بدون ورزشگاه شد

خداداد: گلم به استرالیا  را  با تمام 
دنیا عوض نمی کنم
همه روز8 آذر به یاد من می افتند

بررسیدلایلسقوطفوتبالایرانبهسمتبیکیفیتی

 پــــــول حرفه ای، بازدهی 
آماتـــــور

هشدار جدید دستگاه قضایی به مسوولان فدراسيون فوتبال

احتمال بازداشت 14 فوتباليست ليگ برتری

نقش سرباز فراری ها در جدول نيم فصل

بلاتکليفی تيم ها برای نيم فصل دوم
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گفت وگویی  در حاشيه ی نوستالژیک ترین خاطره فوتبالی نسل سومی ها
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حمـله

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اسامی نامزدهای دریافت جایزه برترین های آسیا

 فغانی نامزد بهترین داور، تیم ملی نامزد بازی جوانمردانه
به دلیل زیر کشت رفتن چمن ورزشگاه فولادشهر؛

سپاهان در هفته هفدهم بدون ورزشگاه شد
تیم فوتبال س��پاهان در هفته هفدهم لیگ برت��ر نمی تواند در 

ورزشگاه فولادشهر اصفهان میزبانی کند.
مسوولان باش��گاه ذوب آهن اصفهان قصد دارند بعد از دیدار با 
صبا در هفته شانزدهم زمین ورزشگاه فولاد شهر را زیر کشت 
ببرند تا شرایط چمن این ورزش��گاه مثل روزهای اول مطلوب 

شود.
ذوب آهن بعد از بازی با صبا با تراکتورسازی و پرسپولیس بازی 
دارد و پس از آن هم ح��دود 50 روز لیگ برتر تعطیل اس��ت. 

مس��وولان ذوب آهن در تلاش هس��تند که در این تعطیلی به 
وضعیت چمن ورزش��گاه فولادشهر رس��یدگی کنند تا شرایط 

چمن این ورزشگاه بدتر از وضع موجود نشود.
به این ترتیب تیم سپاهان در هفته هفدهم لیگ برتر که باید از 
گسترش فولاد میزبانی کنند نمی تواند در ورزشگاه فولادشهر 
به مصاف حریف تبریزی خود برود. مسوولان سپاهان یا باید در 
خارج از اصفهان این بازی را برگزار کنند یا اینکه در ورزش��گاه 

دیگری مسابقه دو تیم را برگزار کنند.

 کنفدراس��یون فوتبال آس��یا اس��امی نامزدهای دریاف��ت عنوان 
 برترین ه��ای فوتبال س��ال 2014 را اعلام کرد. مراس��م انتخاب 
 برترین های س��ال فوتبال آس��یا، امروز در مانیل فیلپین برگزار 
می ش��ود. برهمین اس��اس س��ایت کنفدراس��یون فوتبال آسیا 
نامزدهای برترین های فوتبال سال 2014 در بخش های مختلف 
به ش��رح زیر معرفی کرده اس��ت:  داوران )آقایان(: محمدرضا 
فغانی از ایران، روش��ن ایرماتوف از ازبکس��تان و نواف شکراله از 
بحرین. داوران )بانوان(: ریتا گانی از مال��زی، پانیپا کامونگ از 

تایلند و س��اچیکو یاماگیش��ی از ژاپن  / تیم ملی : کره شمالی، 
فلس��طین و قطر  /   بازی جوانمردانه: ایران، ژاپن و کره جنوبی. 
مربی )آقایان(: جمال محمود از اردن، تونی پوپویچ از اس��ترالیا 
و نوریوساس��اکی از ژاپن  /  مربی )بانوان(: جائو هونگ از چین، 

سرانوگوریان از تایلند و آسوکو تاکمتو از ژاپن.
تیم باشگاهی: القادیسه از کویت، اف سی هوتو از ترکمنستان و 
وسترن سیتی از استرالیا  /  بازیکن )آقایان(: احمد اسماعیل از 

امارات، ناصر الشمرانی از عربستان و ابراهیم خلفان از قطر

دیروزی که رفت، ب�رای ایرانی ها  یکی از  مهری
خاطره انگیز ترین روزها بود؛ سال ها قبل مصور

در چنی�ن روزی ک�ه به ی�اد ماندنی ترین 
هش�تم آذر تاری�خ ن�ام گرفت؛ تی�م مل�ی فوتبال 
کشورمان توانس�ت جواز حضور در رقابت های جام 
جهانی 1998 فرانس�ه را به دس�ت بیاورد تا برای ما 
حماسه ملبورن به یکی از نوستالژیک ترین اتفاقات 
عمرمان تبدیل شود. در دیدار تیم ملی برابر استرالیا، 
همه بازیکنان تیم ملی س�تاره بودن�د از احمدرضا 
عابدزاه تا علی اکبر اس�تاد اس�دی و حتی ابراهیم 
تهامی  که کمتر از10دقیقه به بازی رفت، اما سال هاست 
 که خداداد به عنوان س�تاره حماس�ه ملبورن شناخته 

می شود.
یکی از منتقدان فوتبال در مورد خداداد گفته است: 
خداداد نان گل به اس�ترالیا را می خ�ورد. این جمله 
 شاید ظاهرا بیش�تر انتقادی به  نظر برسد، اما نشان 
 م�ی ده�د ک�ه ای�ن مهاج�م تیزپ�ا در آن دی�دار 

به یادماندنی چه نقش مهمی را ایفا کرده است.
خ�داداد عزیزی در تیم ابومس�لم به فوتب�ال ایران 
 معرفی شد، اما درخشش وی به حضورش در تیم ملی 
در جام ملت ه�ای آس�یای 1996 باز م�ی گردد که 
توانس�ت عنوان بهترین بازیکن آس�یا را نیز از آن 

خود کند.
این بازیکن ک�ه در زمان بازیگری ب�ه مبتکر دریبل 
مش�هدی ش�ناخته می ش�د، به همراه نسل طلایی 
فوتبال ایران فرص�ت حضور در بون�دس لیگا و تیم 
کلن آلمان را پیدا کرد و مدتی را نیز در لیگ آمریکا 
توپ زد که البته امروز معتقد است حضورش در لیگ 

آماتوری آمریکا به فوتبالش ضربه زده است.
خداداد که در ح�وزه مربیگری نتوانس�ته آوازه ای 
دس�ت و پا کند، به خاطر اخلاقیات خاصش در طول 
س�ال های گذش�ته به یکی از منتقدان همیش�گی 
 فوتبال ایران تبدیل شده و دیگر همه عادت کرده اند
 که به ه�ر بهانه ای  منتظ�ر انتقادات تن�د و تیز این 

فوتبالیست مشهدی باشند.
فرا رسیدن هش�تم آذر ماه و س�الروز بازی تاریخی 
ایران و اس�ترالیا بهان�ه ای بود تا با گف�ت وگویی  از 
خ�داداد عزیزی با ش�ما همراه ش�ویم، البته ناگفته 
نماند عادت خداداد برای تغییر هفتگی شماره تلفن 
همراهش دردسرهای زیادی را برای آماده کردن این 

مصاحبه به وجود آورد.

گفت وگویی  در حاشیه ی نوستالژیک ترین خاطره فوتبالی نسل سومی ها        

خداداد: گلم به استرالیا  را با تمام دنیا عوض نمی کنم

طبیعی اس�ت که وقتی در آس�تانه هش�ت آذر به سراغ 
خ�دادداد عزی�زی برویم؛ بحثمان بر س�ر ب�ازی ایران و 

استرالیا و صعود تاریخی به جام جهانی است. 
سال هاست که عادت کرده ام روز هشت آذر همه به یاد من بیفتند. از 
دوست و فامیل گرفته تا خبرنگارها و مردم کوچه و بازار این روز را به من 

یادآوری می کنند و تبریک می گویند.

خوب است یا بد که همه برای یک روز خاص به یاد خداداد 
می افتند؟

ازاین نظر که به یاد می افتند، خوب است اما فکر می  کنم فوتبال ما آنقدر 
طی این سال ها ضعیف شده که مردم خاطره شیرین از فوتبال ندارند و 
به همین دلیل خاطرات شیرین گذشته را مرور می  کنند. مردم ما دو بار 
دیگر هم برای دو جام جهانی دیگر به خیابان ها ریختند. جشن گرفتند، 
شادی کردند اما نمی دانم چرا همیش��ه آن صعود سال 98 برای شان 

چیز دیگری بود. 

دوس�ت نداش�تید خاطره آن گل را با چیز دیگری عوض 
کنید؛ مثلا گل پیروزی بخش براب�ر آمریکا یا گلی که در 

دقیقه 90 باعث قهرمانی تیمتان شوید؟
اگر دنیا را به من بدهند از آن گل هشت آذر دست نمی  کشم. آن گل 
همه چیز من است، شناسنامه فوتبال من است. بهترین گل زندگی 
من است. هیچ وقت دوست نداشتم حتی بگویم خوب است که این 
گل را زدم، اما  ای کاش در فلان بازی هم می شد گل بزنم. هیچ وقت. 

گلی که من زدم، البته به اسم من ثبت شد. 

در مورد بازی ایران و اس�ترالیا هی�چ وقت بحث فنی 
نشده اس�ت، حتی خیلی ها نمی دانند که تیم ملی ما 
در آن بازی دو به دو مساوی شد و اکثرا تصورشان برد 

ایران برابر استرالیاست؛ بازی چه طور بود؟
استرالیایی ها  قوی تر از ما بودند و با توجه به میزبانی شان همه، ما را 
شکست خورده می  دانستند  اما با تلاش بیش از حد خود توانستیم 

بازی را به تساوی بکشانیم.

قبول دارید هم�ه بازیکنانی ک�ه در آن بازی تاریخی 
به میدان رفتن�د، گویی بهترین بازی عمرش�ان را به 

نمایش گذاشتند؟
هم��ه بازیکنان ایران در آن مس��ابقه س��تاره بودن��د و چیزی کم 
نگذاش��تند. ما اگر بعد از نتیجه دو بر صفر بازی را رها می  کردیم، 
دیگر رنگ جام جهانی را نمی  دیدیم  اما ناامید نشدیم و ادامه دادیم 

و به آنچه که می  خواستیم رسیدیم.

بحث با محور اصلی مصاحبه یعنی گل تاریخی خداداد 
در بازی ایران و استرالیا شروع شد؛ موافقید به کمی 
عقب تر برگردیم، یعنی زمانی که در ابومسلم ستاره 

شدید؟
من فوتبالم را از ابومسلم شروع کردم و دوران اوجم نیز در این تیم 

سپری شد. برای دوران سربازی به تیم فتح رفتم.

از ابومسلم هم به تیم ملی رسیدید؟ این طور 
نیست؟

برای مسابقات مقدماتی المپیک 1992 بارسلون و در  زمان آقای حسن 
حبیبی به تیم امید دعوت ش��دم که آن موقع بازیکن ابومس��لم بودم. 
همزمان هم به تیم ملی بزرگسالان هم  دعوت شدم. آن تیم امیدمان 
خیلی تیم خوبی بود، فوق العاده بود. فکر کنم به خاطر تفاضل گل یا یک 
امتیاز بالا نیامدیم. آن هم به خاطر اینکه آن سال اصلا بازی تدارکاتی 

انجام ندادیم اما با این حال نسبتا خوب نتیجه گرفتیم.

اشاره داشتید به دعوت همزمان به تیم ملی بزرگسالان 
و تی�م امید؛ دوس�ت داریم ماج�رای مع�روف دعوت به 
تیم مل�ی بزرگس�الان و رفت�ن عجی�ب و غریبت�ان از 
ای�ن تی�م را از خودت�ان بش�نویم، چ�ون روای�ت های 
 زی�ادی وج�ود دارد ک�ه نم�ی دانیم ک�دام ی�ک را باور 

کنیم؟
برای جام ملت های ژاپن بود که دعوت ش��دم، من تنها بازیکن جوان 
دعوت شده به این تیم بودم. اولین جلسه که برای تمرین رفتم، وقتی 

چشمم افتاد به بازیکن های تیم ملی، وحشت کردم و ترسیدم.

چرا؟

من 19 سالم بود اما بازیکنانی امثال  فرشاد پیوس،  صمد مرفاوی بود، 
مجتبی کرمانی، اصغر مدیر روستا  و جمشید شاه محمدی بود  بازیکنانی 
بودند که برای خط حمله دعوت شده بودند و فهمیدم شانسی برای بازی 
کردن ندارم.  اولین بازی که علی پروین من را به بازی فرستاد، دیدار برابر 
کامرون بود که از جام جهانی برگشته بود و برای 20 دقیقه بازی کردم 
که اصلا فرصتی برام پیش نیامد، بازی بعدی هم مقابل لکوموتیو بود که 
این بار هم به بازی رفتم اما خوب نبودم. برای من زود است و سنم هم 
کم است، پروین در جواب گفت صبر کن به کویت برویم و اگر قرار است 
خطت بزنیم، آنجا خط می زنیم  اما من اصرار کردم که خطم بزنید و هر 

وقت بهتر شدم، دوباره دعوتم کنید.

وبعد سال قبل از جام ملت های آسیا دعوت شدید؟
درخواس��تم برای خط خوردن از تی��م ملی برایم گران تمام ش��د و تا 
چهارسال بعد با این که در بهترین شرایط بودم، دعوتم نمی کردند و هر 

بار بهانه ای می آوردند.

اوج درخشش ملی خداداد عزیزی را می توان در جام ملت 
های آسیا 1996 دانست که پس از آن نیز عنوان بهترین 
بازیکن سال آسیا را به دست آوردید. در مورد کسب این 

عنوان صحبت کنید.
هنوزم هم معتقدم تیم سال 96 یکی از بهترین تیم های فوتبال ما بود و 
اگر میانگین سنی تیم کمی پایین تر بود، می توانست تا 10سال بهترین 
تیم آسیا باشد. عابدزاده، محمد خاکپور، کریم باقری، منصوریان، حمید 
استیلی و علی دایی همه ستاره های این تیم بودند و تیم خوبی که در 
کنار هم داشتیم، کمک کرد در این مسابقات بتوانم شرایط خیلی خوبی 

داشته باشم و بهترین بازیکن سال آسیا شوم.

حضور این تعداد س�تاره در یک تیم کار را برای سرمربی 
سخت نمی کرد؟

فوتبال اص��لا عوض ش��ده. فوتبالیس��ت های م��ا آن موقع دوس��ت 
داشتند س��تاره باش��ند و می ش��دند. بازیکن های هم دوره ما انگیزه 
زیادی ب��رای تمرین کردن داش��تند و از حاش��یه دوری م��ی کردند.  
جمع ک��ردن این همه س��تاره ه��م برای مربی ها همیش��ه س��خت 
 بود. ول��ی وقتی وارد بازی می ش��دند این س��تاره ها خودش��ان بازی 

می کردند، خودشان بازی را جمع می کردند.

در جام جهانی 1998 فرانس�ه تنها برد تی�م ملی فوتبال 
ایران اتفاق افتاد؟ دوست نداشتید در بازی با آمریکا جای 
استیلی یا مهدوی کیا بودید و تجربه گلزنی در جام جهانی 

را هم به دست می آوردید؟
 دوست داشتم گل بزنم اما نشد و دلیلی هم ندارد، حسرتش را بخورم. 
واقعیتش این اس��ت که در ب��ازی با آمریکا من اص��لا موقعیتی جدی 

نداشتم.
 اما یکبار نیمه اول با دروازه بانش��ان تک به تک شدم که روی من خطا 
کرد. وقتی دیدم داور سوت نزده گفتم حتما دیدش خوب بوده اما تنم 
از شدت برخورد درد می کرد. بعد بین دو نیمه گفتند پنالتی بوده، باز 

هم زیاد برایم مهم نبود. 

ولی وقتی بعد از بازی صحنه را دیدم، مطمئن شدم پنالتی بوده و داور 
نگرفته است.

بعد از برد برابر آمریکا، خیلی ها با امیدواری از صعود تیم 
ملی به دور دوم جام جهانی صحبت می کردند؛ در اردوی 

تیم ملی هم چنین جوی وجود داشت؟
صعود به مرحل��ه دوم رویا پردازی بود،  آمریکا ب��رای ما حریف بزرگی 
نبود؛ اما آلمان و یوگسلاوی تیم های بزرگی بودند که عبور از سد آنها 

خیلی رویایی بود.

بعد از جام جهانی فرانس�ه،  حاش�یه های زیادی اطراف 
خداداد عزیزی ش�کل گرفت  و مدتی هم از تیم ملی دور 

بودید؟ دلیلش چه بود؟
برای صعود به جام جهانی س��ه میلیون فرانک به فدراسیون تعلق می 
گرفت و من به رییس وقت فدراس��یون که این پول باید بین بازیکنان 
تقسیم شود که این کار را نکردند، قبل از بازی با تیم ملی آلمان نیز مربی 
تیم ملی به ما گفت که اگردو بر صفر ببازیم بهتر از شکست پنج بر صفر 
 اس��ت.  من هم طاقت نیاوردم و وقتی به ایران برگشتیم در تلویزیون 

حرف هایی زدم که به مذاق خیلی ها خوش نیامد.

همان روزها بحث هایی در مورد لیست سیاه به وجود آمد؛ 
واقعا چنین چیزی بود؟

 این قضایا باعث ش��د برخی مقابل م��ن جبهه گیری کنن��د و حدود
 دو سال مرا به تیم ملی دعوت نکردند.  حالا اسمش را هر چه می خواهید 
بگذارید البته بقیه بازیکنانی که در جام جهانی حضور داشتند دعوت 
می شدند. مطمئنم که این ها اتفاقی نبوده. در تیم ملی ناآگاهانه نبود 

که با من برخورد می کردند.

از دست دادن تیم ملی آن هم در اوج سخت نبود؟ ضربه 
نخوردید؟

من هیچ وقت در زندگی ام ضربه نخوردم و همیش��ه از موقعیت خودم 
راضی بودم. این هم ضربه نبود، بلکه فقط مدتی از تیم ملی دور بودم. در 
هر حال زندگی همیشه ادامه دارد. البته  من معتقدم اگر ایویچ سرمربی 
تیم ملی بود، بود برای اولین بار شاید می توانستیم به مرحله دوم جام 

جهانی برویم.

در آن سال ها شایعه شده بود که بازیکنان برای برکناری 
ایویچ کودتا کرده اند؛ واقعیت  داشت؟

به نظر من برکناری ایویچ ربطی به بازیکنان نداشت. 
 من فکر می کنم دلیل اصلی عوض کردن ایویچ این بود که به کسی باج 
نمی داد. شاید یک سری خواسته ها آقایان داشتند و ایویچ هم نپذیرفت. 

به همین دلیل هم عوضش کردند.

طی چن�د س�ال گذش�ته خ�داداد عزی�زی ب�ه منتقد 
 اصل�ی ک�ی روش تبدیل ش�ده اس�ت؛ این ط�ور به نظر 

می رسد که همیشه مخالفی؟
من علیه کی روش حرف نمی زن��م، من فوتبالی صحبت می کنم. کی 

روش چند سال اس��ت که هدایت تیم ملی ما را بر عهده گرفته 
اس��ت و مربی کارنامه داری است؛ من کسی 

بودم که تا روز آخر هم از او دفاع کردم 
ولی حرفم چیز دیگری است. 

حرفم این است که کی روش چه 
تحولی در فوتبال ما ایجاد کرده 
اس��ت؟ وقتی کی روش را می 
آوریم، توقعمان این اس��ت که 
ش��کل فوتبالمان عوض شود 
یعنی به روال پنجاه سال پیش 
زیر توپ نزنیم. انتقادم همیشه 

از کی روش این بوده است. 
حالا ع��ده ای ط��ور دیگری 
برداش��ت می کنند. توقعم به 
عن��وان یک فوتبالیس��ت این 

است که آقای کی روش ش��کل فوتبال ما را تغییر دهد. برای ما در این 
سه سال هیچ کاری نکردی. تیم ما فقط رفته جام جهانی. اگر قرار بود 
با میلیاردها تومان پولی که از ما می گیری نرود جام جهانی، با شخصی 
به اس��م کی روش که رئال مادرید بوده و منچستر بوده، پس برای چه 
آمده است، اگر بنا به نبردن تیم ملی است، بابای من هم می تواند مربی 

تیم ملی شود.

می گویند س�الگادو بازیکن س�ابق رئال مادرید شما را 
با جی چان اش�تباه گرفته اس�ت؛ به خاطر قیافه خاصی 
 ک�ه دارید، در س�ال هایی ک�ه در خ�ارج از ای�ران بازی 

می کردید، از شما سوال نمی پرسیدید؟
 زمانی که در آلمان بازی می کردم، همبازی هایم  از من در مورد قیافه ام

 که شبیه آسیای شرقی ها می پرسیدند، در منطقه ای که من به دنیا 
آمدم، همه شبیه من هس��تند. خیلی ها معتقدند من و جک چان دو 
 سیبی هستیم که از وسط نصف کرده اند، برای من هم تعریف کرده اند

 میشل سالگادو بازیکن سابق رئال مادرید در س��فرش به ایران وقتی 
عکس من را در آکادمی فوتبال با توپ طلا در کنار عکس علی دایی دیده 
با تعجب گفته علی دایی و جکی چان؟ وقتی هم سالگادو من را دید به 

شوخی و به فارسی گفت چطوری جکی چان!

چندی قبل که با احمدرضا عابدزاده مصاحبه کردیم، می گفت 
تیم 98 محبوب ترین تیم تاریخ فوتبال ایران است؛ به عنوان 

یکی از بازیکنان همان تیم این ادعا را قبول دارید؟
من هم موافقم؛ به خاطر اینکه بازیکنان نس��ل ما با ج��ان و دل بازی 
می کردند، مادیات برای شان اولویت نداشت. بارها دیده و شنیده ام مردم 
می گویند عابدزاده، باقری، دایی و... هرقدر داشته باشند حق شان است 
اما چرا به برخی از این بازیکنان چندصد میلیون پول می دهند. شخصاً 
بارها گفته ام فوتبال بازی کردن در سطح حرفه ای یک هنر بزرگ است 
و فوتبالیست باید دس��تمزد بالا بگیرد، اینکه یکی یک میلیارد گرفته 
اما حقش کمتر است تقصیر مدیرهاس��ت، به من هم اگر یک میلیارد 
می دادند می گرفتم ولی مدیران نسل ما از این پول ها خرج نمی کردند. 
البته فکر می کنم دادم بازیکنان فعلی از نسل 98 خوش شان نمی  آید 
چون هرکاری می کنند با نام نسل 98 توی سرشان می زنند و آنها را با 

ما مقایسه می کنند.

گاردین تیتر زد: »زمین یک ثانیه س�بک شد!« تیتری برای از 
زمین جهیدن شاد و ناگهانی 60 میلیون ایرانی از روی زمین. 

17 سال پیش در هشتمین روز از آذر ماه سال 1376 در آن روز سرد 
پاییزی حماسه ای رقم خورد که هرگز اذهان مردم ایران یاد و خاطره اش 

را از یاد نخواهد برد. حتی برای آنان که فوتبال را دنبال نمی کنند نام هایی 
چون مارک بوسنیچ، هری کیول، استن لازاریدیس و حتی ساندرو پل نه تنها 

آشنا که خاطره انگیز است.
تیم ساخته دس�ت محمد مایلی کهن را ویه رای برزیلی تحویل گرفته بود، تیمی که 

تک تک بازیکنانش سال هاست در قلب ملت اند و خروش غیرتشان حسرت امروز ملت 
است. مردانی که از جان دل مایه گذاشتند و حماسه تاریخی ملبورن را رقم زدند.

گرچه برای استرالیایی ها این بازی جز یک تراژدی نبود، اما لحظه لحظه های این دیدار برای 
ایرانیان خاطراتی دلنشین است که که یادآوریشان بی شک لبخند بر لب می نشاند. از موقعیت های 

120 درصدی استرالیا که احمدرضا عابدزاده افسانه وار مهار می کرد تا پیتر هور روانی و پاره کردن 
تور دروازه و حرکات روحیه بخش عقاب آس�یا. و در نهایت گل به یاد ماندنی حماسه ساز ملبورن، 

همان که جواد خیابانی غزال تیزپایش خواند؛ و همان که نا امیدی را در زانوان مارک بوسنیچ تزریق 
کرد که یارای ایستادن نداشت. » باز هم خداداد، باز هم روی زمین، این غزال تیزپای فوتبال ایران« و 

این گونه بود که  گاردین تیتر زد: »زمین یک ثانیه سبک شد!«

همه روز8 آذر به یاد من می افتند
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 
دو تاثیر و دو عامل مهم در قهرمان ها وجود دارد که باید به این دو 

توجه کرد: 
یکی مساله  شخصی، یکی مس��اله عمومی و اجتماعی است. در مساله  
 ش��خصی، جوان هایی که به قهرمانی دس��ت پیدا می کنند، نش��ان

می دهند و ثابت می کنند که دارای خصوصیات برجسته ای هستند؛ 
مثلًا اراده  ای قوی  دارند. 

ورزشکار اگر دارای اراده قوی و عزم راسخ نباشد، قطعا به مرحله 
قهرمانی نمی رسد. اگر اراده نباشد، حتی ورزش هم نمی کند. با اینکه 

این همه راج��ع به ورزش گفته م��ی ش��ود - ورزش معمولی، نرمش 
صبحگاهی- اما بعضی ها حاضر نیستند10 دقیقه، یک ربع وقتشان را 

به این کار مصروف کنند؛ این کم ارادگی است. 
حالا وقتی یک جوانی ورزش می کند و س��ختی های جس��مانی 
ورزش را تحمل می کند و با شوق و ذوق به سمت پرورش استعدادهای 
 جس��مانی و بدنی خودش حرکت می کند، این عزم راس��خ را نش��ان 

می دهد؛ این یک نقطه خصوصیت شخصی است.
یک نقطه  دیگر، مس��اله  هوش است. هیچ قهرمانی بدون داشتن   

 یک ه��وش برتر، ممکن نیس��ت به قهرمانی برس��د. هم��ه  ورزش ها 
همین جورند. یعنی صرفا این نیست که کسی زور و بازو دارد این کار 

را انجام می دهد؛ نه، زور کافی نیست؛ هوشیاری هم لازم است.
 چه در ورزش های دسته جمعی، چه در ورزش های فردی، چه در 
کشتی، چه در وزنه برداری، چه درکوهنوردی، چه در ورزش های رزمی 
و امثال این ها، تا انسان و آن رزمنده و ورزشکار هوشیار نباشد، ذهن 
فعال و جست وجوگر و تیزی نداشته باشد، امکان ندارد به مراحل بالا 

برسد.

بیانات مقام معظم رهبری در دیدار با مدال آوران المپیک و پارالمپیک

فوتبال ایران سال هاس��ت که به سمت بی کیفیت شدن و فراری 
دادن تماشاگران از ورزش��گاه پیش می رود، اما برای کسی مهم 

نیست که بر سر این رشته چه می آید؟!
امروز می توانید کاملا درک کنید که فضا برای فوتبال بسیار تنگ 
شده و اقبال گذشته هرگز در آن دیده نمی شود، اما آیا این تنها 
اشتباه برخی رسانه هاست که فوتبال سقوط کرده است یا موارد 
دیگری هم در این مهم نقش دارد؟ رسانه آیینه است. در واقع هر 
آنچه رسانه های دیجیتال و ش��بکه های خبری اعلام کردند رخ 

داده و چیز جدیدی محسوب نمی شود.
سال هاست کارشناسان و صاحب نظران در مورد دلایل سقوط 
 فوتبال ایران به س��مت بی کیفیت ش��دن حرف می زنند و نظر 
 می دهند. اما دلایل این س��قوط چیس��ت و آیا با ریشه یابی آن 

می توان به صعود مجددش پیش از آنکه دیر شود اقدام کرد؟

    دلیل اول: سقوط فنی
 از نظر فنی و تکنیکی فوتبال ایران س��قوط کرده اس��ت. ش��اید 
مهم ترین دلیل این سقوط زندگی ماشینی نسل جدید است که 
بیش از آنکه روی آس��فالت داغ یا زمین خاکی و چمن بدود در 

دنیای مجازی و پلی استیشنی می دود.
 چیزی ش��بیه به فیلم علمی و تخیلی ماتریک��س به کارگردانی 
ماچوفس��کس ها که نس��ل بش��ر در پی ازدیاد جمعیت توسط 
ماش��ین ها و ابر کامپیوتر ها در فضای مجازی زندگی می کنند 
 نه در دنی��ای واقعی. در واقع دنی��ای آنها دنیای مجازی اس��ت 

و هوشمند!

    دلیل دوم : عدم درک فوتبالی ها
با وجود فقر تکنیک��ی و پایان فوتبال خیابان��ی امثال مجیدی و 
کریمی باید تاکید کرد که مفهوم فوتبال هم چه در میان مربیان 
و چه درمیان بازیکنان درک نشده است. آنها پول حرفه ای را دیده اند 
اما آنچه در بازخورد این پول باید ب��ه جامعه پس بدهند را درک 
نکرده اند و اصالتا به آنها آموزش��ی هم داده نشده است. در واقع 
پول آمده، اما به آنها نگفت��ه اند که در ازای این پ��ول اینها باید 
چگونه صحبت کنند، چگونه فوتبال را نمایش دهند و چگونه باید 

هیجان را به جامعه تزریق کنند.
اینها متوجه نشده اند که اگر مسی و رونالدو میلیون ها دلار پول 
می گیرند، اما بلدند ک��ه به دنیا خوراک خب��ری بدهند و بلدند 
الگوی فنی و اخلاقی باش��ند و بلدند بجنگند و م��ردم را از فرط 
هیجان در سراسر دنیا پای تلویزیون بنشانند و حق پخش بدهند 

و میلیاردها نفر را در گیتی خوشحال کنند.
اینجا اما مربی دنبال رکورد اس��ت و نباخت��ن و بازی های روی 
سکو! اینجا بازیکن دنبال تمام ش��دن تمرین است و رفتن برای 
خرج کردن پول هایی که تا چند روز پی��ش در خواب هم آنها را 
ندیده بود، اینجا اما متوجه نیستند که این غروب تئاتر رویاهای 
فوتبال در ایران اس��ت که دوس��تان و الگوهای زیر ذره بین این 
مردم مدام دروغ بگوین��د و مرغابی را به جای غ��از رنگ کنند و 
بفروشند و حتی با انتقاد رسانه ها هم مقابله کنند و بگویند این 
رسانه ها می خواهند ریش��ه فوتبال را بزنند، در حالی که چنین 
 نیس��ت و رس��انه در اکثر مواقع در فوتبال بازت��اب دهنده افکار 

جامعه است.

    دلیل سوم: تولید هیجان وجود ندارد
همه دلیل سقوط فوتبال البته خود فوتبال نیست؛ مسائل دیگری 
هم وجود دارد که باید آنها را هم بررسی کرد. به عنوان مثال باید 
تاکید کرد که ورود سرگرمی های جدید، انفجار تعداد رسانه ها 
و شلوغ شدن س��ر مردم در دنیایی که هر روز سریع تر می شود 
و انتها ن��دارد، ترافیک، مس��ائل اقتص��ادی و خانوادگی، نبودن 
ورزشگاه ها، افسردگی های زندگی مدرن و ... هر کدام به شکلی 
زیر پای فوتبال را خالی می کنند، اما به نظر می رسد مهم ترین 
موضوع همان عدم درک فلسفه تولید هیجان فوتبال است که در 

نسل فعلی فوتبال وجود ندارد.
آنها در واقع نمی دانند که موظف هس��تند تا پ��ای مرگ بدوند 
و فریاد بکش��ند و جنگجویی کنند. این را می توانید از متوسط 
دویدن فوتبالیس��ت های ایرانی که هف��ت کیلومتر در یک بازی 
است با اس��تاندارد جهانی که 12 کیلومتر اس��ت درک کنید و 
بدانید که این جوان ها آموزشی برای درک این ماوقع ندیده اند 
و تنها پولی به آنها داده ش��ده که اکثرشان حتی نمی دانند با آن 

پول چه باید بکنند؟

    دلیل چهارم: عدم احترام متقابل
 بای��د تاکید کرد که در ورزش��گاه ها م��ا به هوادارانم��ان احترام 
نمی گذاریم. گاه��ی آنها را با چوب می رانی��م، گاهی به آنها آب 
نمی دهیم و آب های معدنی و آب میوه هایشان را دم در ورزشگاه 
می گیریم. گاهی پرچم تیم مورد علاقه شان را می گیریم و به آنها 
خسارت مالی می زنیم. گاهی بوق آنها را می گیریم، گاهی غذای 

مانده و مسموم به خوردشان می دهیم و گاهی ...بدترین بخش 
ماجرا اینجاست که با آنها دعوا می کنیم که چرا ناسزا می گویند! 

آیا با این همه برخورد بد باید نازمان کنند؟

    نتیجه گیری:
پیش از سوت پایان فوتبال، باید به داد آن رسید. باید ورزشگاه ها 

را تجهیز کرد، باید خانواده ها را به ورزش��گاه ها کشاند، باید برای 
بازیکنان و مربیان کلاس ه��ا و کنفرانس های علمی و تخصصی 
گذاشت، باید آنها را توجیه کرد، باید مزدشان را شرطی پرداخت 
و ش��رط پرداخت را نمایش خوب اعلام کرد، باید کلاس رسانه 
گذاشت و به آنها تفهیم کرد که گویش آنها هم در جذب مخاطب 

مهم است، باید آنها را به اندازه میلیاردهایشان دواند.

بررسیدلایلسقوطفوتبالایرانبهسمتبیکیفیتی

 پــــــول حرفه ای، بازدهی آماتـــــور

ماجرای برخورد با فوتبالیس��ت های متخلف با بازداش��ت دومین 
فوتبالیس��ت لیگ برتری وارد فاز جدیدی ش��د. پس از بازداش��ت 
س��عید حلافی، حامد زمانی بازیکن تیم فوتبال راه آهن تهران هم 
 با حکم دادسرای فرهنگ و رس��انه بازداشت و راهی ندامتگاه اوین 

شد.
بنا به گفته یک مقام قضایی، برخورد قانونی با متخلفان ادامه دارد 
و به محض اتمام مرحله تحقیقات بدوی رای قضایی برای متهمان 
صادر خواهد ش��د و رای برای اجرا به ش��عبه اجرای احکام خواهد 

رفت.
گفته می شود به جز این دو بازیکن که در بازداشت به سر می برند، 
نام 14 نفر دیگر هم در صف رس��یدگی ق��رار دارد که در این میان 
تعداد قابل توجهی از بازیکنان نام آش��نا وج��ود دارد که با صدور 
حکم جلب ای��ن افراد باید منتظر حضور چهره های سرش��ناس در 

ندامتگاه اوین بود! 
اما عجیب ترین مس��اله ای که در این میان باعث تعجب مسوولان 
رس��یدگی کننده به پرونده تخلف فوتبالیست ها شده است، اصرار 
غیرمنطقی مس��وولان فدراس��یون فوتبال برای عف��و غیر قانونی 
بازیکنان خطاکار است! گفته می شود مسوولان فدراسیون فوتبال 

برای آنکه ماجرای تخلف و فساد فوتبالیست ها بیش از این در جامعه 
گسترش پیدا نکند، خواهان مماشات با این نفرات هستند و موضوع 
بازی آنه��ا در تیم های نظام��ی را مطرح کردن��د و در رایزنی های 
خصوصی از مسوولان رسیدگی کننده خواسته اند ماجرا را لاپوشانی 
کنند؛ چون این اتفاق ماهیت فوتبال ایران را آشکار خواهد ساخت 
و در مراجع بین المللی بازتاب بس��یار بدی خواهد داشت، به نوعی 
که فدراسیون فوتبال ایران به عنوان یکی از فدراسیون های متخلف 
شناخته خواهد شد، اما تنها پاسخی که از سوی مسوولان بالادستی 
این پرونده به فدراسیون مخابره شد، این بود که بازیکنان خطاکار 

باید مجازات شوند.
با این تفاسیر، بازهم مس��وولان فدراس��یون فوتبال تاکید کردند 
مشکلی برای بازی بازیکنان مذکور در تیم های نظامی وجود ندارد 
مگر این که تصمیمات جدیدی اتخاذ ش��ود؛ آن��گاه دیگر کاری از 
دست ما س��اخته نیس��ت. بهروان در ادامه گفت:» بازیکنان سرباز 
بعد از پرُ کردن دفترچه به تیم های نظامی فرستاده شدند و مشکلی 

برای بازی ندارند.«
اما یک مقام آگاه در سازمان نظام وظیفه در این ارتباط به خبرنگار 
ما گفت:» هیچ یک از بازیکنان متخلف نمی تواند تا اطلاع ثانوی به 

عضویت تیمی در بیایند. آنها متخلفند و باید پس از حضور در دادگاه 
ابتدا دوره محکومیت خود را سپری کنند و سپس به یگان خدمتی 
جدید خود معرفی ش��وند. از ای��ن رو مجددا به مس��وولان فوتبال 
توصیه می کنیم بی جهت برای خود برنامه ریزی نکنند؛ چون این 

بازیکنان اجازه بازی در هیچ تیمی را ندارند.«
 این مق��ام مطل��ع در س��ازمان نظام وظیف��ه که تمایل��ی به ذکر 
نامش نداش��ت، در ادامه توضیحات خود گفت:» اگر اصرار بیهوده 
مسوولان فدراسیون فوتبال تداوم پیدا کند، قطعا دستگاه قضایی 
و مسوولان قضایی رس��یدگی کننده به پرونده نفراتی را که در این 
باره اقدام به اظهارنظر می کنند به دادس��را احض��ار خواهند کرد 
و به صورت قانونی با آنها رفتار خواهد ش��د؛ لذا به همه دوس��تان 
 توصیه می کنی��م از اظهارنظر غیر رس��می و غیرقانونی خودداری 

کنند.«
 پس از این هش��دار و تماس های تلفنی مس��وولان نظام وظیفه با 
مسوولان فدراسیون فوتبال، رییس سازمان لیگ در حاشیه بازی 
پرس��پولیس و اس��تقلال گفت:» فصل الخطاب قانون است و هیچ 
مرجعی نمی تواند به بازیکنان متخل��ف اجازه بازی در لیگ برتر یا 

لیگ های دیگر را بدهد.«

هشدار جدید دستگاه قضایی به مسوولان فدراسیون فوتبال

احتمال بازداشت 14 فوتبالیست لیگ برتری

سپاهان قصد جذب تعدادی بازیکن دیگر را نیز دارد که هنوز 
وضعیت آنها مشخص نیست و در هفته آینده نتایج قطعی آن 
اعلام می شود. سرپرست تیم س��پاهان اصفهان گفت: جذب 
سید مهدی رحمتی دروغ و حاشیه س��ازی رسانه هاست و به 

هیچ عنوان قصد جذب این دروازه بان را نداریم.
رس��ول خوروش با تکذی��ب خبر ج��ذب مه��دی رحمتی، 
دروازه ب��ان تیم پی��کان اظهار ک��رد: جذب مه��دی رحمتی 
دروازه بان سال های پیش تیم سپاهان، دروغ است و این مساله 
هم همانند دیگر مشکلات ما حاشیه سازی رسانه ها علیه تیم 

سپاهان است.
وی بیان کرد: من نمی دانم چرا رسانه ها روی دروازه بان های ما 
کلید کرده اند و نمی گذارند آنها به راحتی در تیم ما کار کنند.

از طریق سایت باشگاه و رسانه ها اعلام شد که مگر ما عقلمان 
را از دست داده ایم که رحمان احمدی را از دست بدهیم؟! در 
حال حاضر سپاهان دو دروازه بان خوب دارد که هر دوی آنها 

شرایط مطلوبی دارند.
سرپرست تیم سپاهان اصفهان تصریح کرد: تیموریان، بازیکن 
آزاد نیس��ت که ما بتوانیم با او مذاکره کنیم. وقتی بازیکنی با 
یک تیم ق��رارداد دارد، ما حق ای��ن را نداریم که ب��ا او درباره 
حضورش در س��پاهان صحبت کنیم. م��ن در مصاحبه هایم 
اعلام کردم که س��پاهان ضمن رعایت قوانی��ن به اخلاق هم 
بایپند است و به هیچ عنوان با بازیکنی که قرار داد دارد مذاکره 
نمی کند. وقتی ما می توانیم با این بازیکن صحبت کنیم که  از 

باشگاه استقلال رضایتنامه داشته باشد.
وی درباره وضعی��ت هافب��ک خارجی جدیدی ک��ه به اردو 
س��پاهانی ها اضافه ش��ده، افزود: او بازیکن خوبی ب��وده و از 
کیفیت لازم برخوردار است، اما باید چند بازیکن دیگر را هم 
تست کنیم و سپس نتیجه را اعلام کنیم. سپاهان قصد جذب 
تعدادی بازیکن دیگر را نیز دارد که هنوز وضعیت آنها مشخص 

نیست و در هفته آینده نتایج قطعی آن اعلام می شود.

خوروش: آندو رضایتنامه بگیرد، با او مذاكره مي كنیم
چهاردهمی��ن دوره فوتبال لیگ برتر در ش��رایطی ب��ه نیم فصل 
 رسید که س��رباز فراری ها نقش تعیین کننده ای در این مسابقات 

داشتند!
اواخر لیگ سال گذش��ته بود که علی دایی پرده از اتفاقات عجیبی 
برداش��ت و اعلام کرد برخی بازیکنان فولاد اه��واز کارت معافیت 
جعلی دارند! دایی حتی این پرونده را ب��ه مجلس هم برد تا ادعای 

خودش را ثابت کند. 
شاید از همان روزها بود که تحقیق و تفحص از بازیکنان شروع شد و 
در نهایت مشخص شد که تعداد زیادی از بازیکنان لیگ برتر دارای 
کارت معافیت جعلی هستند، تا جایی که بعضی بازیکنان با ضعف 
چشم یا حتی ضایعه نخاعی کارت معافیت را گرفته بودند، در حالی 

که در سطح تیم ملی ایران بازی می کردند!
در این شرایط، ماجرای تحقیق به لیگ امسال کشیده شد و به این 
ترتیب بود که فوتبال برای برخی تیم ها به هم ریخت و باشگاه هایی 
چون فولاد خوزس��تان که تیم خود را بس��ته بودند، با ریزش نیرو 
مواجه ش��دند، در حالی که طبق قوانین لیگ برتر نمی توانستند 

دیگر بازیکنی جذب کنند.
 این در حالی ب��ود که اگر در فص��ل نقل و انتق��الات و در هنگامه 
 جام جهانی این تفحص به پایان رس��یده بود، باش��گاه ها هم بهتر 
می توانس��تند عمل کنند و تیم هایی چون س��پاهان و فولاد و این 

اواخر استقلال، دچار بحران نمی شدند.
 فولاد، آرش افشین، عبدالله زاده، سروش رفیعی، بختیار رحمانی 
و ... را در همان بدو امر از دس��ت داد تا مدافع عنوان قهرمانی عملا 

پس از سوت آغاز بازی ها فلج شود!
 سپاهان هم البته دچار مشکل ش��د و حمودی و شجاع خلیل زاد 
را از دست داد. پرسپولیس، پولادی را نتوانست به خدمت بگیرد و 

کریمیان هم از استقلال این اواخر با مشکل مواجه شد!
در واقع تا حدودی قهرمان نیم فصل و ج��دول رده بندی  را حوزه 

نظام وظیفه مشخص کرد!
اما این پایان کار نبود و درحالی که خیلی ها تصور می کردند در نیم 
فصل این روند ش��وکه کننده به پایان می رسد و باشگاه ها به ثبات 
می رس��ند، اما به نظر می رس��د این اتفاق همچنان ادامه دارد، تا 

جایی که تراکتورسازی که قهرمان نیم فصل شده، دو بازیکن سرباز 
س��پاهان را به خدمت گرفت و با اطمینان دو بازیکن خود را هم به 

تیم های دیگر فروخت.
این موضوع برای ملوان هم اتفاق افتاد تا اینکه سردار کمالی اعلام 
کرد که هیچ کدام از این بازیکنان تا آخر فصل اجازه بازی در هیچ 

کدام از لیگ های ایران را ندارند!

 همین اعلام موجب ش��د که س��رگیجه ای ج��دی در فصل نقل 
و انتق��الات رخ دهد و کس��ی نداند بای��د چه بکن��د؟ در واقع این 
 باشگاه ها هر کاری تاکنون انجام داده اند غلط بوده و اگر هیچ کاری 
نمی کردند قدرتمندتر بودند! این تعدد تصمیم سازی برای فوتبال تا 
این لحظه به شدت لیگ برتر را با تلاطم مواجه کرده و معلوم نیست 

که این ماجرا تا کجا می خواهد جلو برود!

نقش سرباز فراری ها در جدول نیم فصل

بلاتکلیفی تیم ها برای نیم فصل دوم



شده بودند، مشکلی برای همراهی پرسپوليس در بازی با نفت نخواهند داشت.رسيد. گفته می  شود  اومانا و طارمی كه در بازی با گل گهر دچار مصدوميت و جراحت آذر برگزار می  ش�ود، وجود دارد اما صادقيان و حقيقی قطعا به آن بازی هم نخواهند عباس زاده در بازی با ذوب آهن در چارچوب رقابت های جام حذفی كه روز چهاردهم می  شود قطعا مقابل نفت حاضر نخواهند بود هرچند كه اميدواری هايی برای حضور  اس�تفاده كند. صادقيان، حقيقی و عباس زاده س�ه سرخپوشی هس�تند كه شنيده اصلی اش دست و پنجه نرم كرده و قادر نيست تا از سه بازيکن تاثيرگذار پرسپوليس حائزاهميت است. اين در حالی است كه درخشان همچنان با مشکل غيبت بازيکنان هر دو تيم حس�اس بوده و بس�يار برای تعيين وضعيت آنها در جدول رده بندی ليگ و تهراني فوتبال ايران است.ديدار روز دوشنبه پرسپوليس و نفت تهران به شدت برای تيم را همراهي نخواهند كرد. در تقابلي كه مصافي حساس براي قدرت هاي اصفهاني محسن بنگر به ديدار با سپاهان نخواهد رسيد، ولي به جز او صادقيان و حقيقي هم اين 

نگاه هفته

محبوبيت بكامی 

وزي�ر ورزش و جوان�ان از ابتداي حضور در اين پس�ت همواره بخش�ي از 
صحبت هاي خود در مجامع و جلسات مختلف را به بحث اخلاق در ورزش 

اختصاص داده است. 
دكتر محمود گودرزي در هفته اخير به ديگر بي اخلاقي ها در ورزش اشاره 
كرد و اعتلای ورزش اي�ران در بخش های فنی، فرهنگ�ی و تربيت نيروی 
 انس�انی را ماموريت اصلی اين وزاتخانه عنوان ك�رد. او ادامه داد: هرگونه 

بی اخلاقی بايد از بدنه ورزش حذف شود.
 گودرزی كه در جمع روسای فدراسيون های ورزشی سخن می گفت بيان 
كرد: كسانی هس�تند كه با رش�د و توس�عه پايدار ورزش مخالفند و عملا 
 در تقابل باش�ما قرار دارند متاس�فانه اين افراد در مراكز قدرت نيز سهم

 دارند.
پس با شفاف سازی و بيان حقايق می توان در برابر اين افراد ايستاد و راه 

را برای پيشرفت در بخش های مختلف هموار كرد.

قهرماني اش هم به نماينده ايران رسيد.اي�ران براي اولي�ن بار ليگ كش�تي جه�ان را برگ�زار كرد. مس�ابقاتي ك�ه در پايان 
  ابراهيم جوادي، عضو هيات رييس�ه فدراسيون كش�تی در مورد  اين مسابقات گفته 
است: ميزبانی نخستين دوره رقابت های ليگ جهانی كشتی آزاد در جويبار مازندران 
به عنوان مهد كشتی ايران با كم و كاستی های مختلفی همراه بود كه مطمئنم در صورت 
ميزبانی دوره بعدی، شاهد برطرف شدن بسياری از نقايص كنونی و تقويت نقاط قوت 

ميزبانی خواهيم بود.
 البته برگزاری چنين رويداد بزرگی در شهرستان جويبار با امکانات نسبتا محدود اين 
منطقه كشتی خيز با مش�کلات و كاس�تی های مختلفی همراه بود كه بايد فدراسيون 
كش�تی برای برگزاری دوره های بعدی به اين مس�اله توجه زيادی داشته باشد. آنچه 
مسلم اس�ت بايد س�عی ش�ود تيم های خارجی قدرتمندتر و پر مهره تری برای دوره 
بعدی ليگ جهانی، به ايران دعوت شود تا سطح كمی و كيفی اين رقابت ها تا حد امکان 

ارتقا يابد.

بحث اينکه بايد به ورزشکاران ساير رشته ها همچون فوتبال پرداخته شود همچنان داغ است. 

يکي از رشته هايي كه دل پري از بي توجهي ها دارد كاراته است.

مربی سابق تيم ملی كاراته بزرگسالان گفت: متاسفانه بچه های تيم ملی كاراته حاشيه امنيت 

ندارند و مس�وولان در قبال افتخار آفرينی آنها قدرانی نک�رده اند.عليرضا كتيرايی گفت: 

رزمی كاران قشر مظلوم جامعه ورزشی هستند و احتياج به كمک دارند. متاسفانه يک عده 

از مسوولان در قبال زحماتی كه اين بچه ها متقبل ش�دند و افتخار آفرينی نمودند، آن گونه 

كه شايسته بود با آنها رفتار نکردند و حق و حقوقشان را ندادند.وی افزود: متاسفانه بچه های 

كاراته به هيچ وجه حاش�يه امنيتی ندارند و زير فشار عصبی قرار دارند و هر لحظه منتظرند 

كه از سوی كميته انظباطی فرا خوانده شوند. مسوولان فدراسيون بايد پاسخگو باشند، چرا 

وقتی تيم كاراته ايران، در كوميته تيمی قهرمان جهان شد، پس از ورود به كشور حتی يک نفر 

از وزارت ورزش هم به استقبال اين قهرمانان نيامدند؟ يا چرا تيم كاتای كشورمان كه به عقيده 

تمام كارشناسان احتمال مدال آوری فراوان داشتند به مسابقات اعزام نشدند و در عوض چند 

نفر را به مسابقات اعزام كردند كه هيچ كارايی برای تيم نداشتند.

نكته هفته
انتقاد هفتهجديد هفته

بی توجهی به منهای فوتبالليگ جهانی هم آمد

مستطيل سبز مشحون است از ستاره هايي كه هر يک از ما يکي از آنها را دوست داريم.  

اما يورو اسپورت در گزارشي بکام را محبوب ترين در جهان معرفي كرد.

يورو اسپورت در مورد بکام نوشته است:

می توان گفت ك�ه بکام محبوب ترين چهره ورزش�ی به ش�مار می آيد. نم�اد فوتبال 

انگليس چهره ای س�نگين و باوقار كه البته لغزش هايی هم داش�ته است. بکام تمام 

حقوق خود را در پاری س�ن ژرمن به يک موسسه خيريه كودكان در پاريس اختصاص 

داد. او هيچ گاه حاضر نشد به انتقادات تند سر آلکس فرگوسن، سرمربی سابق خود 

در منچستريونايتد پاسخ دهد و تنها به اين جمله اكتفا كرد: » نمی توانم درباره مردی 

كه رويای بازی در منچستريونايتد را برايم برآورده كرد، بد حرف بزنم.«  اين رفتارها 

به محبوبيت بکام افزوده اس�ت.بکام محبوبيت بالايی در سراسر جهان دارد؛ به ويژه 

اينکه او با پيراهن تيم ه�ای بزرگی همچون منچس�تريونايتد، رئال مادريد، ميلان و 

پاری سن ژرمن بازی كرده و با تمام اين تيم ها جام های قهرمانی را بالای سر برده است. 

خبر هفته

پرسپوليس منهای بنگر و صادقيان 

ورزش با اخلاق
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حمــله

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

طرح : مصطفی ستاريان

اين وصيت نامه گناهکاری است كه هيچ عمل برای فردای قيامتش انجام 
نداده و فقط اميد به فضل خدا دارد اشهد ان لا اله الله ... 

پس از اقرار به وحدانيت خدا و رس�ول خدا و ائم�ه معصومين )ع( معتقد 
هستم كه شب اول قبر سوال نکير و منکر و روز قيامت و حساب و اعمال 

همه حق است. 
اما با تو همس�رم بايد زينب وار عمل كنی و هميشه به ياد خدا باشی و اگر 

صبور باشی فردای قيامت حضرت زهرای اطهر شفيع تو خواهد بود. 

احمد شیدانشید
نام پدر: علیرضا

تاریخ تولد: 1339
محل تولد: شهرضا

تاریخ شهادت: 1361
محل شهادت:جاده اهواز خرمشهر

رشته ورزشی: بسکتبال

فرازی از وصیت نامه 



اردوگاه سخنرانی اجباری
اکرم ادیبی: دوباره حرف اول نام خانوادگی ام کار دستم داده و پیش از 
همه لکچر دارم. استاد تاکید کرده که باید با لهجه و درست تلفظ کنیم. 
گفته اگر درست تلفظ نکنید اصلا کس��ی نمی فهمد چی گفتید و بلکه 
ممکن است کلمه ای دیگر را بگویید. همه دیکشنری ها را گشته ام تا تلفظ 
درست واژه ها را پیدا کنم و حالا روبه روی دانشجویان ایستاده ام. موضوع 
سخنرانی ام زندگی و آثار یک نویسنده است. از اینکه چطور کودکی اش را 
گذرانده، شروع می کنم. یادم می آید از بچگی با زبان مشکل داشتم و حالا 
استاد می خواهد معجزه وار مرا زبان دان کند و نمی خواهم ناامیدش کنم. 
می رسم به اینکه نویسنده در کودکی برای خودش در دل طبیعت گردش 
می کرده. من چی؟ مثل کسانی که در اردوگاه کار اجباری سیبری هستند؛ 
روی نیمکت های سخت درس می خواندم تا دکتر شوم... ادامه می دهم؛ 
معنی جملاتم این است که نویسنده در نوجوانی بسیار مطالعه می کرده 
و به آثار کلاسیک اهمیت وافر می داده است. دوباره به خودم برمی گردم. 

اصلا آثار کلاسیک در کتابخانه مدرسه مان وجود داشت!؟ 
خیلی که فرهیخت��ه بودیم کتاب های جلال آل احم��د را می خواندیم و 
فقط ظاهر را می فهمیدیم. دانش��جوها معنای یک کلمه را می پرس��ند. 
استاد مترادف های آن را می گوید و من به جایزه 110 سکه ای جلال فکر 
می کنم. کاش تا من نویسنده بزرگی ش��وم جایزه به قوت خودش برقرار 
باشد! بعد تحصیلات و شغل نویسنده را می گویم و طبق معمول از زندگی 
شخصی اش چشم می پوشم. بیوگرافی تمام می شود. می خواهم در بخش 
بعد از سبک نوش��تن نویسنده بگویم. دانش��جوها آنتراکت می خواهند. 

خسته شده اند. صفحه دوم را نگاه می کنم. 
کلمات انگلیس��ی مثل مورچه دنب��ال هم ردیف ش��ده اند و بالای آن به 
فارسی نوشته ام: »آن سال ها پشت قاشق ها نوشته بود استیلس استیل!« 
پابه پا می شوم و با حسرت به یکی از دانشجویان که می گوید آب آناناس 
دوست ندارد، نگاه می کنم. بهlife style  یا سبک زندگی ام قبل از زندگی 
دانشجویی فکر می کنم. چقدر کتاب می خواندم. راستی آدم ها به جای 

دانشگاه رفتن، باید بنشینند کتاب بخوانند. 
سبک زندگی دانشجویی یعنی اینکه دانشجوها کیک و ساندیسشان را 
خورده اند و منتظر بقیه مطالب هستند. بی رمق می گویم:»و اما استیل 

نویسنده!« استاد ناامید از معجزه گری می گوید:»رایترز استایل!«
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فرهنگ و 
هـــــنــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

شب های بلندی که این روزها جریان یافته اند، 

گروه
فرهنگ 

و هنر

جان می دهند برای کت��اب خواندن. می توانید 
کتابی انتخاب کنید که بشود آن را چند بخش 
کرد و هر شب چند ساعتی خواند. برای مقطع 
خوان��دن، سفرنامه هاپیش��نهادهای خوب��ی 

هستند. 
می توانید هر ش��ب چند صفح��ه ای در دنیای 
کتاب س��فر کنید. به هندوستان یا به انگلس��تان که رسیدید؛ 
س��فر را کنار می گذارید! حالا چرا هند و انگلیس؟ سفرنامه ای 
در نظرم اس��ت که ویژگی های خاصی دارد. اول اینکه متعلق 
به یک اصفهانی اس��ت. دوم اینکه اولین سفرنامه دوره جدید، 
یعنی سفرنامه به دیار فرنگ است و به کلی با سفرنامه هایی مثل 

سفرنامه ناصر خسرو فرق دارد. 
مسیر طالبی تصویر فرنگس��تان را در چشم یک شرقی، یعنی 
اصفهانی پرورش یافته در هند، نشان می دهد. همچنین از حیث 

زمان بر دیگر کتاب ها از این نوع مقدم است و نخستین معرف 
فرنگستان به فارسی زبان هاست.

   درباره ابوطالب اصفهانی
نگارنده ای��ن س��فرنامه ابوطالب خ��ان اصفهانی پس��ر حاج 
محمدبیگ خان اصفهانی اس��ت ک��ه در دوره قاج��ار زندگی 
می کرد. حاکم اصفهان بر پدر او خشم گرفت و او ناگزیر همراه 
پدرش اصفهان را ترک کرد و به کلکته هندوستان رفت. بعضی 
اقوال می گویند پدرش قبل از تولد او به هن��د رفته بود. به هر 

جهت پسوند اصفهانی را دارد. 
در هند با کاپیتان ریچاردس��ون اس��کاتلندی آش��نا و دوست 
می شود. این ریچاردس��ن به زبان های فارسی و هندی مسلط 
بوده و از دوس��تش دع��وت می کند که همراه او به انگلس��تان 
برود. در س��ال 1213 ق. ابوطالب اصفهانی دع��وت او را قبول 
می کند و به ای��ن ترتیب جهانگردی پیش��ه می کن��د و از راه 

دریا به ایرلند، بریتانیا، فرانس��ه، اس��کاتلند، ایتالیا می رود. در 
تمام طول س��فر فکر می کند که دیگر نمی توان��د به زادگاهش 
برگردد. اما چهار س��ال و نیم دور دنیا گش��ته و در نهایت از راه 
جزیره مالت و اس��تانبول و بغداد و بصره در سال 1218 ق. به 
کلکته باز می گردد. در سال 1220 ق. یعنی حدود 216 سال 
پیش، سفرنامه اش را می نویسد و اس��م آن را »مسیر طالبی« 
می گذارد. کتاب نثر فخیم دوره قاجاریه را دارد و س��عی کرده 
لغات فرانسوی و انگلیسی را فارسی کند. البته نثر آن یک دست 

نیست و در جاهایی روان و جاهایی پیچیده می شود.

   مقهور فرنگ نمی شود
ابوطالب اصفهانی چیزهایی را مطرح می کند که اگر ش��اهان 
قاجار به جای تبعید او به حرف های��ش توجه می کردند، وضع 
کشورداری ش��ان خیلی بهتر بود؛ مثلا می گوی��د آنها اجناس 
عتیقه ما را می خرند، به خاط��ر اینکه می خواهند ما را نیازمند 

خودشان کنند. 
چون فهمیده ان��د یک راه ب��رای پول درآوردن این اس��ت که 
مردمان را به س��وی کشور خودشان بکش��ند و موزه ها را قوی 
کنند. یا مثلا آنها سعی می کردند حرفه یاد بگیرند و کار کنند. 
جمعیت زیادی در حال راه س��ازی و اختراع بودن��د و دایم به 
کسانی پول می دادند که بروند وسیله ای بسازند و پژوهشکده 

صنعتی داشتند.
یکی از موارد جالب این است که کتابفروشی را مثال می زند که 
افراد در آنها جمع می شدند و با هم گفت وگو می کردند. »کاغذ 
اخبار« داشتند و پخش کننده نزد کسانی که برای خریدن آن 

تمایل داشت؛ می رفت. 
بعضی در این کاغذ اخبار، نامه می نوش��تند و کارهای وزیران 
سوال می کردند و وزیر مجبور می شد در شماره بعد کاغذ اخبار 
جواب بدهد. این ها را تعریف کرده اما مقهور زندگی غرب نشده 
و واقعیت ها را می بیند. مثلا آنها طرح دارند که س��اختمان را 
چطور بس��ازند که آب به آن نفوذ نکند، چون حدود 200 روز 

بارندگی هست و باید مقاوم باشد. 
بعد می گوید ما خودمان طرح مهندسی که در اصفهان داشتیم 
و در هند هم هس��ت را ادامه ندادیم و آنها طرح ها را گرفتند و 

به آن عمل می کنند. یا مثلا اینکه ش��یوه ساده زندگی کردن 
غربی ها را تجلیل می کند و البته در کنارش نقد می کند که ما 
در رعایت بهداشت، شست وشو  و استحمام مبنای درست تری 
داریم. در آن زمان در غرب هنوز قدیس��انی یافت می شدند که 
عقیده داش��تند اگر حمام نروند و ش��پش آنها را بگزد، به خدا 
نزدیک می شوند؛ در حالی که ما »النظافه من الایمان« داریم.

به طور کلی او مُس��تَفرنگ نش��ده و ش��رقی و مس��لمان باقی 
 مانده است. همه جا از آداب و رس��وم خودش دفاع کرده است.

 در بخش های مختلف کتاب گفته این ها با اینکه فرهنگش��ان 
دچار مشکل است و ما فرهنگمان دارای حسن است؛ باز ما به 
حُسنمان اهمیت نمی دهیم. از ارنست رنان جمله می آورد که 

در تمجید قرآن چگونه سخن می گفت.

   بخشی از کتاب
»گفتم: چون انجیل از کتب س��ماوی و عیسی )علیه السلام (

مقبول شماس��ت، چرا اطاعت امر او نمی کنی��د؟ گفت: گمان 
کنیم که این الفاظ، الحاق قیصری از قیاصره روم است که بعد 

شیوع اسلام مایل به آن مذهب شده بود. 
گفتم: اولا الحاق در امثال این کتب که نقل آن در پیش هرکس 
می باش��د محال اس��ت و ثانیا چه خواهی گفت در اخبار کتب 
تواریخ جانبین )مسلمانان و مسیحیان( که مقوی )یعنی مؤید( 
قدامت )یعنی قدمت و دیرینگی( خبر مذکور و عدم الحاق آن 
اس��ت و آن این که درحیات محمد صلی الله علیه و آله و سلم 
چون با نصارا گفت وگو به میان آمد و محمد صلوات الله و سلامه 
علیه می فرمود: و من آن احمد موعودم که عیسی )علیه السلام( 
وصیت اطاع��ت من کرده، نص��ارا انکار اصل خب��ر نمی کردند 
بلکه می گفتند: تو آن ش��خص موعود نیس��تی و ما وجود او را 
منتظرانیم. اگر این الفاظ، عبارت قدیم نبودی، بایستی جواب 
دهند که م��ا چنین وصیت از عیس��ی )علیه الس��لام( نداریم. 
خندید و گفت: تو مگر به انگلند )انگلستان( آمده ای تا همه را 

از مذهب قدیم بگردانی؟«
اگر می خواهید این کتاب را بخوانید، در کتابفروش��ی ها دنبال 
سفرنامه میرزا ابوطالب خان به کوشش حسین خدیو جم، چاپ 

سازمان انتشارات و آموزش انقلاب اسلامی بگردید.

پیشنهاد کتابخوانی در شب های بلند

اولین سفرنامه دیار فرنگ را یک اصفهانی نوشته است

برای ولادت امام موسی کاظم)ع(

نور چشمان امام صادق علیه السلام 
امام صادق )علیه الس��لام( به مکه مش��رف ش��ده بودند و حمیده 
همسرشان در مدینه بودند. حمیده یکی از زنان با فضیلت آن زمان 

به شمار می آمد.
لقب این زن بزرگوار »حمیده مصفاه« بود. به کار مهم نشر رسالت 
همت می گماشت و در این راه برخی از احادیث همسر بزرگوارش را 
نیز روایت می کرد. از ابن سنان از سابق بن ولید از معلی بن خنیس 
روایت شده است که ابوعبدالله)علیه السلام(فرمود:»حمیده مثل 
شمش طلا از هر آلودگی و چرکی پیراسته است. فرشتگان پیوسته 

او را پاسبانی می کردند تا به من رسید و این کرامتی از خداوند بود 
در حق من و حجت پس از م��ن...« و این چنین زنی مادر هفتمین 

امام شیعیان است.
و آن روز بنابر مشهورترین روایات هفتم صفر سال 128 قمری بود. 
در راه بازگشت از حج قافله امام صادق )علیه السلام( در روستای 
ابواء توقف کردند. امام برای میهمانانش س��فره غذا گسترده بود 
که پیکی از جانب مدینه به س��وی او آمد تا مژده ولادت خجسته 
فرزندش را به وی برساند. حمیده پیام رسانده بود: فرموده بودید 

تولد نوزاد را به شما خبر بدهم؛ چون این فرزند همچون فرزندان 
دیگر نیست و اکنون آثار وضع حمل در من ظاهر شده است. پس 
ابوعبدالله )علیه السلام( شادمان و خوشحال برخاستند و دیری 

نپایید که برگشتند، در حالی که لبخندی بر لب داشتند. 
یاران گفتند: خداوند همواره لبت را خندان و دیده ات را روش��ن 
گرداند! حال حمیده چگونه شد؟ امام صادق)ع( فرمودند: خداوند 
پسری به من بخشید که بهترین مخلوق اوست. پس از آن سه روز 

سفره ولیمه گستردند که همگان بر سر آن نشستند.

 داستانک

خبـر

»حسین علیزاده« انصراف خود را از دریافت نشان »شوالیه« از 
دولت و سفارت فرانسه اعلام کرد. 

در نامه سرگشاده حس��ین علیزاده درباره اهدای نشان شوالیه 
از س��وی دولت فرانسه چنین اس��ت: به نام آن که هنر را آفرید. 
شاید نوشتن این نامه، دش��وارترین و زیباترین لحظه عمرم را 
رقم می زند. از روزهایی دور، از کوچ��ه پس کوچه های خیابان 
خیام تا دبستان حافظ. از خیابان خواجه نظام الملک تا هنرستان 
موسیقی. از خیابان درختی تا مسیر دانشگاه تهران، از مسیری 
تا مسیری سیر شد... موسیقی کهن ایران، طنین تاریخ مردمی 
است باشکوه. عش��ق، ش��جاعت و ایثار از تک تک نغمه هایش 
جاری است. و افتخار واژه ای ا س��ت که مردم به هنرمند هدیه 
می دهند؛ همان ط��ور که ما به هنرمندان ب��زرگ خود و جهان 
افتخار می کنیم، مردم هنردوست جهان نیز به بزرگان ما افتخار 
می کنند. مرا مردم هنردوس��ت و هموطنان عزیز و بزرگم بارها 

به اوج افتخار رسانده اند.
 افتخاری که در بلندای وجود و در دستان گرمشان بود و حالا... 

نغمه عش��ق و محبت و س��پاس از دیاری دگر با عنوان و معنی 
خاص. نه در س��تایش من، بلکه در ستایش هنر و هنرمند و چه 
زیباس��ت نام ایران بر بال هنر، در پرواز از دیاری به دیاری و از 

مردمی به مردمی.
اگر سیاهی جنگ و کینه و نابرابری در دنیای قدرت حاکم است، 
نغمه های عشق در دل مردم جهان فراتر و با قدرتی جاودانه نیز 
حاکم است. اگر سفیر سیاس��ی و فرهنگی کشور فرانسه، هدیه 
ملت با فرهنگ فرانس��ه را به س��ینه هنرمندان بزرگ ما نصب 
می کند، آن را ارج می نهیم و ما نیز ستایش می کنیم ستارگان 
پر افتخار تاریخ خود را. شاید اگر در دیار ما توجه و درک از هنر 
والای موسیقی همان طور که نزد مردم است، نزد مسوولان - که 

باید خدمتگ��زاران تاریخ و فرهنگ و هنر باش��ند- می بود، یک 
هدیه و عنوان غیر خودی این همه انعکاس نداش��ت. وقتی در 
فضای هنری نور کافی نباش��د، چراغی کوچک خورش��ید می 
 شود. اما من ضمن قدردانی از مسوولان کشور و سفارت فرانسه، 
به احترام م��ردم هنرپرور و هنردوس��ت ایران، به نام حس��ین 
علیزاده قناعت کرده، تا آخر عمر به آن پیش��وند یا پس��وندی 
نخواهم اف��زود. در آخر، ضمن تبریک به تمام ب��زرگان ایران و 
جهان که نش��ان با ارزش ش��والیه را دریافت کرده اند، خود را 
بی نیاز از دریافت هر نش��انی دانس��ته، همچنان اندر خم کوی 
دوست و به شوق عش��ق تا آخر عمر خواهم ایستاد. با سپاس از 

تمام مردم هنردوست ایران و جهان.

حسین علیزاده نشان شوالیه را رد کرد

خود را بی نیاز  از دریافت هر نشانی می دانم

مدیرکل دفتر برنامه ریزی گردشگری:

انگیزه گردشگران ارزیابی می شود
محمدرضا پوینده / مهر: همه گردشگران خارجی در هنگام ورود 
به ایران، فرم پلیس مهاجرت و س��ازمان می��راث فرهنگی را که به 
صورت مش��ترک تهیه شده و دارای 12 سوال اس��ت، پر می کنند تا 
اطلاعات آماری درباره گردشگران خارجی بیشتر شود. در این فرم ها 
سوالاتی از قبیل انگیزه و هدف حسب گردشگران از آمدن به ایران، 
تعداد، مدت اقامت، میزان هزینه، مقصد و... وجود دارد. ما به دنبال 
کاهش میزان ماندگاری و معطلی گردشگران در مرزها هستیم. باید 
برای پر کردن ای��ن فرم ها، زمان زیادی در نظر گرفته ش��ود. اکنون 
طراحی این فرم ها انجام شده و با پلیس مهاجرت نیز برای اجرا کردن 
آن مذاکره کرده ایم ولی هنوز آنها این طرح را نپذیرفته اند. اطلاعاتی 
که از طری��ق این فرم ها به دس��ت می آی��د را می توانی��م در اختیار 
پژوهش��گران برای پردازش اطلاعات صنعت گردشگری قرار دهیم. 
بیش��ترین میزان گردش��گران ورودی به ایران، عراقی ها هستند که 
سال گذشته آمار یک میلیون و ۵80 هزار نفری را به خود اختصاص 
داده بودند. آذربایجانی ها نیز دومین ملیتی هس��تند که بیشتر آمار 

گردشگران ورودی به ایران را تشکیل می دهند.

مهدی اخوان بهابادی/ مهر: اکنون دوران اش��غال جغرافیایی 
تمام ش��ده و دیگر دوران کشورگش��ایی به معنای گذشته خود 
گذشته است، افکار عمومی اجازه تکرار چنین فجایعی را نمی دهند. 
این کشورگشایی ها در مدل دیگری بروز کرده است و آن هم فضای 
سایبری است. دیگر نیازی به قشون کشی برای جابه جایی مرزها 
نیست. از طریق س��یم و ارتباطات رسانه ای بدون هزینه گسترده 
می شود مرزها را جابه جا کرد. اکنون اینترنت، مشابه دیگر کشورها 
در ایران هم تا دورافتاده ترین نقاط رس��یده و اگ��ر دقت نکنیم با 
هزینه بس��یار کمی آحاد جامعه ما می توانند در معرض آس��یب 
فرهنگ بیگانه قرار بگیرند. آنچه که در کش��ور محقق می شود و 
دغدغه رهبر موضوع سبک زندگی می شود، قطعا یکی از ابزارهای 
اصلی برای ترویج سبک زندگی غربی همین حوزه فضای مجازی 

اس��ت بدون جنگ و خونریزی. باید دقت کنیم که نه تنها فضای 
مجازی سایر حوزه های کش��ور را تحت تاثیر خود قرار داده، بلکه 
حوزه مرتبط با صداوتصویر نیز تحت تاثیر قرار گرفته اس��ت. اگر 
قرار باشد سازمان صداوسیما روال و مس��یر سنتی تلویزیون ها و 
رادیوهای قبل را طی کند، محکوم به حذف شدن تدریجی از دید 
مخاطبان خواهد بود. چون اکنون کاربرهای ما تنها کانال دریافت 
اطلاعاتشان تلویزیون نیست و قسمت قابل توجهی از اطلاعات را از 
طریق فضای مجازی کسب می کنند. اکنون وقتی برنامه ای پخش 
می شود مرکز نظرسنجی با هزینه بسیار و صرف زمان طولانی باید 
متوجه شود که مردم چقدر این محتوا را پسندیده اند. اگر این اتفاق 
به صورت دقیق رخ بدهد متوجه می شویم شاید برخی از محتواها 
جذاب است و برخی چندان مورد اقبال مخاطبان قرار نمی گیرد. 

قائم مقام سرافراز در امور رسانه های نوین:

ادامه دادن مسیر سنتی به حذف صداوسیما می انجامد

نمایشگاه زیور آلات سارا صادقیان و نوشین 

وحید
 عالم

کجانی از روز شنبه )8 آذر( در گالری شماره 
2 کتابخان��ه مرکزی اصفهان برگزار ش��ده 
اس��ت. صادقیان و کجانی فارغ التحصیلان 
رش��ته های صنایع و مکانیک هستند که از 
پنج سال پیش فعالیت هنری خود را شروع 
کرده اند و در حال حاضر این نمایش��گاه اولین تجربه این دو 

هنرمند در برپایی گالری آثارشان است.
در این نمایشگاه حدود 12 اثر از گردن آویز گرفته تا گوشواره 
در طرح ها و سبک های گوناگون به نمایش در آمده است که 
در بیشتر کارها از متریال سنگ استفاده شده و به همین جهت 

عمده کارها یک زمینه سنتی داشته ولی به نوعی با طرح های 
مدرن تلفیق ش��ده اس��ت. همچنین در کارها از مواد دیگری 
چون مهره های چوبی، مخمل و چرم اس��تفاده شده است که 
باعث زیبایی بیشتر کارها شده اس��ت و فرصت خوبی را برای 
خانم های که به دنبال طرح های جدیدی از زیورآلات هستند 

را فراهم آورده است.
نگارخانه کتابخانه مرکزی ش��هرداری تا پنجشنبه این هفته )13 
 آذر( پذیرای بازدیدکنندگان این این نمایشگاه است و علاقه مندان 
می توانند در روزهای یاد شده، صبح ها از ساعت هشت الی 12 
و بعد از ظهرها 14 الی 19 به محل این گالری به نشانی خیابان 

باغ گلدسته، جنب هشت بهشت مراجعه کنند.

این هفته در گالری شماره یک کتابخانه مرکزی؛

تلفیقی از سنتی و مدرن؛ طرحی جدید برای زیورآلات

آلبوم موسیقی »این سه خط بی انتها« اثر کامران منتظری با اجرای 
هم نوازان »پژواک« با حضور جمعی از هنرمندان موسیقی رونمایی 
ش��د. به گزارش فارس، در ابتدای این مراس��م کامران منتظری با 
بیان اینکه این آلبوم را با همراهی هنرجویانش منتشر کرده است، 
در س��خنانی مطرح کرد: بنده علاقه  زیادی به تدریس دارم و سعی 
کردم در آلبوم »این سه خط بی انتها« علاوه بر نوازندگان حرفه ای از 
هنرجویان برگزیده  ام نیز استفاده کنم تا یک اثر حرفه ای پدید بیاید.

این آهنگساز درباره لزوم استفاده از س��ازهای ملودیک در این اثر 
گفت: ما نمی توانیم جذابیت  س��ازهای ملودیک را نادیده بگیریم. 
از این رو شروین مهاجر، پاشا هنجنی ، حسین بهروزی نیا ، همایون 

نصیری  و وحید اسدالهی در این اثر کنار من قرار گرفتند.

در ادامه  این مراسم علی قمصری پشت تریبون قرار گرفت و با بیان 
اینکه این اثر را مدت ها پیش شنیده است، گفت:  من آلبوم کامران 
منتظری را حدود یک سال پیش در ماشینش شنیدم و بسیار از آن 
لذت بردم. محور اصلی این آلبوم ریتمیک است و برای ساز تنبک 
درنظر گرفته ش��ده که به نوبه خود جذاب اس��ت. اما باید به خاطر 

داشته باشیم که یک اثر هنری را  با معیارهای زیادی بسنجیم.
این آهنگس��از افزود: تعدادی موزیس��ین در این اثر کن��ار هم قرار 

گرفته اند که  نظیرشان در کشور کم است.
وی افزود: در گذش��ته موزیس��ین ها س��خت کنار یکدیگ��ر قرار 
می گرفتند اما این اتفاق در نسل ما رخ داده که اتفاق خوبی است و 

باید به درستی تحلیل شود.
این نوازنده  س��ه تار درباره  ویژگی های این آلب��وم اظهار کرد: آلبوم 
کامران منتظری ی��ک اثر بی کلام اس��ت در حالی ک��ه این روزها 
موسیقی با کلام همه جا را احاطه کرده است؛ زیرا نام های مطرحی 

در موسیقی ایران وجود دارد که بسیاری از آهنگسازان می خواهند، 
آثارشان را با این نام ها عرضه کنند.

علی قمصری در پایان س��خنانش گفت: در آخر می  خواهم با شما 
مخاطبان صحبت صمیمانه ای داش��ته باش��م و می خواهم بگویم، 
این روزها نوس��تالژی بلای جان موسیقی ما شده است تا جایی که 
بسیاری از موزیسین ها به جای آهنگساز دنبال یک نوستالژی ساز 
هستند. بسیاری از موزیسین ها می خواهند، خودشان را تکرار کنند 
در حالی که ذات هنر با دموکراس��ی رابطه خوبی ندارد. هنر بسیار 

شخصی و آرمان گراست. هنر دنبال خلق آن است نه همان.
 او تصریح کرد: هنرمند نباید دنبال فرمول های مردم پس��ند باشد 

در حالی که فرمول های مردم پسند فرمول های راحتی هستند.

یک آهنگساز: 

نوستالژی بلای جان موسیقی ما شده است 

اردوگاه سخنرانی اجباری
اکرم ادیبی: دوباره حرف اول نام خانوادگی ام کار دستم داده و پیش 
از همه لکچر دارم. استاد تاکید کرده که باید با لهجه و درست تلفظ 
کنیم. گفته اگر درست تلفظ نکنید؛ اصلا کسی نمی فهمد چی گفتید 
و بلکه ممکن اس��ت کلمه ای دیگر را بگویید. همه دیکش��نری ها را 
گشته ام تا تلفظ درست واژه ها را پیدا کنم و حالا روبروی دانشجویان 
ایستاده ام. موضوع س��خنرانی ام زندگی و آثار یک نویسنده است. از 
اینکه چطور کودکی اش را گذرانده، ش��روع می کنم. یادم می آید از 
بچگی با زبان مشکل داشتم و حالا اس��تاد می خواهد معجزه وار مرا 
زبان دان کند و نمی خواهم ناامیدش کنم. می رسم به اینکه نویسنده 
در کودکی برای خودش در دل طبیعت گردش می کرده. من چی؟ 
مثل کس��انی ک��ه در اردوگاه کار اجباری س��یبری هس��تند؛ روی 
نیمکت های س��خت درس می خواندم تا دکتر شوم... ادامه می دهم؛ 
معنی جملاتم این اس��ت که نویس��نده در نوجوانی بس��یار مطالعه 
می کرده و به آثار کلاسیک اهمیت وافر می داده است. دوباره به خودم 
برمی گردم. اصلا آثار کلاسیک در کتابخانه مدرسه مان وجود داشت!؟ 
خیلی که فرهیخته بودیم کتاب های جلال آل احمد را می خواندیم و 
فقط ظاهر را می فهمیدیم. دانشجوها معنای یک کلمه را می پرسند. 
استاد مترادف های آن را می گوید و من به جایزه 110 سکه ای جلال 
فکر می کنم. کاش تا من نویسنده بزرگی شوم، جایزه به قوت خودش 
برقرار باشد! بعد تحصیلات و شغل نویسنده را می گویم و طبق معمول 
از زندگی ش��خصی اش چش��م می پوش��م. بیوگرافی تمام می شود. 
می خواهم در بخش بعد از سبک نوشتن نویسنده بگویم. دانشجوها 

آنتراکت می خواهند. خسته شده اند. صفحه دوم را نگاه می کنم. 
کلمات انگلیس��ی مثل مورچه دنبال هم ردیف ش��ده اند و بالای آن 
به فارسی نوشته ام: »آن سال ها پش��ت قاشق ها نوشته بود استیلس 
اس��تیل!« پابه پا می ش��وم و با حس��رت به یکی از دانش��جویان که 
می گوید آب آناناس دوس��ت ندارد، نگاه می کنم. ب��هlife style  یا 
سبک زندگی ام قبل از زندگی دانشجویی فکر می کنم. چقدر کتاب 
می خواندم. راس��تی آدم ها به جای دانش��گاه رفتن، باید بنش��ینند 
کتاب بخوانند. س��بک زندگی دانش��جویی یعنی اینکه دانش��جوها 
کیک و ساندیسش��ان را خورده ان��د و منتظر بقیه مطالب هس��تند. 
بی رمق می گویم:»و اما استیل نویسنده!« استاد ناامید از معجزه گری 

می گوید:»رایترز استایل!«

9

یکشنبه   9آذر 1393 

شماره 2247 | 12  صفحه 

فرهنگ و 
هـــــنــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

شب های بلندی که این روزها جریان یافته اند، 

؟؟؟؟

جان می دهند برای کتاب خواندن. می توانید 
کتابی انتخ��اب کنید که بش��ود آن را چند 
بخش کرد و هر شب چند ساعتی خواند. برای 
مقطع خوان��دن، سفرنامه هاپیش��نهادهای 

خوبی هستند. 
می توانید هر ش��ب چن��د صفح��ه ای در دنیای کتاب س��فر 
کنید. به هندوستان یا به انگلس��تان که رسیدید؛ سفر را کنار 
می گذارید! حالا چرا هند و انگلیس؟ سفرنامه ای در نظرم است 
که ویژگی های خاصی دارد. اول اینکه متعلق به یک اصفهانی 
است. دوم اینکه اولین س��فرنامه دوره جدید یعنی سفرنامه به 
دیار فرنگ است و به کلی با س��فرنامه هایی مثل سفرنامه ناصر 

خسرو فرق دارد. 
مسیر طالبی تصویر فرنگس��تان را در چشم یک شرقی، یعنی 
اصفهانی پرورش یافته در هند، نشان می دهد. همچنین از حیث 

زمان بر دیگر کتاب ها از این نوع مقدم است و نخستین معرف 
فرنگستان به فارسی زبان هاست.

   درباره ابوطالب اصفهانی
نگارنده ای��ن س��فرنامه ابوطالب خ��ان اصفهانی پس��ر حاج 
محمدبیگ خان اصفهانی اس��ت ک��ه در دوره قاج��ار زندگی 
می کرد. حاکم اصفهان بر پدر او خشم گرفت و او ناگزیر همراه 
پدرش اصفهان را ترک کرد و به کلکته هندوستان رفت. بعضی 
اقوال می گویند پدرش قبل از تولد او به هن��د رفته بود. به هر 

جهت پسوند اصفهانی را دارد. 
در هند با کاپیتان ریچاردس��ون اس��کاتلندی آش��نا و دوست 
می شود. این ریچاردس��ن به زبان های فارسی و هندی مسلط 
بوده و از دوستش دعوت می کند که همراه او به انگلستان برود. 
در سال 1213 ق. ابوطالب اصفهانی دعوت او را قبول می کند 
و به این ترتیب جهانگردی پیشه می کند و از راه دریا به ایرلند، 

بریتانیا، فرانسه، اسکاتلند، ایتالیا می رود. در تمام طول سفر فکر 
می کند که دیگر نمی تواند به زادگاهش برگردد. اما چهار سال 
و نیم دور دنیا گشته و در نهایت از راه جزیره مالت و استانبول 
و بغداد و بصره در س��ال 1218 ق. به کلکته ب��از می گردد. در 
سال 1220 ق. یعنی حدود 216 س��ال پیش، سفرنامه اش را 
می نویسد و اس��م آن را »مس��یر طالبی« می گذارد. کتاب نثر 
فخی��م دوره قاجاریه را دارد و س��عی کرده لغات فرانس��وی و 
انگلیس��ی را فارس��ی کند. البته نثر آن یک دست نیست و در 

جاهایی روان و جاهایی پیچیده می شود.

   مقهور فرنگ نمی شود
ابوطالب اصفهانی چیزهایی را مطرح می کند که اگر ش��اهان 
قاجار به جای تبعید او به حرف های��ش توجه می کردند، وضع 
کشورداری ش��ان خیلی بهتر بود؛ مثلا می گوی��د آنها اجناس 
عتیقه ما را می خرند، به خاط��ر اینکه می خواهند ما را نیازمند 

خودشان کنند. 
چون فهمیده ان��د یک راه ب��رای پول درآوردن این اس��ت که 
مردمان را به س��وی کشور خودشان بکش��ند و موزه ها را قوی 
کنند. یا مثلا آنها سعی می کردند حرفه یاد بگیرند و کار کنند. 
جمعیت زیادی در حال راه س��ازی و اختراع بودن��د و دایم به 
کسانی پول می دادند که بروند وسیله ای بسازند و پژوهشکده 

صنعتی داشتند.
یکی از موارد جالب این است که کتابفروشی را مثال می زند که 
افراد در آنها جمع می شدند و با هم گفت وگو می کردند. »کاغذ 
اخبار« داشتند و پخش کننده نزد کسانی که برای خریدن آن 

تمایل داشت؛ می رفت. 
بعضی در این کاغذ اخبار، نامه می نوش��تند و کارهای وزیران 
سوال می کردند و وزیر مجبور می شد در شماره بعد کاغذ اخبار 
جواب بدهد. این ها را تعریف کرده اما مقهور زندگی غرب نشده 
و واقعیت ها را می بیند. مثلا آنها طرح دارند که س��اختمان را 
چطور بس��ازند که آب به آن نفوذ نکند، چون حدود 200 روز 

بارندگی هست و باید مقاوم باشد. 
بعد می گوید ما خودمان طرح مهندسی که در اصفهان داشتیم 
و در هند هم هس��ت را ادامه ندادیم و آنها طرح ها را گرفتند و 

به آن عمل می کنند. یا مثلا اینکه ش��یوه ساده زندگی کردن 
غربی ها را تجلیل می کند و البته در کنارش نقد می کند که ما 
در رعایت بهداشت، شست وشو  و استحمام مبنای درست تری 
داریم. در آن زمان در غرب هنوز قدیس��انی یافت می شدند که 
عقیده داش��تند اگر حمام نروند و ش��پش آنها را بگزد، به خدا 
نزدیک می شوند؛ در حالی که ما »النظافه من الایمان« داریم.

به طور کلی او مُس��تَفرنگ نش��ده و ش��رقی و مس��لمان باقی 
 مانده است. همه جا از آداب و رس��وم خودش دفاع کرده است.

 در بخش های مختلف کتاب گفته این ها با اینکه فرهنگش��ان 
دچار مشکل است و ما فرهنگمان دارای حسن است؛ باز ما به 
حُسنمان اهمیت نمی دهیم. از ارنست رنان جمله می آورد که 

در تمجید قرآن چگونه سخن می گفت.

   بخشی از کتاب
»گفتم: چون انجیل از کتب س��ماوی و عیسی )علیه السلام (

مقبول شماس��ت، چرا اطاعت امر او نمی کنی��د؟ گفت: گمان 
کنیم که این الفاظ، الحاق قیصری از قیاصره روم است که بعد 

شیوع اسلام مایل به آن مذهب شده بود. 
گفتم: اولا الحاق در امثال این کتب که نقل آن در پیش هرکس 
می باش��د محال اس��ت و ثانیا چه خواهی گفت در اخبار کتب 
تواریخ جانبین )مسلمانان و مسیحیان( که مقوی )یعنی مؤید( 
قدامت )یعنی قدمت و دیرینگی( خبر مذکور و عدم الحاق آن 
اس��ت و آن این که درحیات محمد صلی الله علیه و آله و سلم 
چون با نصارا گفت وگو به میان آمد و محمد صلوات الله و سلامه 
علیه می فرمود: و من آن احمد موعودم که عیسی )علیه السلام( 
وصیت اطاع��ت من کرده، نص��ارا انکار اصل خب��ر نمی کردند 
بلکه می گفتند: تو آن ش��خص موعود نیس��تی و ما وجود او را 
منتظرانیم. اگر این الفاظ، عبارت قدیم نبودی، بایستی جواب 
دهند که م��ا چنین وصیت از عیس��ی )علیه الس��لام( نداریم. 
خندید و گفت: تو مگر به انگلند )انگلستان( آمده ای تا همه را 

از مذهب قدیم بگردانی؟«
اگر می خواهید این کتاب را بخوانید، در کتابفروش��ی ها دنبال 
سفرنامه میرزا ابوطالب خان به کوشش حسین خدیو جم، چاپ 

سازمان انتشارات و آموزش انقلاب اسلامی بگردید.

پیشنهاد کتابخوانی در شب های بلند

اولین سفرنامه دیار فرنگ را یک اصفهانی نوشته است

برای ولادت امام موسی کاظم)ع(؛

نور چشمان امام صادق علیه السلام 
امام صادق )علیه الس��لام( به مکه مش��رف ش��ده بودند و حمیده 
همسرشان در مدینه بودند. حمیده یکی از زنان با فضیلت آن زمان 

به شمار می آمد.
لقب این زن بزگوار »حمیده مصفاه« بود. به کار مهم نش��ر رسالت 
همت می گماشت و در این راه برخی از احادیث همسر بزرگوارش را 
نیز روایت می کرد. از ابن سنان از سابق بن ولید از معلی بن خنیس 
روایت شده است که ابوعبدالله)علیه السلام(فرمود:»حمیده مثل 
شمش طلا از هر آلودگی و چرکی پیراسته است. فرشتگان پیوسته 

او را پاسبانی می کردند تا به من رسید و این کرامتی از خداوند بود 
در حق من و حجت پس از م��ن...« و این چنین زنی مادر هفتمین 

امام شیعیان است.
و آن روز بنابر مشهورترین روایات هفتم صفر سال 128 قمری بود. 
در راه بازگشت از حج قافله امام صادق )علیه السلام( در روستای 
ابواء توقف کردند. امام برای میهمانانش س��فره غذا گسترده بود 
که پیکی از جانب مدینه به س��وی او آمد تا مژده ولادت خجسته 
فرزندش را به وی برساند. حمیده پیام رسانده بود: فرموده بودید 

تولد نوزاد را به شما خبر بدهم چون این فرزند همچون فرزندان 
دیگر نیست و اکنون آثار وضع حمل در من ظاهر شده است. پس 
ابوعبدالله )علیه السلام( شادمان و خوشحال برخاستند و دیری 

نپایید که برگشتند، در حالی که لبخندی بر لب داشتند. 
یاران گفتند: خداوند همواره لبت را خندان و دیده ات را روش��ن 
گرداند! حال حمیده چگونه شد؟ امام صادق)ع( فرمودند: خداوند 
پسری به من بخشید که بهترین مخلوق اوست. پس از آن سه روز 

سفره ولیمه گستردند که همگان بر سر آن نشستند.

 داستانک

 داستانک

»حسین علیزاده« انصراف خود را از دریافت نشان »شوالیه« از 
دولت و سفارت فرانسه اعلام کرد. 

در نامه سرگشاده حس��ین علیزاده درباره اهدای نشان شوالیه 
از س��وی دولت فرانسه چنین اس��ت: به نام آن که هنر را آفرید. 
شاید نوشتن این نامه، دش��وارترین و زیباترین لحظه عمرم را 
رقم می زند. از روزهایی دور، از کوچ��ه پس کوچه های خیابان 
خیام تا دبستان حافظ. از خیابان خواجه نظام الملک تا هنرستان 
موسیقی. از خیابان درختی تا مسیر دانشگاه تهران، از مسیری 
تا مسیری سیر شد... موسیقی کهن ایران، طنین تاریخ مردمی 
است باشکوه. عش��ق، ش��جاعت و ایثار از تک تک نغمه هایش 
جاری است. و افتخار واژه ای ا س��ت که مردم به هنرمند هدیه 
می دهند؛ همان ط��ور که ما به هنرمندان ب��زرگ خود و جهان 
افتخار می کنیم، مردم هنردوست جهان نیز به بزرگان ما افتخار 
می کنند. مرا مردم هنردوس��ت و هموطنان عزیز و بزرگم بارها 

به اوج افتخار رسانده اند.
 افتخاری که در بلندای وجود و در دستان گرمشان بود و حالا... 

نغمه عش��ق و محبت و س��پاس از دیاری دگر با عنوان و معنی 
خاص. نه در س��تایش من، بلکه در ستایش هنر و هنرمند و چه 
زیباس��ت نام ایران بر بال هنر، در پرواز از دیاری به دیاری و از 

مردمی به مردمی.
اگر سیاهی جنگ و کینه و نابرابری در دنیای قدرت حاکم است، 
نغمه های عشق در دل مردم جهان فراتر و با قدرتی جاودانه نیز 
حاکم است. اگر سفیر سیاس��ی و فرهنگی کشور فرانسه، هدیه 
ملت با فرهنگ فرانس��ه را به س��ینه هنرمندان بزرگ ما نصب 
می کند، آن را ارج می نهیم و ما نیز ستایش می کنیم ستارگان 
پر افتخار تاریخ خود را. شاید اگر در دیار ما توجه و درک از هنر 
والای موسیقی همان طور که نزد مردم است، نزد مسوولان - که 

باید خدمتگ��زاران تاریخ و فرهنگ و هنر باش��ند- می بود، یک 
هدیه و عنوان غیر خودی این همه انعکاس نداش��ت. وقتی در 
فضای هنری نور کافی نباشد، چراغی کوچک خورشید می شود. 
اما من ضمن قدردانی از مسوولان کش��ور و سفارت فرانسه، به 
احترام مردم هنرپرور و هنردوست ایران، به نام حسین علیزاده 
قناعت کرده، تا آخر عمر به آن پیشوند یا پسوندی نخواهم افزود. 
در آخر، ضمن تبریک به تمام بزرگان ایران و جهان که نشان با 
ارزش ش��والیه را دریافت کرده اند، خود را بی نیاز از دریافت هر 
نشانی دانسته، همچنان اندر خم کوی دوست و به شوق عشق 
تا آخر عمر خواهم ایستاد. با س��پاس از تمام مردم هنردوست 

ایران و جهان.

نامه سرگشاده حسین علیزاده درباره اهدای نشان شوالیه

»حسین علیزاده« نشان »شوالیه« را رد کرد

قائم مقام سرافراز در امور رسانه های نوین:

ادامه دادن مسیر سنتی به حذف 
صداوسیما می انجامد

مهدی اخوان بهابادی/ مهر: اکنون دوران اشغال جغرافیایی تمام شده 
و دیگر دوران کشورگشایی به معنای گذشته خود گذشته است، افکار 
عمومی اجازه تکرار چنین فجایعی را نمی دهند. این کشورگشایی ها 
در مدل دیگری بروز کرده است و آن هم فضای سایبری است. دیگر 
نیازی به قشون کش��ی برای جابجایی مرزها نیست. از طریق سیم و 
ارتباطات رسانه ای بدون هزینه گسترده می شود مرزها را جابجا کرد. 
اکنون اینترنت، مشابه دیگر کش��ورها در ایران هم تا دورافتاده ترین 

بدینوسیله به اطلاع می رس��اند دومین مجمع عمومی عادی 
سازمان مردم نهاد موسسه فرهنگی انشاء سپاهان با شماره ثبت  
3216 به تاریخ 1391/1/29 روز پنجش��نبه 93/9/13 راس 
ساعت 8 صبح در محل اصفهان، خیابان کاوه، روبروی ترمینال 

بابلدشت، کوچه شماره 6 - مسجد المهدی برگزار می شود. 
از کلیه اعضاء دعوت می گردد در این جلسه شرکت فرمایند. 

دستور کارجلسه: 
1-تلاوت قرآن مجید 

2-ارایه گزارش عملکرد 
3-انتخابات هیات مدیره و بازرسین 

تلفن: 031-36276864-33626025

آگهی مجمع عمومی عادی

هیات مدیره موسسه فرهنگی انشاء سپاهان 

بهبود روابط جنسی آقایان
معتبرترین ارائه دهنده ی پکیج های توان بخشی 

با  تخفیف ویژه

100 درصد موثر و تضمینی
ارائه دستگاه های وکیوم، دستگاه های لارجر باکس
کرم چهار کاره، قرص سالیز و قرص مکث من و ...

با شماره مجوز 18/65042 از وزارت 
شماره ثبت: 73453بهداشت و آموزش پزشکی ایران

031-34597505 - 09135777747



مسوول قرارگاه جهاد اقتصادی بسیج 
سازندگی استان اصفهان عنوان کرد؛

اجرای ۵ هزار طرح اقتصاد مقاومتی
 در اصفهان

مسوول قرارگاه جهاد اقتصادی بسیج سازندگی استان اصفهان از اجرای 
بیش از پنج هزار طرح در راستای امنیت غذایی و کارآفرینی به عنوان 
یکی از الزامات اقتصاد مقاومتی خبر داد و گفت: طی دو س��ال گذشته 
تاکنون نزدیک به ۷۵ میلیارد تومان به تسهیلات ارزان  قیمت در حوزه 
اقتصاد مقاومتی و اجرای طرح های کارشناس��ی ش��ده از سوی بسیج 

سازندگی در اختیار متقاضیان قرار گرفته است.
محسن دانشور با اشاره به اینکه در س��ال ۸۶ مقام معظم رهبری برای 
نخستین بار به طور مستقیم مباحث مربوط به اقتصاد مقاومتی را بیان 
کردند، اظهار داشت: پیش بینی ایشان بر این بود که فشار و جنگ دشمن 
علیه ایران، نظامی نیست، بلکه جنگ اقتصادی است و دشمن قصد دارد 

با فشار اقتصادی باعث دلزدگی ملت ایران از حاکمیت و نظام شود. 
وی با تاکید بر اینکه انتخاب شعار س��ال های ۸۶ تاکنون توسط رهبر 
معظم انقلاب همگی به نحوی مرتبط با اقتصاد بوده است، بیان داشت: 
بر این اساس، بسیج در راستای اجرای منویات رهبری در عرصه کار و 

کارآفرینی و امر اشتغالزایی ورود جدی پیدا کرد. 
مسوول قرارگاه جهاد اقتصادی بسیج سازندگی استان اصفهان یکی از 
اهداف کلان بسیج سازندگی را از ورود به عرصه اشتغال، تامین امنیت 
غذایی و حرکت به سمت اس��تقلال اقتصادی و عدم وابستگی در امور 
کشاورزی و تولیدی عنوان کرد و گفت: از دو سال پیش تاکنون نزدیک 
به پنج هزار طرح کشاورزی در سرتاسر استان اصفهان در قالب اقتصاد 
مقاومتی اجرا شده که از شاخصه های این طرح ها حد واسط بودن آنها 
از لحاظ ابعاد اس��ت. وی یادآور ش��د: اغلب طرح های مذکور در بخش 
کشاورزی بوده که همگی در راس��تای تامین امنیت غذایی محصولات 
است؛ چراکه در شرایط تحریم ها این امر از اهمیت بالایی برای نظام و 

کشور برخوردار است. 

اصفهان، شهر چهار فصل، فارغ از میراث های زیبا و بی 

لیلی
زواره ای

نظیر قدیمی، دارای طبیعتی بکر و ستودنی است که 
گردش��گران از دیدارش لذت خواهن��د برد.همه این 
مواهب طبیعی در حالی در وسعتی به قد و قامت یک 
اس��تان، گرد هم آمده اند که در عین شهرت، غریب 
مانده اند و نه تنها به دنیا به درستی معرفی نشده اند که 
سرمایه گذاری چندانی برای ایجاد زیرساخت های جذب گردشگر نیز 
در این مکان ها انجام نشده است. در سال های گذشته، در زمان سفر 
رییس جمهور وقت، مصوبه هایی برای ایجاد این زیرساخت ها در 
قالب کمپ های گردشگری و طبیعت گردی مصوب شد که اکنون 

اطلاعی درباره اجرایی شدن آن مصوبه ها در دست نیست.

  ثروت ناشناخته
مجموعه گسترده ای از منابع طبیعی و فرهنگی با ارزش، داشته های 
طبیعت گردی و اکوتوریسم ایران را تشکیل می دهند که متاسفانه 

بس��یاری از آنها ثبت نش��ده و مس��تنداتی نظیر گ��زارش،  عکس 
و فیلم های قابل ارائه و اس��تاندارد درباره آنها کم اس��ت. بررس��ی 
جغرافیای طبیع��ی ایران و همچنین امکان س��نجی ه��ر کدام از 
جاذبه های اکوتوریستی قابل سرمایه گذاری در کشور، حاکی از آن 
است که اکوتوریسم در ایران یک منبع اقتصادی کم نظیر و بسیار 
مستعد اما متاسفانه رها شده به حال خود است. ایران با آنکه در جوار 
منطقه پرفشار حاره قرار دارد، انتظار می رود دارای اقلیم خشک و 
نیمه خشک و چشم اندازهای زیستی ناشی از این پدیده باشد. دو 
رشته کوه مرتفع و وسیع البرز و زاگرس با دارا بودن بیش از 30 قله، 
مرتفع تر از بلندترین قله های اروپا و آمریکا در دل یک منطقه خشک 
و بیابانی مجموعه ای از چشم اندازهای کوهستانی و جنگلی با شرایط 
اقلیمی معتدل و حتی همراه با یخچال های دائمی ایجاد کرده اند. 
اصفهان به سبب قرار گرفتن در مرکز و در هنگامه مواصلاتی کشور، 
انگار که سرراه همه قرار گرفته برای دیدن و لذت بردن از مواهبی 
که مثال زدنی نیست، اما اصفهان نتوانسته از این طبیعت استفاده 

لازم را بب��رد. در نهایت می ت��وان گفت که اصفه��ان از مزیت ها و 
موقعیت هاي مناسب براي توسعه اکوتوریسم برخوردار است، ولي در 
سال هاي گذشته این فرصت ها به شکل مناسبي معرفي نشده اند و 
برنامه ریزي و فضایي و رابطه مناسبي بین آنها وجود ندارد. فعالیت هاي 
انجام شده به معرفي و حفظ و ذخیره چند آثار تاریخي در اصفهان 
محدود شده است. بنابراین باید یک برنامه ریزي و ساختار فضایي 

جامع براي توسعه اکوتوریسم در اصفهان وجود داشته باشد. 

  اصفهان، رتبه اول حیات وحش کشور
مدی��ر کل حفاظت محیط زیس��ت کش��ور توضیح م��ی دهد که 
سالیانه۶0 تا۷0درصد ازمنابع و نیروی انسانی این اداره کل صرف 
حفاظت از تنوع زیست محیطی اس��تان می شود. ظهرابی در عین 
 حال از جایگاه نخس��ت اصفه��ان از نظر تنوع حی��ات وحش خبر 
می دهد که می تواند برای توسعه اکوتوریسم بهانه خوبی باشد. به 
گفته او، با توجه به آلودگی های زیست محیطی موجود در استان به 
سبب توسعه افسارگسیخته صنعت، محور توسعه باید بر گردشگری 
قرار داده شود که طبیعت گردی بخش��ی از صنعت گردشگری را 
تشکیل داده و اصفهان از این نظر ظرفیت های لازم را در خود جای 

داده است. 
ظهرابی از تدوین برنامه جامع و تفصیلی مناطق پارک ملی قمیشلو، 
پارک ملی کلاه قاضی و موته خبر می دهد که بر این اساس، مناطق 
طبیعت گردی مشخص شده و آمادگی لازم وجود دارد که با کمک 
مردم این مناطق از ظرفیت معقول استان در حوزه طبیعت گردی 
دفاع شود. مناطق حفاظت ش��ده کرکس و نطنز نیز برای تدوین 
برنامه جامع در حال مطالعه هس��تند. بدون شک  حضور گردشگر 
نیازمند سرمایه گذاری جهت ایجاد زیرساخت های لازم است. ظهرابی 
می گوید که در این خصوص برای مشارکت مردم و بخش خصوصی، 
برنامه ریزی های لازم انجام ش��ده است. رونق گردشگری طبیعی 
در مناطق یاد شده و روستاهای اطراف آن، علاوه بر افرایش درآمد 

مردم محلی، می تواند افزایش حفاظت از محیط زیست را نیز در پی 
داشته باشد؛ چرا که منافع مردم مناطق یاد شده با حفاظت از محیط 

زیست گره خورده است.

  فرصتی که از دست می رود
توان اش��تغالزایی اکوتوریسم س��ه تا 1۵ برابر کش��اورزی برآورد 
 ش��ده اس��ت. ایران در حال حاضر توانس��ته تنه��ا 24تا30درصد 
ورودی ه��ای جهانگ��ردی جهان را ب��ه خود اختص��اص دهدکه 
از مجموع گردش��گران وارد ش��ده به ایران تنه��ا 2/2 درصد آنها 
اکوتوریست بوده اند.  این امر مشخص می کند که سهم اکوتوریسم 
در اقتصاد کشور بسیار اندک اس��ت. برای دستیابی به اهداف سند 
چشم انداز 20 س��اله و جذب20 میلیون گردشگر، جایگاه صنعت 
اکوتوریس��م در برنامه های توسعه باید مش��خص و سازوکارهای 
 شناس��ایی و توس��عه مناط��ق مس��تعد اکوتوریس��م در کش��ور

پیش بینی و اعتبارات لازم در بودجه های سنواتی لحاظ شود. باید 
مدل های توسعه اکوتوریسم به گونه ای طراحی شود که مشارکت 
 جوامع بوم��ی در فراین��د برنامه ری��زی و اج��را و مدیریت تمامی 

فعالیت های اکوتوریستی را در برداشته باشد. 
امروز مهجور واقع ش��دن این صنعت در سیاس��ت ه��ا،  قوانین و 
برنامه های کلان کشور به وضوح نمایان است. در توسعه اکوتوریسم 
با برنامه ریزی صحی��ح و کنترل اقتص��ادی و فرهنگی ضمن آنکه 
خس��ارت به محیط های طبیعی را م��ی توان به حداقل رس��اند، 
پایداری اکوسیستم نیز تضمین می شود. در کنار این مسائل، منافع 
 اقتصادی سرشار و ا اشتغال موثر نیز حاصل می شود.  الزامی است در 
سیاست های ملی هم به اکوتوریس��م از جنبه گردشگری آن و هم 
به توریسم پایدار از جنبه پایداری توجه شود.  موقعیت جغرافیایي 
ویژه و تنوع پدیده هاي طبیعي باعث شده تا ایران به عنوان پنجمین 
 کشور داراي تنوع طبیعي جهان شناخته شود، این در حالي است که 
علي رغم برخ��ورداري از  جاذبه هاي طبیعي فراوان، اکوتوریس��م 
کشور با مش��کلات و موانع گوناگوني در جذب طبیعت گرد مواجه 
بوده که مانع از گسترش آن شده است.  درکنار همه مشکلاتی که 
طرح شد کمبود افراد کارشناس و دانشگاهی در این زمینه ، وجود 
تورهای بدون مجوز با قیمت های پایین و عدم نظارت بر آن به همراه 
 لیدرهای سودجو، باعث ش��ده تا اکوتوریس��م نوپای ایران نتواند

گام های بلندی بردارد.
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جـــامعه

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

برهنگی فرهنگی و سینما
فیس بوک و اینستاگرام، جایی برای عکس نوشته ها یا دلنوشته ها 
یا شاید هم زندگی نوشته های اشخاص است برای گذاشتن ردپایی 

از بودن و ماندن.
این روزها در مقایسه صفحات بعضی از دختران وپسران ایرانی  در 
دنیای مجازی با صفحات افراد در دیگر کشورها از رواج خود آرایی، 
 نش��ان دادن زندگی های آنچنانی و ترویج فرهن��گ بدحجابی و

مصرف گرایی در صفحات ایرانی، شگفت زده خواهید شد.
دنیای بیش از حد رنگین دختران ایرانی با چهره های بسیار آراسته 
 و در مواردی بی حجاب، علامت س��والی درش��ت در ذهن نمایان 

می کند؛ الگوی جوانان ایرانی چه کس��انی بوده اند که این چنین 
تحول عظیم را شاهد هستیم؟!

 در صفحات اینس��تاگرام ب��ا صفحات اش��خاص مش��هور مواجه 
می شوید که عکس های شخصی خود را قرار داده اند و یک لحظه 
جا می خورید از ش��باهت صفحات و عکس های دختران ایرانی با 
ژست ها و آرایش های هنرپیش��گان ایرانی. هنرپیشه هایی که در 
قاب تلویزیون در مواردی با چهره ای ملیح و با حجاب چادر در فیلم 
ها بازی کرده اند، اکنون با انواع مدل های فشن، بسیار بدحجاب و 
یا حتی بی حجاب، با عکس هایی درشت، رنگین و جذاب در صفحه 

شخصی خود ظاهر شده اند. انواع البسه مارک، مانتوهایی با طرح های 
غربی و یا با برچسب طراحی ایرانی که از ایرانی بودن تنها یک بته 
جقه به هم��راه دارد، با حجابی که نامش حجاب نیس��ت و با فصل 

تغییر می کند.
در دنیای امروز که رسانه به عنوان ابزاری برای فرهنگ سازی است، 
نقش سینما و تلویزیون را نیز نمی توان در این خصوص از نظر دور 
داشت. نیمی از فیلم ها و پروژه های هالیوود هم با همین هدف تولید 
می شوند؛ یعنی با هدف ایجاد یک فرهنگ درجامعه یا اصلاح و حتی 
حذف یک فرهنگ در جامعه هدف. در ایران  نیز این صنعت مورد 

توجه زیادی قرار گرفته و به همین دلیل هنرمندان سینما به عنوان 
الگو مورد توجه جوانان قرار گرفته اند. نوع لباس و پوشش آنها توسط 
خیلی از جوانان ما تقلید می شود، در جامعه با پوشش های بسیار 
زننده ظاهر می شوند. نوع پوشش و سبک زندگی این افراد، دلیل 
خیلی از هنجارشکنی های امروز جوانان در حوزه حجاب و پوشش 

است که فرهنگ اصیل اسلامی ایرانی ما را هدف گرفته است. 
دوگانگی رفتار بازیگران سینما در زندگی شخصی و جلوی دوربین، 
نوعی تعارض اجتماعی برای جوانان ایجاد کرده است، اما شیوه تبلیغ 

آنها در صفحات شخصیشان راوی حکایت دیگری است.

تهیه برنامه جامع مناطق حفاظت شده استان

 دروازه های اصفهان به روی طبیعت گردان باز می شود
خبر

گام س��وم طرح تحول درمان قرار بود س��فره زیرمیزی را جمع کند، اما ظاهرا 

گروه
 جامعه

هدررفت بودجه سلامت نیز نتوانست زیاده خواهی بعضی از پزشکان را پاسخ 
دهد؛ چرا که تعدادی از آنها با این بهانه که دستمزدشان کاهش یافته، تهدید 
کرده اند که از ایران خواهن��د رفت. کتاب جدید تعرفه هاي س��لامت به رغم 
رشد120 تا300 درصدي تعرفه هاي درمان همچنان با حاشیه هایي همراه است، 
به گونه اي که برخي از انجمن هاي پزش��کي همچنان معتقدند تعرفه هایشان 
واقعي نشده، اما برخي منتقدان این طرح که اتفاقاً از بین جامعه پزشکان هم هستند، ابلاغ و 

اجراي این کتاب را بهانه اي براي پر کردن جیب قشر خاصي از پزشکان متخصص مي دانند. 

  ساز ناکوک
طرح تحول نظام سلامت از نیمه اردیبهشت ماه امسال کلید خورد  تا قانوني قدیمي را به اجرا 
در بیاورد و پرداخت از جیب مردم را در بخش بستري به 10درصد کاهش دهد، اما در گام 
سوم این طرح، از کتابي رونمایي و براي اجرا ابلاغ شد که کلیت طرح را هم زیر سوال بردتا نه 
تنها زیرمیزی به رو میزی تبدیل شود، بلکه زیرمیزی بگیران نیز از کاهش درآمدشان گلایه 
کنند. هم اکنون با سپري شدن حدود دو ماه از ابلاغ این کتاب و پایان مهلت وزارت بهداشت 
براي برخورد با پزشکان زیر میزي بگیر، مواضع انجمن هاي پزشکي بیانگر آن است که حتي 
رشد نجومي تعرفه هاي پزشکي باز هم برخي پزشکان را راضي نمي کند، به گونه اي که دکتر 
سید حسن هاشمي در چهارمین همایش کشوري مسوولان انتظامي سازمان نظام پزشکي 
کشور با طرح این موضوع که نباید زیاده خواهي کنیم، تصریح می کند که برخي انجمن ها 
صرفاً خودشان را مي بینند و به باقي گروه ها توجهي ندارند، در حالي که از ابتدا گفتیم این 
کار زماني دو تا سه سال را نیاز دارد.  بسیج دانش��جویي 1۵ دانشگاه علوم پزشکي کشور با 
صدور بیانیه اي اعتراض خود را به افزایش نجومی همه تعرفه های درمان ابراز داشتند. تعرفه 
هایی که دوو نیم برابر شد تا ریشه زیرمیزی بخشکد، اما در نهایت هزینه اش توسط مردم 

تامین می شود.

  همه خدمات پزشکی گران شد
در بیانیه یاد شده آمده است که چرا بازبیني ارزش نس��بي تعرفه ها منجر به افزایش همه 
تعرفه ها شده اس��ت؟ در حالي که بالا بردن ارزش نس��بي برخي خدمات در یک چارچوب 
منطقي لازم به نظر مي رسید، اما بالا بردن ارزش نسبي همه تعرفه ها اعم از خدماتي که تا 
 پیش از این نیز تعرفه هاي بالایي داش��ته اند، اقدام صحیحي نیست. به عنوان مثال، تعرفه 
فیزیوتراپی یک عضو از جلسه ای 1۵هزار تومان با جهش��ی چندپله ای به  23 هزارو۵00 
تومان رسید. از سوی دیگر، افزایش نرخ تعرفه هاي پزشکي همواره به صورت سالانه و معمولاً 
بیش از تورم عمومي جامعه و از طریق افزایش نرخ ضریب ارزش خدمات ضریبK  صورت 

مي پذیرفت که اصلاح ناگهانی این تعرفه ها به قوز بالا قوز بیماران تبدیل شده است.

  حرص تمام نشدنی
در نشست خبری که چندی قبل دانشگاه علوم پزشکی اصفهان به مناسبت آعاز طرح تحول 
درمان برپا کرده بود، عنو ان شد که» با رشد 120تا  310درصدی تعرفه ها اگر پزشکی بازهم 

اقدام به دریافت زیر میزی کند، باید مشکل خاصی داشته باشد.«
امروز طلب زیر میزي چند ده میلیون توماني توسط پزشکان در بخش خصوصي که تعرفه هاي 
آنان چهار برابر تعرفه هاي بخش دولتي اس��ت، این س��وال را ایجاد مي کند که تعرفه هاي 
پزشکي تا چه میزان باید افزایش پیدا کند که پاسخگوي ولع و زیاده خواهي زیرمیزي بگیران 
باشد؟ بارهامسوولان وزارت بهداشت و نظام پزشکي اعلام کرده اند که عده قلیلي از پزشکان 
زیر میزي دریافت می کنند؛ اکنون به بهانه مبارزه با این عده قلیل هزینه اي گزاف به نظام 
سلامت و مردم تحمیل شده است. به باور حسینعلي شهریاري، رییس کمیسیون بهداشت 
مجلس، نباید اختلاف بین گروه هاي چاقو به دست و گروه هاي داخلي و اطفال زیاد باشد و 
سقف پرداخت پزشکان باید محدودیتي داشته باشد، اما اینکه بدون کار کارشناسي فقط 

هزینه کنند و کاري در جهت اصلاح صورت نگیرد، باز هم زیرمیزي ادامه خواهد داشت. 
قانون برنامه پنجم توسعه  با تاکید بر لزوم تفکیک پزشکان بخش خصوصي از دولتي، خواهان 
جبران قیمت خدمات به میزان واقعي شده است، اما در جریان بازبیني ارزش نسبي تعرفه ها، 
ارزش نسبي خدمات براي دو بخش خصوصي و دولتي به یک نسبت رشد کرده اند و بازهم 
قیمت بخش خصوصی بسیار بالاتر است که کمکي به کاهش فاصله درآمدي بین پزشکان 

بخش دولتي و خصوصي و اجراي قانون تمام وقتي پزشکان نمی کند.

  بازهم جیب مردم
با توجه به اینکه مابه التفاوت دس��تمزد افزایش یافته، پزشکان متخصص از محل منابعي 
مانند افزایش قیمت حامل هاي انرژي )بنزین(، ع��دم افزایش یارانه نقدي مردم در مرحله 
دوم هدفمندي یارانه ها، افزایش مالیات بر ارزش افزوده، حق بیمه پرداختي توس��ط مردم 
و بودجه عمومي دولت بوده و از سوی دیگر براي ادامه اعمال تعرفه هاي جدید، بیمه ها نیز 
حق بیمه دریافتي از مردم را افزایش خواهند داد، بنابراین درعمل بودجه گام سوم از جیب 

بیماران حساب شده است.

  زیرمیزی بگیران اصفهانی
رییس نظام پزشکی اصفهان می گوید:»اخذ زیرمیزی در میان تعدادی از پزشکان زنان و 
زایمان، ارتوپد و مغز و اعصاب شایع بوده است.« به گفته جوادی، از میان پزشکان یاد شده، 
90درصد پزشکان با اجرای گام سوم طرح تحول درمان، زیرمیزی نمی گیرند و با 10درصد 
 باقیمانده، از طریق اخذ جرایم نقدی، بستن مطب و حتی عزل رییس بیمارستان برخورد 
می شود. به گفته او، بیش از 90درصد پزش��کان در اصفهان پاک بوده و از 10هزار پزشک 
اصفهانی که 3۵00نفرشان متخصص هستند، شاید کمتر از100نفر زیرمیزی می گرفته اند.

  بودجه94
تعدادی از نمایندگان مجلس به ش��یوه هزینه کرد بودجه س��لامت معترض شده اند. این 
اعتراض پس از اجرای گام سوم طرح تحول، افزایش تعرفه ها ی درمان برای حذف زیرمیزی 

و اعتراض پزشکان زیرمیزی بگیر مبنی بر کاهش درآمدشان، قوت گرفت.
به گفته مسعود پزشکیان، وزیر اسبق بهداشت و عضو کنوني کمیسیون بهداشت مجلس 
منابع کلان دیده شده از سوي مجلس براي اجراي طرح تحول سلامت بنا بود در چارچوب 
قانون و براي روستاها و شهرهاي زیر 20 هزار نفر هزینه شود، در حالي که هم اکنون بخش 
اعظم این بودجه صرف بالا بردن تعرفه ها و راضي نگه داشتن پزشکان متخصص شده است. 
او تاکید می کند که10درصد از منابع اج��راي طرح هدفمندي یارانه ها و یک درصد ارزش 
افزوده منابعي است که کمیس��یون بهداشت براي تزریق به نظام س��لامت مصوب کرد و 
وزارت بهداشت مجري اجراي طرح تحول سلامت شد، اما این طرح در چارچوب قانون اجرا 
نمي شود. پزشکیان تصریح کرده است که  در سیاست هاي کلي سلامت و هم در قانون برنامه 
باید پرداخت ها صرفاً در چارچوب سطح بندي خدمات درمان و نظام ارجاع باشد. همچنین 
مطابق قانون یک درصد ارزش افزوده صرفاً براي روستاها و شهرهاي زیر 20 هزار نفر جمعیت 
و مناطق محروم در نظر گرفته شده است. اما مطابق سخنان وزیر سابق بهداشت،  در بسیاري 
از مناطق محروم کشور یک پزشک یا پرستار و حتي یک دستگاه فشارسنج هم وجود ندارد. 
پزشکیان می گوید:» دفترچه بیمه بدون تسهیلات و پزشک به چه دردي مي خورد؟ بنا بود 
این پول ها براي بسترسازي و تدارک زیر ساخت هاي سلامت هزینه شود.  یک درصد ارزش 
افزوده بودجه اي معادل سه هزار میلیارد است که مي توان با چنین پولي بسیاري از مشکلات 
نظام س��لامت را حل کرد.« با توجه به نظر نمایندگان مجلس و روند وزارت بهداش��ت در 
هزینه کرد براي اجراي طرح تحول، احتمال دارد تامین منابع مالي براي ادامه این طرح در 
سال هاي آتي با چالش جدي مواجه شده و هزینه طرح در بودجه   94 مصوب نشود که در 
نهایت منجر به افزایش فشار مالي بر مردم و کاهش دسترسي کمي و کیفي به خدمات و سایر 

مشکلات براي سیستم بهداشت و درمان کشور شود.

وقتی که زیرمیزی به رومیزی تبدیل می شود

بودجه سلامت در جیب زیرمیزی بگیران

آرایش با طعم بیماری
دو هفته قبل دپوی هفت هزار قلم لوازم آرایش��ی تقلبی و تاریخ مصرف 
گذشته در اصفهان کشف می شود؛ اصفهانی که هر چند با مرزهای غربی 
فاصله دارد، ولی به واس��ط قرار گرفتن در مرکز مواصلاتی کشور، سر راه 
همه جا هس��ت برای ورود و خروج قاچاق و م��واد مخدر. به گفته پليس 
امنيت عمومي اس��تان اصفهان، دپوي هفت هزار قلم از اقلام آرایشي و 
بهداشتي قاچاق و فاسد شده به همراه بيش از هزار ليبل تقلبي در شهر 
اصفهان کشف و یك نفر در این رابطه دستگير شد. سرهنگ اکبر عاصمي، 
ریيس پليس امنيت عمومي اس��تان اصفهان با اعلام این خبر اظهار می 
کند که  در پي کسب خبري مبني بر اینكه فردي در شهر اصفهان اقدام به 
خرید و فروش و نگهداري لوازم آرایشي و بهداشتي فاسد شده و قاچاق مي 
کند، موضوع به صورت ویژه در دستور کار ماموران اداره نظارت بر اماکن 
عمومي این پليس قرار می گيرد و در نهایت محموله کشف می شود. این 
کشف می تواند مدرکی مستند باشد برای همه کسانی که ابراز می دارند 
که با فروشندگان قاچاق برخورد شده و یا فروش لوازم آرایش قاچاق در 

شهر کاهش یافته است.

مشکلات ناشی از استفاده لوازم آرایشی تقلبی
اس��تفاده از وس��ایل آرایش��ی تقلب��ی در س��ال ه��ای اخي��ر افزایش 
یافت��ه و متاس��فانه ب��ه دليل مص��رف بی روی��ه ل��وازم آرایش��ی و نيز 
 ع��دم توج��ه ب��ه اس��تاندارد ب��ودن آنه��ا مش��كلات و بيم��اری های
 مختل��ف ب��ه خص��وص در زمين��ه ه��ای پوس��ت و چش��م در مي��ان
مصرف کنندگان ایجاد شده است. در حالی که استفاده از لوازم آرایشی 
هر روز در کش��ور روند فزونی به خود می گيرد، ورود این لوازم به صورت 
 قاچاق به کشور تهدیدی است که به گفته پزشكان باعث به وجود آمدن 
بيماری های مختلف پوستی در افراد اس��تفاده کننده از آن شده است. 
استان های کردستان و کرمانشاه به دليل مرز مشترک با کشور عراق یكی 
از راه های ورود لوازم آرایشی و بهداشتی قاچاق به داخل کشور به حساب 
می آیند و این موضوع به جایی رسيده که امروز مجتمع های تجاری در 
شهرهای مرزی این دو اس��تان به محلی برای عرضه انواع لوازم آرایشی 
تبدیل ش��ده اند و به دليل قيمت پایين افراد به خرید آنها رغبت دارند.

اصفهان، شهر چهار فصل، فارغ از ميراث های زیبا و بی 

لیلی
زواره ای

نظير قدیمی، دارای طبيعتی بكر و ستودنی است که 
گردش��گران از دیدارش لذت خواهن��د برد.همه این 
مواهب طبيعی در حالی در وسعتی به قد و قامت یك 
اس��تان، گرد هم آمده اند که در عين شهرت، غریب 
مانده اند و نه تنها به دنيا به درستی معرفی نشده اند که 
سرمایه گذاری چندانی برای ایجاد زیرساخت های جذب گردشگر نيز 
در این مكان ها انجام نشده است. در سال های گذشته، در زمان سفر 
ریيس جمهور وقت، مصوبه هایی برای ایجاد این زیرساخت ها در 
قالب کمپ های گردشگری و طبيعت گردی مصوب شد که اکنون 

اطلاعی درباره اجرایی شدن آن مصوبه ها در دست نيست.

  ثروت ناشناخته
مجموعه گسترده ای از منابع طبيعی و فرهنگی با ارزش، داشته های 
طبيعت گردی و اکوتوریسم ایران را تشكيل می دهند که متاسفانه 

بس��ياری از آنها ثبت نش��ده و مس��تنداتی نظير گ��زارش،  عكس 
و فيلم های قابل ارائه و اس��تاندارد درباره آنها کم اس��ت. بررس��ی 
جغرافيای طبيع��ی ایران و همچنين امكان س��نجی ه��ر کدام از 
جاذبه های اکوتوریستی قابل سرمایه گذاری در کشور، حاکی از آن 
است که اکوتوریسم در ایران یك منبع اقتصادی کم نظير و بسيار 
مستعد اما متاسفانه رها شده به حال خود است. ایران با آنكه در جوار 
منطقه پرفشار حاره قرار دارد، انتظار می رود دارای اقليم خشك و 
نيمه خشك و چشم اندازهای زیستی ناشی از این پدیده باشد. دو 
رشته کوه مرتفع و وسيع البرز و زاگرس با دارا بودن بيش از 30 قله، 
مرتفع تر از بلندترین قله های اروپا و آمریكا در دل یك منطقه خشك 
و بيابانی مجموعه ای از چشم اندازهای کوهستانی و جنگلی با شرایط 
اقليمی معتدل و حتی همراه با یخچال های دائمی ایجاد کرده اند. 
اصفهان به سبب قرار گرفتن در مرکز و در هنگامه مواصلاتی کشور، 
انگار که سرراه همه قرار گرفته برای دیدن و لذت بردن از مواهبی 
که مثال زدنی نيست، اما اصفهان نتوانسته از این طبيعت استفاده 

لازم را بب��رد. در نهایت می ت��وان گفت که اصفه��ان از مزیت ها و 
موقعيت هاي مناسب براي توسعه اکوتوریسم برخوردار است، ولي در 
سال هاي گذشته این فرصت ها به شكل مناسبي معرفي نشده اند و 
برنامه ریزي و فضایي و رابطه مناسبي بين آنها وجود ندارد. فعاليت هاي 
انجام شده به معرفي و حفظ و ذخيره چند آثار تاریخي در اصفهان 
محدود شده است. بنابراین باید یك برنامه ریزي و ساختار فضایي 

جامع براي توسعه اکوتوریسم در اصفهان وجود داشته باشد. 

  اصفهان، رتبه اول حیات وحش کشور
مدی��ر کل حفاظت محيط زیس��ت کش��ور توضيح م��ی دهد که 
ساليانه60 تا70درصد ازمنابع و نيروی انسانی این اداره کل صرف 
حفاظت از تنوع زیست محيطی اس��تان می شود. ظهرابی در عين 
 حال از جایگاه نخس��ت اصفه��ان از نظر تنوع حي��ات وحش خبر 
می دهد که می تواند برای توسعه اکوتوریسم بهانه خوبی باشد. به 
گفته او، با توجه به آلودگی های زیست محيطی موجود در استان به 
سبب توسعه افسارگسيخته صنعت، محور توسعه باید بر گردشگری 
قرار داده شود که طبيعت گردی بخش��ی از صنعت گردشگری را 
تشكيل داده و اصفهان از این نظر ظرفيت های لازم را در خود جای 

داده است. 
ظهرابی از تدوین برنامه جامع و تفصيلی مناطق پارک ملی قميشلو، 
پارک ملی کلاه قاضی و موته خبر می دهد که بر این اساس، مناطق 
طبيعت گردی مشخص شده و آمادگی لازم وجود دارد که با کمك 
مردم این مناطق از ظرفيت معقول استان در حوزه طبيعت گردی 
دفاع شود. مناطق حفاظت ش��ده کرکس و نطنز نيز برای تدوین 
برنامه جامع در حال مطالعه هس��تند. بدون شك  حضور گردشگر 
نيازمند سرمایه گذاری جهت ایجاد زیرساخت های لازم است. ظهرابی 
می گوید که در این خصوص برای مشارکت مردم و بخش خصوصی، 
برنامه ریزی های لازم انجام ش��ده است. رونق گردشگری طبيعی 
در مناطق یاد شده و روستاهای اطراف آن، علاوه بر افرایش درآمد 

مردم محلی، می تواند افزایش حفاظت از محيط زیست را نيز در پی 
داشته باشد؛ چرا که منافع مردم مناطق یاد شده با حفاظت از محيط 

زیست گره خورده است.

  فرصتی که از دست می رود
توان اش��تغالزایی اکوتوریسم س��ه تا 15 برابر کش��اورزی برآورد 
 ش��ده اس��ت. ایران در حال حاضر توانس��ته تنه��ا 24تا30درصد 
ورودی ه��ای جهانگ��ردی جهان را ب��ه خود اختص��اص دهدکه 
از مجموع گردش��گران وارد ش��ده به ایران تنه��ا 2/2 درصد آنها 
اکوتوریست بوده اند.  این امر مشخص می کند که سهم اکوتوریسم 
در اقتصاد کشور بسيار اندک اس��ت. برای دستيابی به اهداف سند 
چشم انداز 20 س��اله و جذب20 ميليون گردشگر، جایگاه صنعت 
اکوتوریس��م در برنامه های توسعه باید مش��خص و سازوکارهای 
 شناس��ایی و توس��عه مناط��ق مس��تعد اکوتوریس��م در کش��ور

پيش بينی و اعتبارات لازم در بودجه های سنواتی لحاظ شود. باید 
مدل های توسعه اکوتوریسم به گونه ای طراحی شود که مشارکت 
 جوامع بوم��ی در فراین��د برنامه ری��زی و اج��را و مدیریت تمامی 

فعاليت های اکوتوریستی را در برداشته باشد. 
امروز مهجور واقع ش��دن این صنعت در سياس��ت ه��ا،  قوانين و 
برنامه های کلان کشور به وضوح نمایان است. در توسعه اکوتوریسم 
با برنامه ریزی صحي��ح و کنترل اقتص��ادی و فرهنگی ضمن آنكه 
خس��ارت به محيط های طبيعی را م��ی توان به حداقل رس��اند، 
پایداری اکوسيستم نيز تضمين می شود. در کنار این مسائل، منافع 
 اقتصادی سرشار و ا اشتغال موثر نيز حاصل می شود.  الزامی است در 
سياست های ملی هم به اکوتوریس��م از جنبه گردشگری آن و هم 
به توریسم پایدار از جنبه پایداری توجه شود.  موقعيت جغرافيایي 
ویژه و تنوع پدیده هاي طبيعي باعث شده تا ایران به عنوان پنجمين 
 کشور داراي تنوع طبيعي جهان شناخته شود، این در حالي است که 
علي رغم برخ��ورداري از  جاذبه هاي طبيعي فراوان، اکوتوریس��م 
کشور با مش��كلات و موانع گوناگوني در جذب طبيعت گرد مواجه 
بوده که مانع از گسترش آن شده است.  درکنار همه مشكلاتی که 
طرح شد کمبود افراد کارشناس و دانشگاهی در این زمينه ، وجود 
تورهای بدون مجوز با قيمت های پایين و عدم نظارت بر آن به همراه 
 ليدرهای سودجو، باعث ش��ده تا اکوتوریس��م نوپای ایران نتواند

گام های بلندی بردارد.
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

برهنگی فرهنگی و سینما
فيس بوک و اینستاگرام، جایی برای عكس نوشته ها یا دلنوشته ها 
یا شاید هم زندگی نوشته های اشخاص است برای گذاشتن ردپایی 

از بودن و ماندن.
این روزها در مقایسه صفحات بعضی از دختران وپسران ایرانی  در 
دنيای مجازی با صفحات افراد در دیگر کشورها از رواج خود آرایی، 
 نش��ان دادن زندگی های آنچنانی و ترویج فرهن��گ بدحجابی و

مصرف گرایی در صفحات ایرانی، شگفت زده خواهيد شد.
دنيای بيش از حد رنگين دختران ایرانی با چهره های بسيار آراسته 
 و در مواردی بی حجاب، علامت س��والی درش��ت در ذهن نمایان 

می کند؛ الگوی جوانان ایرانی چه کس��انی بوده اند که این چنين 
تحول عظيم را شاهد هستيم؟!

 در صفحات اینس��تاگرام ب��ا صفحات اش��خاص مش��هور مواجه 
می شوید که عكس های شخصی خود را قرار داده اند و یك لحظه 
جا می خورید از ش��باهت صفحات و عكس های دختران ایرانی با 
ژست ها و آرایش های هنرپيش��گان ایرانی. هنرپيشه هایی که در 
قاب تلویزیون در مواردی با چهره ای مليح و با حجاب چادر در فيلم 
ها بازی کرده اند، اکنون با انواع مدل های فشن، بسيار بدحجاب و 
یا حتی بی حجاب، با عكس هایی درشت، رنگين و جذاب در صفحه 

شخصی خود ظاهر شده اند. انواع البسه مارک، مانتوهایی با طرح های 
غربی و یا با برچسب طراحی ایرانی که از ایرانی بودن تنها یك بته 
جقه به هم��راه دارد، با حجابی که نامش حجاب نيس��ت و با فصل 

تغيير می کند.
در دنيای امروز که رسانه به عنوان ابزاری برای فرهنگ سازی است، 
نقش سينما و تلویزیون را نيز نمی توان در این خصوص از نظر دور 
داشت. نيمی از فيلم ها و پروژه های هاليوود هم با همين هدف توليد 
می شوند؛ یعنی با هدف ایجاد یك فرهنگ درجامعه یا اصلاح و حتی 
حذف یك فرهنگ در جامعه هدف. در ایران  نيز این صنعت مورد 

توجه زیادی قرار گرفته و به همين دليل هنرمندان سينما به عنوان 
الگو مورد توجه جوانان قرار گرفته اند. نوع لباس و پوشش آنها توسط 
خيلی از جوانان ما تقليد می شود، در جامعه با پوشش های بسيار 
زننده ظاهر می شوند. نوع پوشش و سبك زندگی این افراد، دليل 
خيلی از هنجارشكنی های امروز جوانان در حوزه حجاب و پوشش 

است که فرهنگ اصيل اسلامی ایرانی ما را هدف گرفته است. 
دوگانگی رفتار بازیگران سينما در زندگی شخصی و جلوی دوربين، 
نوعی تعارض اجتماعی برای جوانان ایجاد کرده است، اما شيوه تبليغ 

آنها در صفحات شخصيشان راوی حكایت دیگری است.

تهیه برنامه جامع مناطق حفاظت شده استان

 دروازه های اصفهان به روی طبیعت گردان باز می شود
پاتوق

گام سوم طرح تحول درمان قرار بود سفره زیرميزی را جمع کند، اما ظاهرا 

گروه
 جامعه

هدررفت بودجه سلامت نيز نتوانست زیاده خواهی بعضی از پزشكان را پاسخ 
دهد؛ چرا که تع��دادی از آنها با این بهانه که دستمزدش��ان کاهش یافته، 

تهدید کرده اند که از ایران خواهند رفت.
کتاب جدی��د تعرفه هاي س��لامت به رغم رش��د120 ت��ا300 درصدي 
تعرفه هاي درمان همچنان با حاشيه هایي همراه است، به گونه اي که برخي 
از انجمن هاي پزشكي همچنان معتقدند تعرفه هایشان واقعي نشده، اما برخي منتقدان این 
طرح که اتفاقاً از بين جامعه پزشكان هم هستند، ابلاغ و اجراي این کتاب را بهانه اي براي پر 

کردن جيب قشر خاصي از پزشكان متخصص مي دانند. 

  ساز ناکوک
طرح تحول نظام سلامت از نيمه اردیبهشت ماه امسال کليد خورد  تا قانوني قدیمي را به اجرا 
در بياورد و پرداخت از جيب مردم را در بخش بستري به 10درصد کاهش دهد، اما در گام 
سوم این طرح، از کتابي رونمایي و براي اجرا ابلاغ شد که کليت طرح را هم زیر سوال بردتا نه 
تنها زیرميزی به رو ميزی تبدیل شود، بلكه زیرميزی بگيران نيز از کاهش درآمدشان گلایه 
کنند.  هم اکنون با سپري شدن حدود دو ماه از ابلاغ این کتاب و پایان مهلت وزارت بهداشت 
براي برخورد با پزشكان زیر ميزي بگير، مواضع انجمن هاي پزشكي بيانگر آن است که حتي 
رشد نجومي تعرفه هاي پزشكي باز هم برخي پزشكان را راضي نمي کند، به گونه اي که دکتر 
سيد حسن هاشمي در چهارمين همایش کشوري مسوولان انتظامي سازمان نظام پزشكي 
کشور با طرح این موضوع که نباید زیاده خواهي کنيم، تصریح می کند که برخي انجمن ها 
صرفاً خودشان را مي بينند و به باقي گروه ها توجهي ندارند، در حالي که از ابتدا گفتيم این 

کار زماني دو تا سه سال را نياز دارد. 
بسيج دانشجویي 15 دانشگاه علوم پزش��كي کش��ور با صدور بيانيه اي اعتراض خود را به 
افزایش نجومی همه تعرفه های درمان ابراز داشتند. تعرفه هایی که دوو نيم برابر شد تا ریشه 

زیرميزی بخشكد، اما در نهایت هزینه اش توسط مردم تامين می شود.

  همه خدمات پزشکی گران شد
در بيانيه یاد شده آمده است که چرا بازبيني ارزش نس��بي تعرفه ها منجر به افزایش همه 
تعرفه ها شده اس��ت؟ در حالي که بالا بردن ارزش نس��بي برخي خدمات در یك چارچوب 
منطقي لازم به نظر مي رسيد، اما بالا بردن ارزش نسبي همه تعرفه ها اعم از خدماتي که تا 
 پيش از این نيز تعرفه هاي بالایي داش��ته اند، اقدام صحيحي نيست. به عنوان مثال، تعرفه 
فيزیوتراپی یك عضو از جلسه ای 15هزار تومان با جهشی چندپله ای به  23 هزارو500 تومان 
رسيد. گفتنی است؛ زمان انتظار برای فيزیوتراپی های دولتی حدود دوماه است، ضمن اینكه 
بيمه های تكميلی نيز به دليل رشد تعرفه ها و آنچه که عدم همخوانی حق بيمه دریافتی با 
تعرفه های جدید عنوان می کنند، از پوشش آن خودداری می کنند. از سوی دیگر، افزایش 
نرخ تعرفه هاي پزشكي همواره به صورت سالانه و معمولاً بيش از تورم عمومي جامعه و از 
طریق افزایش نرخ ضریب ارزش خدمات ضریبK  صورت مي پذیرفت که اصلاح ناگهانی 

این تعرفه ها به قوز بالا قوز بيماران تبدیل شده است.

  حرص تمام نشدنی
در نشست خبری که چندی قبل دانشگاه علوم پزشكی اصفهان به مناسبت آعاز طرح تحول 
درمان برپا کرده بود، عنو ان شد که» با رشد 120تا  310درصدی تعرفه ها اگر پزشكی بازهم 

اقدام به دریافت زیر ميزی کند، باید مشكل خاصی داشته باشد.«
امروز طلب زیر ميزي چند ده ميليون توماني توسط پزشكان در بخش خصوصي که تعرفه هاي 
آنان چهار برابر تعرفه هاي بخش دولتي اس��ت، این س��وال را ایجاد مي کند که تعرفه هاي 
پزشكي تا چه ميزان باید افزایش پيدا کند که پاسخگوي ولع و زیاده خواهي زیرميزي بگيران 
باشد؟ بارهامسوولان وزارت بهداشت و نظام پزشكي اعلام کرده اند که عده قليلي از پزشكان 

زیر ميزي دریافت می کنند؛ اکنون به بهانه مبارزه با این عده قليل هزینه اي گزاف به نظام 
سلامت و مردم تحميل شده است. به باور حسينعلي شهریاري، ریيس کميسيون بهداشت 
مجلس، نباید اختلاف بين گروه هاي چاقو به دست و گروه هاي داخلي و اطفال زیاد باشد و 
سقف پرداخت پزشكان باید محدودیتي داشته باشد، اما اینكه بدون کار کارشناسي فقط 

هزینه کنند و کاري در جهت اصلاح صورت نگيرد، باز هم زیرميزي ادامه خواهد داشت. 
قانون برنامه پنجم توس��عه  با تاکيد بر لزوم تفكيك پزش��كان بخش خصوصي از دولتي، 
خواهان جبران قيمت خدمات به ميزان واقعي شده است، اما در جریان بازبيني ارزش نسبي 
تعرفه ها، ارزش نسبي خدمات براي دو بخش خصوصي و دولتي به یك نسبت رشد کرده اند 
و بازهم قيمت بخش خصوصی بسيار بالاتر است که کمكي به کاهش فاصله درآمدي بين 
پزشكان بخش دولتي و خصوصي– که منشأ اصلي تخلفاتي مانند زیر ميزي، بيمارربایي و 
کاهش کيفيت خدمت رساني و آموزش نيروي انساني شده است � و اجراي قانون تمام وقتي 

پزشكان نمی کند.

  بازهم جیب مردم
با توجه به اینكه مابه التفاوت دس��تمزد افزایش یافته، پزشكان متخصص از محل منابعي 
مانند افزایش قيمت حامل هاي انرژي )بنزین(، ع��دم افزایش یارانه نقدي مردم در مرحله 
دوم هدفمندي یارانه ها، افزایش ماليات بر ارزش افزوده، حق بيمه پرداختي توس��ط مردم 
و بودجه عمومي دولت بوده و از سوی دیگر براي ادامه اعمال تعرفه هاي جدید، بيمه ها نيز 
حق بيمه دریافتي از مردم را افزایش خواهند داد، بنابراین درعمل بودجه گام سوم از جيب 

بيماران حساب شده است.

  زیرمیزی بگیران اصفهانی
ریيس نظام پزشكی اصفهان می گوید:»اخذ زیرميزی در ميان تعدادی از پزشكان زنان و 
زایمان، ارتوپد و مغز و اعصاب شایع بوده است.« به گفته جوادی، از ميان پزشكان یاد شده، 
90درصد پزشكان با اجرای گام سوم طرح تحول درمان، زیرميزی نمی گيرند و با 10درصد 
 باقيمانده، از طریق اخذ جرایم نقدی، بستن مطب و حتی عزل ریيس بيمارستان برخورد 
می شود. او تاکيد می کند که بيش از 90درصد پزشكان در اصفهان پاک بوده و از 10هزار 
 پزشك اصفهانی که 3500نفرش��ان متخصص هستند، ش��اید کمتر از100نفر زیرميزی 

می گرفته اند.

  بودجه94
تعدادی از نمایندگان مجلس به ش��يوه هزینه کرد بودجه س��لامت معترض شده اند. این 
اعتراض پس از اجرای گام سوم طرح تحول، افزایش تعرفه ها ی درمان برای حذف زیرميزی 

و اعتراض پزشكان زیرميزی بگير مبنی بر کاهش درآمدشان، قوت گرفت.
به گفته مسعود پزشكيان، وزیر اسبق بهداشت و عضو کنوني کميسيون بهداشت مجلس 
منابع کلان دیده شده از سوي مجلس براي اجراي طرح تحول سلامت بنا بود در چارچوب 
قانون و براي روستاها و شهرهاي زیر 20 هزار نفر هزینه شود، در حالي که هم اکنون بخش 
اعظم این بودجه صرف بالا بردن تعرفه ها و راضي نگه داشتن پزشكان متخصص شده است. 
او تاکيد می کند که10درصد از منابع اج��راي طرح هدفمندي یارانه ها و یك درصد ارزش 
افزوده منابعي است که کميس��يون بهداشت براي تزریق به نظام س��لامت مصوب کرد و 
وزارت بهداشت مجري اجراي طرح تحول سلامت شد، اما این طرح در چارچوب قانون اجرا 
نمي شود. پزشكيان تصریح کرده است که  در سياست هاي کلي سلامت و هم در قانون برنامه 
باید پرداخت ها صرفاً در چارچوب سطح بندي خدمات درمان و نظام ارجاع باشد. همچنين 
مطابق قانون یك درصد ارزش افزوده صرفاً براي روستاها و شهرهاي زیر 20 هزار نفر جمعيت 
و مناطق محروم در نظر گرفته شده است. اما مطابق سخنان وزیر سابق بهداشت،  در بسياري 
از مناطق محروم کشور یك پزشك یا پرستار و حتي یك دستگاه فشارسنج هم وجود ندارد. 
پزشكيان می گوید:» دفترچه بيمه بدون تسهيلات و پزشك به چه دردي مي خورد؟ بنا بود 

وقتی که زیرمیزی به رومیزی تبدیل می شود

بودجه سلامت در جیب زیرمیزی بگیران

این پول ها براي بسترسازي و تدارک زیر ساخت هاي س��لامت هزینه شود.  یك درصد ارزش 
افزوده بودجه اي معادل سه هزار ميليارد است که مي توان با چنين پولي بسياري از مشكلات 

نظام سلامت را حل کرد.«
با توجه به نظر نمایندگان مجلس و روند وزارت بهداشت در هزینه کرد براي اجراي طرح تحول، 
احتمال دارد تأمين منابع مالي براي ادامه این طرح در سال هاي آتي با چالش جدي مواجه شده و 
هزینه طرح در بودجه   94 مصوب نشود که در نهایت منجر به افزایش فشار مالي بر مردم و کاهش 
دسترسي کمي و کيفي به خدمات و سایر مشكلات براي سيستم بهداشت و درمان کشور شود.

آگهی مناقصه 15-93-5

شهرداری منطقه 15 در نظر دارد پروژه های ذیل را تعیین پیمانکار نماید: 

مبلغ برآورد اولیه تقریبی نام پروژه 
)ریال(

مدت اجرای ردیف اختیاری 
عملیات )ماه(

سپرده شرکت در 
مناقصه به ریال 

193/448/838350016235/500/000ساماندهی مادی بهاران 

احداث ابنیه آبنمای تصادفی بوستان 
بزرگ 

500/000/000350016127/000/000

زیباسازی و روانسازی عبور و مرور ایجاد 
تسهیلات پیرامون مسجد امام حسن 

مجتبی )ع( واقع در خیابان ابهر 

500/000/000330105527/000/000

پیاده روسازی کوچه شهید عموعلی محله 
ارغوانیه

426/432/578330013526/600/000

500/000/000320010137/000/000حفر و تنقیه چاه آب باران در سطح منطقه

منطقه 15 شهرداری اصفهان )خوراسگان( 

تذکرات: 
1-پیمانکاران ملزم به ارایه رزومه کاری خود ویا سوابق کاری در سایر مناطق شهرداری اصفهان قبل از تهیه 
اسناد می باشند، بدیهی است تحویل اسناد مناقصه منوط به ارزیابی سوابق و توان شرکت کنندگان می باشد. 
2-واجدین ش��رایط می توانند از تاریخ 1393/9/9 تا تاریخ 1393/9/17هم��ه روزه به جزء روزهای 
تعطیل به شهرداری منطقه پانزده واقع در خیابان جی شرقی مراجعه و با ارایه معرفینامه کتبی شرکت و سایر 
مدارک نسبت به خرید اسناد مناقصه اقدام نماید. لازم به ذکر است کلیه اسناد مناقصه می بایست توسط 

شرکت کننده تایید، مهر و امضا شده و طبق شرایط مناقصه ضمیمه پیشنهاد خود نمایند. 
3-آخرین مهلت ارسال پیشنهاد تا ساعت 12 روز سه شنبه مورخ  1393/9/18 می باشد، 

بدیهی است دریافت پاکات بعد از ساعت مقرر امکان پذیر نمی باشد. 
4-شهرداری منطقه در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار است. 

5-برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد. 
6-برنده مناقصه جهت عقد قرارداد بایدمع��ادل 10درصد مبلغ مورد پیمان را به عنوان تضمین تعهدات 
پیمان به صورت ضمانتنامه بانکی و یا واریز وجه نقد به حساب شهرداری تسلیم نماید. این ضمانتنامه طبق 

ماده 34 شرایط عمومی پیمان آزاد می گردد. 
7-شرکت کنندگان می بایست مبلغ سپرده شرکت در مناقصه را به صورت اسناد خزانه یا ضمانت نامه 
بانکی و یا به صورت نقدی طی فیش واریزی در وجه حس��اب س��پرده 0205796216003 شهرداری 
 نزد بانک ملی شعبه خوراسگان اقدام و اصل فیش را همراه قیمت پیشنهادی و اسناد مناقصه در دو پاکت

) الف و ب(  لاک و مهر شده را به دبیرخانه شهرداری تسلیم و رسید دریافت دارند. 
8-هزینه چاپ آگهی مناقصه به عهده برنده مناقصه می باشد. 

تذکر: مدت ضمانتنامه شرکت در مناقصه از تاریخ صدور ضمانتنامه نباید کمتر از سه ماه باشد. 
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

یکشنبه  9 آذر 1393

  شماره  2247 |  12  صفحه  

اقتصاد و 
صن�عت

احـکام اقتصادی

اخبـــار

خبــر اول

مجوز پذیرش ۸ شرکت جدید در فرابورس صادر شد شاخص به کانال ۷۳ هزار واحد افت کرد
تالار شیش��ه ای بازار س��هام در اولین روز کاری ای��ن هفته با 
عرضه های سنگین س��هامداران حقیقی و حقوقی به وضعیت 
قرمز درآمد و ش��اخص با افت ۸۳۱ واحدی به کانال ۷۳ هزار 

واحد افت کرد. 
ش��اخص کل بورس در اولی��ن روز کاری هفته ب��ا افت ۸۳۱ 
واحدی به کانال ۷۳ هزار واحد افت کرد و به رقم ۷۳۲۴۵ واحد 
رسید و ارزش معاملات با داد و ستد بیش از یک میلیارد و ۳9۴ 
میلیون برگه سهم در محدوده ۳66 میلیارد تومان رقم خورد.

براساس این گزارش، تالار شیشه ای بازار سهام به وضعیت قرمز 
درآمد و اکثر صنایع با افزایش عرضه سنگین مواجه شدند.

در معام��لات اولی��ن روز کاری هفته ش��رکت ه��ای بزرگ 
پتروشیمی، سنگ آهنی، فولادی، بانکی، خودرویی بیشترین 
تاثیر منفی را بر شاخص داش��تند که به این ترتیب هلدینگ 
صنایع پتروش��یمی خلیج فارس، ف��ولاد مبارک��ه اصفهان، 
هلدینگ پتروش��یمی تامین، گس��ترش نفت و گاز پارسیان، 
معدنی و صنعت��ی چادرملو، بان��ک ملت، بانک پاس��اردگاد، 
سرمایه گذاری صندوق بازنشس��تگی، بانک تجارت و همراه 
اول بیشترین تاثیر منفی را داش��تند.در این بازار اوراق امتیاز 
تسهیلات خرید مس��کن در اکثر سررس��یدها ارزان شد و به 

محدوده ۷9 هزار تومان رسید.

معاونت توس��عه ب��ازار فراب��ورس ای��ران گفت: ب��ا پذیرش 
شرکت های توسعه و عمران شهرستان نایین، کشترانی والفجر، 
تولید و خدماتی صنایع نسوز توکا، مواد ویژه لیا، لیزنگ امید، 
کش��تیرانی جنوب خط، فرآوری زغال س��نگ پرورده طبس 
و بیمه اتکایی ایرانیان توس��ط هیات پذیرش فرابورس ایران 
موافقت شد.  س��ید مهدی علم الهدی با اعلام این خبر گفت: 
شرکت های توسعه و عمران شهرستان نایین، کشترانی والفجر، 
تولید و خدماتی صنایع نسوز توکا، مواد ویژه لیا، لیزنگ امید، 
کش��تیرانی جنوب خط، فرآوری زغال سنگ پرورده طبس و 
بیمه اتکایی ایرانیان از جمله شرکت هایی هستند که با پذیرش 

آنها توسط هیات پذیرش فرابورس ایران موافقت شده است.
معاونت توس��عه بازار فرابورس ایران اعلام کرد: طی جلسات 
هیات پذیرش در ماه های مهر و آبان، با ورود ۸ شرکت جدید 

به فرابورس موافقت شد.
س��ید مهدی علم الهدی افزود: ش��رکت های توسعه و عمران 
شهرستان نایین، کشتیرانی والفجر، تولید و خدماتی صنایع 
نسوز توکا، مواد ویژه لیا، لیزنگ امید، کشتیرانی جنوب خط، 
فرآوری زغال س��نگ پرورده طبس و بیمه اتکایی ایرانیان از 
جمله ش��رکت هایی هس��تند که با پذیرش آنها توسط هیات 

پذیرش فرابورس ایران موافقت شده است.

رویکرد دولت یازدهم 
اختصاص تسهیلات به »ساخت«

 لیزینگ مسکن 
در دست بررسی

بانک مرکزی با رد تحلیل مشاور وزیر راه و شهرسازی مبنی 
بر س��هم بالای بخش س��اختمان از معوقات بانکی، اعلام 
کرد: طبق آمارهای اعلامی در پایان ش��هریور ماه امس��ال 
کمترین نس��بت مطالبات غیر جاری به تسهیلات مربوط 
به بخش مسکن و س��اختمان )به میزان ۴.۲ درصد( بوده 
اس��ت.بانک مرکزی به اظهارات حس��ین عبده تبریزی که 
در فارس منعکس ش��د، واکنش نش��ان داد.بر این اساس 
بانک مرکزی درخصوص تسهیلات و ایجاد لیزینگ مسکن 
یادآور شد: از زمان شروع به کار دولت یازدهم، وزارت راه و 
شهرس��ازی طرح های متعددی از جمله طرح پیشنهادی 
اعطای تس��هیلات خرید مس��کن در چارچ��وب صندوق 
پس انداز مسکن را به این بانک ارایه کرده که نتایج حاصل 
از بررس��ی های به عمل آمده از س��وی آن وزارت و نیز این 
بانک، حاکی از آن بوده که صندوق مزبور با کس��ری منابع 
مالی مواجه خواهد ش��د. بانک مرکزی اف��زود: با عنایت به 
اینکه منابع مالی دولت بس��یار محدود اس��ت و پیش بینی 
شده صندوق مزبور جهت تامین کسری منابع مالی به منابع 
تورم زای بانک مرکزی متوس��ل و تجربه نامطلوب و تامین 
مالی ناس��الم، طرح مس��کن مهر تکرار ش��ود، برای همین 
اجرای طرح به ش��یوه های پیشنهادی میسر نشود.به گفته 
بانک مرکزی ممنوعیت اعطای تسهیلات خرید مسکن از 
سوی موسسات اعتباری و شرکت های تابعه آن در راستای 
سیاس��ت های وقت وزارت راه و شهرس��ازی در دولت دهم 
مبنی بر »تداوم عرضه مسکن ارزان قیمت«  بود که بر اساس 
مفاد » سیاس��ت های پولی، اعتباری و نظارتی نظام بانکی 
کشور«  در سال ۱۳90 به تصویب شورای پول و اعتبار رسید. 

با حض��ور معاون گردش��گری س��ازمان میراث 

گروه 
اقتصاد 
و صنعت

فرهنگی صنایع دس��تی و گردش��گری کشور، 
رییس و جمعی از اعضای شورای شهر اصفهان 
مراسم کلنگ زنی هتل پنج ستاره آتشگاه  برگزار 
ش��د. مرتضی رحمانی موحد در این مراسم  به 
ظرفیت های بالای گردشگری کشور اشاره کر د 
و  گفت: در این زمینه فرش خدمت گسترده ولی 
فرصت خدمت محدود است و بی شک ترکیب این دو تحول آفرین 
است. وی گفت: اصفهان یک شهر استراتژیک در زمینه گردشگری 

است و ظرفیت های بسیاری در این زمینه دارد.
معاون گردش��گری س��ازمان می��راث فرهنگی، صنایع دس��تی و 
گردشگری افزود: توسعه گردش��گری خارجی به منظور کمک به 
رونق اقتصاد ملی، سازمان دهی و توسعه گردشگری داخلی به منظور 
بهره مندی مردم از مزایای آن و ایجاد اش��تغال و همچنین تقویت 

فناوری اطلاعات در این زمینه سه راهبرد اصلی در زمینه گردشگری 
است. وی تصریح کرد: بی شک زیر ساخت ها نیز باید متناسب با 
این اهداف و راهبردها تقویت شود تا مهمان نوازی و خدمت رسانی 
به گردشگران با امکانات مناس��ب صورت گیرد.رحمانی موحد با 
اشاره به ظرفیت های بسیار استان اصفهان در زمینه گردشگری، 
گفت: این ظرفیت ها به چرخه تصمیم گیری بزرگ نیازمند است 
تا فرصت های بیشماری در این زمینه خلق شود.وی تصریح کرد: 
دولت تدبیر و امید در این زمینه تلاش می کند با فراهم کردن بستر 
لازم و پشتیبانی از انبوه پروژه ها در این زمینه فضای مناسب برای 

سرمایه گذاری در بخش گردشگری فراهم کند.

    گش�وده ش�دن قفل بس�یاری از پروژه ه�ا برای 
سرمایه گذاری

همچنین محمد علی طرفه، معاون  عمرانی استانداری اصفهان نیز 

در این مراسم با اشاره به ضرورت وجود زیر بناهای لازم برای جذب 
گردش��گری در اصفهان، گفت: در یک سال اخیر  قفل بسیاری از 
پروژه ها برای سرمایه گذاری در گردشگری باز شده است. وی با 
اشاره به مصوبه دی ماه سال گذشته دولت در زمینه ستاد خدمات 
سفر، گفت: با رویکرد جدید دولت تدبیر و امید در این مدت شاهد 
رونق گردشگری بوده ایم. طرفه اظهار کرد: توجهات دولت موجب 
شده است گردشگری در ش��ش ماهه اول 9۳ نسبت به دوره قبل 

رشد چشمگیری داشته باشد.
وی تصریح کرد: قف��ل برخی از پ��روژه هایی که ۱0-۱۴ س��ال 
بلاتکلیف بود باز شد و فعالیت این پروژه ها آغاز شده است.وی با 
اشاره به آمایش صورت گرفته در استان، گفت: بر اساس این آمایش 
سرزمینی رویکرد توجه به صنعت گردشگری در اصفهان اولویت 
دارد.طرفه با بیان اینک��ه در افق ۱۴0۴ باید س��الانه بیش از ۲0 
میلیون گردشگر جذب شوند، افزود: در این میان استان اصفهان به 
لحاظ ویژگی های تاریخی، فرهنگی، صنایع دستی و امثال آن سهم 
عمده ای از این جذب به عهده دارد و باید زیرساخت های آن در این 
زمینه تقویت شود. وی گفت: در همین زمینه هتل سازی به عنوان 
یکی از زیرساخت های صنعت گردشگری در اصفهان آغاز شده است.

وی اظهار کرد: در حال حاضر ۱0هزار تخت در هتل های استان 
موجود اس��ت که در برخی اوقات بیش از ۱۳0هزار نفر متقاضی 
هستند و لذا باید انتظارات گردش��گران در این زمینه پاسخ داده 

شود.
محمود گلکار، س��رمایه گذار هتل پنج س��تاره آتش��گاه اصفهان 
 نیز با اش��اره به معلق بودن ای��ن پروژه به مدت ۱۲ سال،خواس��تار 

همراهی های بیشتر دستگاه های اجرایی استانی و شهری شد.
وی اظهار امیدواری کرد این هتل تا س��ه سال دیگر به بهره برداری 
برسد و تصریح کرد: این هتل در زمینی به وسعت پنج هزار متر مربع، 
۱۴ هزار متر زیر بنا در هفت طبقه احداث می شود. وی ۲۵00 متر 
پارکینگ، ۱۷0 تخت، ۲۵00 متر فضای باز، س��الن های همایش، 
استخر، سونا، رستوران، سالن سرگرمی، دفتر خدمات هواپیمایی و 

فروشگاه صنایع دستی را از ویژگی های این هتل برشمرد.

معاون میراث فرهنگی کشور  در مراسم کلنگ زنی هتل پنج ستاره آتشگاه تاکید کرد ؛

اگر شخصی مقداری از حقوق شرعی و سهم امام علیه السلام و چیزهایی اصفهان، شهر استراتژیک ایران در زمینه گردشگری 
را که صرف آن در مصارف شرعیش باید با اجازه یکی از مراجع باشد، در 
یکی از موسسات دینی یا ساختمان مدرسه یا مسجد یا حسینیه مصرف 
کند، آیا شرعا حق دارد آنچه را به عنوان ادای حقوق شرعی بر عهده او 
بوده، به مصرف رسانده، پس بگیرد و یا زمین آن را پس بگیرد و یا اقدام 

به فروش ساختمان آن موسسه نماید یا خیر؟
حضرت آیت الله خامنه ای: اگر اموال خود را طبق اجازه کسی 
که واجب بود حقوق ش�رعی خود را به او تسلیم نماید، به نیت 
پرداخت حقوق شرعی که بر عهده داشت، برای تاسیس مدرسه 
و مانند آن به مصرف رس�اند، حق پس گرفتن و تصرف  مالکانه 

در آن را ندارد.

آخرین وضعیت کارت جهیزیه 
رییس کمیته اشتغال و مس��کن جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: 
کارت ه��ای اعتباری در قال��ب کارت جهیزی��ه و کارت رفع نیاز های 

ضروری به زوج های جوان اریه می شود.
مجید نداف با اشاره به آخرین وضعیت کارت های جهیزیه گفت: براساس 
جلسه مش��ترکی که با مس��وولان بانک ملی جهت بررسی راهکارهای 
تسهیل و تسریع روند اعطای کارت اعتباری خرید لوازم خانگی برگزار 
 ش��د، با توجه به پیچیدگی هایی که این ایده با خود هم��راه دارد قرار 

بر تشکیل یک کارگروه تخصصی در این زمینه شد.
نداف افزود: طی بحث هایی که در این جلسه صورت گرفت نظر بر این 
بود که حق انتخاب کالا را به زوجین اعطا کنیم  تا بر حس��ب ضرورت 
و نیازهایش��ان کالای دلخواه را انتخاب کنند؛ بدین صورت که دو نوع 
کارت اعتباری) کارت جهیزی��ه برای خانم ه��ا و کارت رفع نیازهای 
ضروری برای آقایان( با تاکید بر کد ملی هریک از زوجین و با مبلغ بین 
۱0تا۲0میلیون تومان در نظر گرفته شود.در رابطه با شیوه بازپرداخت 
مبالغ کارت ها صحبت هایی با خیرین داش��ته ایم که برای گروه های 
پایین درآمدی کمک هایی را در نظ��ر بگیرند، اما برای گروه هایی که 
توانایی بازپرداخت اقساط را دارند می توان مبالغ اعطایی را طی ۲۴ قسط 
و با حداقل سود و کارمزد دریافت کرد که بر اساس صحبت های مسوولان 
بانک ملی ش��اید بتوان در قالب تفاهم نامه ای نرخ سود را کاهش داد.

رییس کمیته اش��تغال و مس��کن جوانان وزارت ورزش و جوانان ابراز 
امیدواری کرد کارت های اعتباری شامل کارت جهیزیه و رفع نیاز های 

ضروری به تصویب برسد و در دولت یازدهم تحقق یابد.

تولید داخل در تنگنای رشد واردات 
کالاهای مصرفی از چین 

صادرات کالاهای مصرفی خانگی از چین به ایران در ۱0 ماه نخس��ت 
سال جاری میلادی ۲ برابر، س��رامیک ۴ برابر، اسباب بازی ۲.۵ برابر 
و سیگار ۲ برابر شده و این در حالی اس��ت که تولید کشور با توجه به 
تحریم ها بیش از هر زمان دیگر به حمایت نیاز دارد.طی سال های اخیر 
ایران به بازار بزرگ مصرف کالاهای چینی تبدیل است. بر این اساس 
بیش از یک چهارم صادرات چین به ایران در ۱0 ماه نخس��ت ۲0۱۴ 
ش��امل کالاهایی بوده اس��ت که در محیط خانه به مصرف می رسد. 
صادرات این کالاها که شامل وسایل آشپزخانه و الکتریکی مصرفی در 
خانه می شود، به ایران در ۱0 ماه نخست امسال نسبت به مدت مشابه 
سال قبل ۲ برابر شده و به ۵.۴۵9 میلیارد دلار رسیده است. در مدت 
مشابه سال قبل ۲.۷۵۳ میلیارد دلار از این گروه کالایی به ایران صادر 
شده بود. صادرات س��رامیک و محصولات سرامیکی چین به ایران در 
۱0 ماه نخست ۲0۱۴ نیز نسبت به مدت مشابه سال قبل ۴ برابر شده 

و به ۸۵۳ میلیون دلار رسیده است. 

 بودجه 600 میلیارد تومانی 
وزارت ارتباطات

صادرات برق ایران به عراق 
تا سال ۲0۱۵ تمدید شد

کاهش امضای قرارداد موقت 
با تسهیل اخراج کارگر خاطی

وزیر ارتباط��ات و فناوری اطلاع��ات گفت: 
در نهمین م��اه از س��ال وزارت ارتباطات از 
بودج��ه ۱۵00 میلی��ارد تومان��ی تنها 600 
میلیارد تومان دریافت کرده اس��ت. محمود 
واعظی درباره میزان بودجه دریافتی وزارت 
ارتباطات در سال 9۳ اظهار داشت: با توجه به 
تمام مشکلات و اولویت های دولت، تاکنون 
حدود ۵00 میلیارد تومان ت��ا 600 میلیارد 
تومان از بودجه تخصیصی به وزارت ارتباطات 
در س��ال 9۳، محقق شده اس��ت. وی گفت: 
البته مبلغ مورد نی��از وزارت ارتباطات برای 
پروژه هایی که در تعه��د دارد، چند برابر این 
مبلغ است .بودجه وزارت ارتباطات در سال 
9۳ حدود ۲ هزار و ۵00 میلیارد تومان برای 
سال 9۳ مصوب ش��د که از این میزان، ۳00 
میلیارد تومان به سازمان صدا و سیما و ۱00 
میلیارد تومان به مرکز مل��ی فضای مجازی 

تعلق گرفت.

معاون وزیر نیرو در ام��ور برق و انرژی از تمدید 
یک ساله صادرات برق ایران به عراق خبر داد و 
گفت: در آخرین توافق انجام شده میان ایران و 
عراق مقرر شد تا پایان سال ۲0۱۵ صادرات برق 
ایران به عراق به طور متوسط ۱000 تا ۱۵00 

مگاوات صورت گیرد.
هوش��نگ فلاحتیان گف��ت: بر اس��اس توافق 
نهایی که میان ایران و عراق منعقد ش��د مقرر 
ش��د صادرات برق ایران به عراق تا یک س��ال 
 دیگ��ر یعنی تا پای��ان ۲0۱۵ می��لادی تمدید

 شود.
به گزارش اصفهان زیبا ، وی ادامه داد: با توافقی 
که میان وزارت نی��رو و ط��رف عراقی صورت 
گرفت مقرر ش��د با همان شرایط قبلی به عراق 

تمدید شود. 
وی ادامه داد: در حال حاضر ایران به ۷ کش��ور 
همجوار صادرات برق انجام می دهد و سالانه ۱۲ 
میلیارد کیلووات ساعت برق ساعت و ۴ میلیارد 

کیلو وات ساعت برق وارد می کند.

 ریی��س کارگروه تخصص��ی م��زد وزارت کار 
درباره دلای��ل توجیهی اج��رای »طرح تامین 
 امنی��ت ش��غلی کارگ��ران و تامی��ن امنی��ت 
سرمایه گذاری کارآفرینان« گفت: در صورت 
تحقق ۳سیاست و ۵ هدف در این طرح، رابطه 
کارگر و کارفرم��ا برد-برد می ش��ود. فرامرز 
توفیقی درباره مدل دستمزد با عنوان » طرح 
تامین امنیت شغلی کارگران و تامین امنیت 
سرمایه گذاری کارآفرینان« گفت: اهداف این 
طرح برای جامعه کارگری بسیار مفید است 
اما توجه زیادی به این طرح نش��د که دلایل 

توجیهی را اعلام می کنیم. 
وی ادامه داد: بزرگ سازی حجم اقتصاد ملی، 
تعادل بخشی به عرضه و تقاضای نیروی کار در 
بازار کار، گسترش دامنه امنیت شغلی نیروی 
کار، توسعه امنیت جغرافیای سرمایه گذاری 
و رشد اشتغال پایدار از جمله اهداف مد نظر 

در این طرح است.

تفحص دپوی تندر ۹0 
در دستور کار شورای رقابت

اعلام رقم خسارت 
پرداختی به بیمه گذاران

رییس شورای رقابت با بیان اینکه شرکت های 
خودروساز موظف هس��تند تا پایان سال تمام 
تعهدات خود را در خودروی تندر 90 نسبت به 
مشتریان خود انجام دهند،گفت: شورای رقابت 
به جد این موض��وع را پیگیری می کند و در این 
راستا بازرسی هایی را از شرکت های خودروساز 
انجام می دهد. او اظهار داشت: متاسفانه اطلاعات 
خودروسازان برای تعیین قیمت دنا کافی نبود، 
به همین منظور قرار شد اطلاعات دیگری برای 
قیمت گذاری این خودرو به شورای رقابت ارسال 
و نهایت در جلسه این هفته قیمت دنا را تعیین 

تکلیف کنیم.
ش��یوا با اعلام اینکه ش��رکت های خودروساز 
درحال حاضر ب��ه هیچ عنوان نبای��د به فروش 
نقدی تن��در 90 بپردازند، افزود: ت��ا زمانی که 
قرارداد محکمی با رنو پارس، نماینده ش��رکت 
رنو در ایران منعقد نش��ده است، نباید تعهدات 
جدیدی در فروش این خودرو در قبال مشتریان 

ایجاد کرد.

آمار عملکرد بازار بیمه کش��ور در هفت ماهه 
نخست امس��ال بیانگر رش��د ۳۷.۴ درصدی 
حق بیمه های تولیدی و رش��د۲۴.۷ درصدی 

خسارت های پرداختی است.
بیمه مرکزی اع��لام کرد: براس��اس آمارهای 
موجود از فعالیت ش��رکت های بیمه در هفت 
ماهه نخست سال جاری، حجم حق بیمه های 
تولیدی بازار بیمه با ۳۷.۴ درصد رشد نسبت 
به مدت مشابه سال قبل به بیش از ۱۱۷.۱ هزار 
میلیارد ریال رسید. سهم بخش غیردولتی از 
این مقدار به ۵6.۲ درصد رسید و ۴۳.۸ درصد 
دیگر توس��ط بیمه ایران در نقش تنها شرکت 

بیمه دولتی تولید شد.
حدود۴۱ درصد حق بیمه های تولیدی به رشته 
بیمه شخص ثالث و مازاد و ۲۳.۲ درصد به بیمه 
درمان اختصاص داشت. سهم بیمه زندگی نیز 
طی این م��دت به 9.۳ درص��د در پرتوی حق 

بیمه تولیدی بازار رسید.
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خبــر اول

آگهی مناقصه عمومی 

حسین امیری-شهرداری فولادشهر

شهرداری فولادشهر به استناد مصوبه شماره 4/821 مورخ 92/12/4 شورای اسلامی شهر  
درنظر دارد عملیات ذیل را براساس فهرست بهاء مرجع برگزار نماید. لذا از کلیه متقاضیان 

واجد شرایط جهت شرکت در مناقصه های ذیل دعوت به عمل می آید. 

نوبت دوم

مبلغ برآورد اولیه  شماره   مناقصه موضوع مناقصه ردیف 
پروژه )ریال( 

مبلغ سپرده شرکت 
در مناقصه )ریال(

93/26638 عملیات ترمیم ترانشه های محلات ب فولادشهر 1
93/9/1

1/500/000/00075/000/000

93/26643 عملیات زیرسازی، جدولگذاری و آسفالت در سطح شهر 2
93/9/1

5/000/000/000250/000/000

پیاده روسازی ضلع شمالی بلوار آیت اله خامنه ای 3
از ورودی شهر تا آتش نشانی 

 93/26644
93/9/1

3/000/000/000150/000/000

متقاضیان فرصت دارند تا آخر وقت اداری روز چهارشنبه مورخ 93/9/19 جهت 
اطلاع از شرایط و شرکت در مناقصه ها به واحد امور قراردادهای شهرداری 

فولادشهر مراجعه نمایند. 

آگهی مناقصه عمومی)نوبت اول( 

سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری اصفهان 

با توجه به اینکه ش��هرداری اصفهان در نظر دارد عملیات »تامین کاب��ل و اجرای کابل 
کش��ی س��اخت یافته مرکز داده ش��هرداری اصفهان« را از طریق مناقص��ه عمومی و به 
ش��رح مندرج در اس��ناد مناقصه عمومی به پیمانکار واجد ش��رایط واگذار نماید؛ لذا در 
صورت تمایل می توانید با واریز مبلغ 200/000 ریال به حس��اب جاری سیبا به شماره 
0103347072002 در وجه سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری اصفهان و 
تحویل رسید آن حداکثر تا تاریخ 1393/09/24 به سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات 
شهرداری اصفهان، مدارک مناقصه را دریافت و پس از تکمیل حداکثر تا پایان وقت اداری 
مورخ 1393/10/04 به نشانی اصفهان، بلوار آیینه خانه، ابتدای بن بست سپیده، سازمان 

فاوا شهرداری اصفهان، واحد دبیرخانه تحویل نمایید. 
تذکر: شرکت های متقاضی )خود و یا همکار آنها در کنسرس��یوم( بایستی الزاماً دارای 
نمایندگی رسمی و قانونی از شرکت Nexans )مطابق الزامات فنی اسناد مناقصه( باشند. 
همچنین برای کسب اطلاعات بیشتر می توانید با شماره 36617325-031 داخلی 260 

تماس بگیرید. 



2014 گرم ترين سال کره زمين
دانشمندان اعلام کردند س��ال 2014 احتمالا به عنوان 
گرم ترین سال کره زمین از قرن نوزدهم ثبت خواهد شد 
و این نشان می دهد روند گرم شدن کره زمین با افزایش 

انتشار گازهای گلخانه ای شدت می یابد. 
براس��اس داده های علمی آمریکا و انگلیس دوره زمانی 
ژانویه تا اکتبر س��ال 2014 گرم ترین دوره ای است که 

تاکنون به ثبت رسیده است.
 اگر روند گرمای زمین به همین ش��کل ادامه یابد سال 
2014 با پیشی گرفتن از سال 2010 به عنوان گرم ترین 

سال کره زمین شناسایی خواهد شد. 
افرادی ک��ه در مورد ل��زوم کاهش یا توقف اس��تفاده از 
سوخت های فسیلی برای جلوگیری از گرم شدن زمین 
تردید دارند به این نکته اش��اره می کنن��د که با وجود 
افزایش استفاده و انتش��ار گازهای گلخانه ای، میانگین 
دمای جهان از س��ال 1998 تاکن��ون افزایش چندانی 

نداشته است. 
اما انتشار رده بندی نهایی س��ال 2014 که سال آینده 
انجام می شود، ممکن است بر تصورات موجود در مورد 

تغییرات هوایی تاثیر بگذارد.
 انتظار می رود حدود 200 کشور جهان در نشستی که 
دس��امبر س��ال 2015 در پاریس برگزار می شود برای 

مبارزه با گرم شدن زمین پیمانی امضا کنند. 
تیم آزبورن استاد واحد تحقیقات آب و هوایی در دانشگاه 
ایست آنگلیا گفت: »سال 2014 به احتمال قوی گرم ترین 

سال کره زمین خواهد بود«.
 وی افزود گازهای گلخانه ای س��اخته بشر دمای زمین 

را بالا خواهد برد. 
سازمان هواشناسی جهان وابسته به سازمان ملل سوم 
دسامبر 2014 در گفت وگوهای س��الانه ای که در پرو 
برگزار می شود رده بندی اولیه ای در مورد وضع گرمای 

زمین در سال 2014 منتشر خواهد کرد. 
این نشس��ت زمینه را برای امضای پیمان پاریس فراهم 

خواهد کرد. 
قول هم��کاری چین، آمری��کا و اتحادی��ه اروپا احتمال 
رسیدن به پیمان جهانی را افزایش داده است، اما با وجود 
هش��دارهای علمی جدید درخصوص وقوع توفان های 
قدرتمند، سیل، گسترش بیابان ها و بالا آمدن آب دریاها 
نش��ان می دهد هرگونه توافقی احتمالا ضعیف تر از آن 
خواهد بود که بتواند مانع افزایش دمای کره زمین شود.

تی شرت هوشمند
ويژه ورزشکاران

محققان ژاپنی موفق به ساخت تی شرت هوشمندی شده اند 
که حرکات وزشی را اصلاح و کنترل می کند و تا اواسط سال 

2015 میلادی عرضه خواهد شد.
گجت های پوشیدنی یکی از فناوری هایی جدیدی هستند 
که در سال های اخیر، طرفداران بسیاری را به خود اختصاص 
 داده اند. اکنون گروهی از محققان ژاپنی موفق به س��اخت 
تی شرت هوشمندی شده اند که علاوه بر ورزشکاران برای 
افراد دیگر  نیز می تواند کاربرد داشته باشد. هر ورزشی اگر 
 به درستی انجام نشود به جای داشتن فواید مفید و سودمند 

می تواند تاثیرات معکوسی را بر بدن داشته باشد.
دو، یکی از ورزش هایی اس��ت که طرفداران بس��یاری را به 
 خود اختصاص داده، از افراد مبتدی که به صورت تفریحی 
می دوند و ورزشکارانی که خود را برای مسابقات دو میدانی 
آماده می کنن��د، از جمله مصرف کنندگان این تی ش��رت 

هوشمند می توانند باشند.
 این تی شرت دارای قابلیت های بسیاری است؛ از آن جمله 
می توان به مواردی مانند کنترل دمای بدن، میزان ضربان 
قلب،تنفس یا ارتباط مختلف اعضای بدن با یکدیگر اش��اره 
 کرد.تمامی اطلاعات از طریق سنس��ور نصب ش��ده در این 
تی شرت و با فعال کردن بلوتوث اسمارت فون ها به گوشی ها 
منتقل می شود تا شخص بتواند اطلاعات درستی از فعالیت 
و عملکرد بدن خود درحین دویدن داشته باشد تا مبادا در اثر 
افت قند خون، میزان ضربان قلب یا تنفس و ... با مش��کلات 
جدی و مهمی مواجه ش��ود.یکی از مخترعان این تی شرت 
می گوید: » این تی شرت در نگاه اول تفاوتی با تی شرت های 
 معمولی نداشته و به سختی می توان تفاوتی بین آن و سایر 
تی ش��رت ها یافت. می توان تفاوت این تی شرت با دستبند 
یا کمربندهای هوش��مندی را که تاکنون تولید شده اند  در 
نظارت کلی این تی شرت بر تمامی اعضای بدن دانست که 

می تواند سلامت شخص دونده را تضمین کند.«

داروهایی که با تلاش دانش پزش��کی برای مقابله با بیماری ها 
تولید می ش��وند اگر بدون مش��ورت پزش��ک در ترکیب باهم 
مصرف شوند، گاهی به معجونی سمی و کشنده تبدیل خواهند 
شد. در این نوشتار کوتاه با چهار دارو آشنا می شوید که تداخل یا 

استفاده همزمانشان سبب چنین نتیجه ای خواهد شد.
بسیاری از افراد به ویژه سالمندان که به دلیل ابتلا به ناراحتی ها و 
بیماری های مختلف به چندین پزشک مراجعه می کنند و ناچار 
به مصرف داروهای متعدد هستند اگر پیش از مصرف داروهای 
تجویزی با پزشک مشورت نکرده و در مصرف صحیح آنها اهمال 
کنند ممکن است جان خود را به طور جدی به خطر بیندازند 
چراکه تداخل دارویی پیامدهای خطرناکی دارد و گاهی اوقات 
حتی می تواند جان بیمار را تهدید کند.دکتر لئونارد پائولوزی، 
کارش��ناس بیماری های واگی��ردار می گوید:بیم��اران باید از 
ترکیب های س��می احتمالی ناش��ی از مصرف همزمان برخی 
داروها آگاه باشند و پیش از مصرف همزمان چند دارو با پزشک 
مش��ورت کنند.س��ایت women's Health در این مقاله 
به معرفی چهار نمونه از کش��نده ترین انواع تداخلات دارویی 

پرداخته که به شرح زیر است:

    ترکيب داروهای افسردگی با مُسکن ها
برخی داروهای افسردگی میزان ترشح ماده شیمیایی شادی زا 
موسوم به س��روتونین را در مغز افزایش می دهند. همزمان نیز 
برخی مُسکن ها تاثیری مشابه دارند و در نتیجه افزایش شدید 
این ترکیب ش��یمیایی در مغز موجب آشفتگی و تشویش، بالا 

رفتن دمای بدن و افزایش ضربان قلب و تنفس می شود.

    ترکيب مُسکن ها با داروهای ضداضطراب

هر دوی این داروها به عنوان ترکیبات کُندکننده عملکردهای 
بدن عم��ل می کنند که در مواقع احس��اس درد ی��ا در هنگام 
اضطراب موجب آرامش فرد می ش��وند اما ای��ن داروها از آنجا 
که می توانند ضربان قلب و تنفس را نیز به شدت پایین بیاورند 
مصرف همزمان آنها ممکن است عواقب مرگباری داشته باشد.

    ترکي�ب داروهای کاهنده کلس�ترول با داروهای 
ضدقارچ

افرادی که س��ابقه ابتلا به عفونت مخمر را داشته اند با داروی 
»فلوکونازول« که نوعی داروی ضدقارچ اس��ت آشنا هستند. 
همچنین اس��تاتین ها از داروهای کاهنده کلس��ترول و جزو 
پرمصرف ترین انواع داروهای تجویزی در جهان هس��تند که 
در صورت مصرف همزمان با داروهای ضدقارچ به ضعف شدید 

ماهیچه ای یا آسیب کلیوی منجر می شوند.

    ترکيب سه گانه مُسکن ها با داروهای ضداضطراب 
و داروهای شل کننده عضلات

پزشکان می دانند ترکیب این سه دارو کشنده است اما این امکان 
وجود دارد که برخی بیماران به دلیل مراجعه به پزش��ک های 
مختلف و تجویز همزمان این داروها، آنها را به طور ناخواسته و 
تصادفی با هم مصرف کنند که در این صورت جان خود را به طور 
جدی به خطر می اندازند.بنابراین، اطلاع رسانی صحیح و جامع 
به بیماران از طریق داروخانه ها، کلینیک ها و مطب پزش��کان 
درباره خطرات احتمالی تداخ��ل دارویی اقدامی ضروری برای 
پیشگیری از وقوع حوادث ناخواسته و پیامدهای مرگبار مصرف 
همزمان داروهایی است که قرار است ما را از عواقب ناخوشایند 

بیماری ها نجات دهند نه اینکه قاتل جانمان شوند! 

دانستنی

4 تداخل دارويی کشنده را بشناسيد

ايمنا:  ؟؟؟؟/

به همان اندازه که تغذیه و سلامت جسمی 

گروه
اطلاع  رسانی 

دانش آموزان مهم است، بهداشت روانی و 
سلامت روح آنها نیز اهمیت دارد. 

اهمیت این موضوع ای��ن روزها بیش از 
پیش آشکارتر شده است. 

به همین س��بب لازم دیدیم نکاتی را از 
زبان یک کارشناس بهداش��ت خانواده بیاوریم.در این باره 
افسانه ملکی، کارشناس بهداشت خانواده به راهکارهایی که 
می تواند در حفظ بهداش��ت روانی دانش آموزان موثر باشد 

اشاره کرده است. 
    اگر می خواهید فرزند ش��ما نگ��ران درس و امتحانات 
خویش نباش��د بلافاصله پس از مراجعت از مدرس��ه او را 

مورد بازخواست درس و نمره قرار ندهید.
    اگر می خواهید فرزندتان با جرات و جسارت رشد کند 

از او نخواهید در هر کاری برجسته و کامل ترین باشد.
    اگر می خواهید در فرزندتان احس��اس حقارت ایجاد 

نشود از او بیش از حد توانش انتظار نداشته باشید.
    اگر می خواهید فرزندتان از درس خواندن بیزار نشود 

نمرات دیگران را به رخ او نکشید.
    اگر می خواهی��د آرامش روانی فرزند ش��ما تبدیل به 
اضطراب نش��ود همانند یک نگهبان مواظ��ب کارهای او 

نباشید.
    اگر می خواهید در فرزندتان احساس ارزشمندی رشد 
کند دایما او را تحت قضاوت و ارزشیابی قرار ندهید و مرتب 

از کارهای او انتقاد نکنید.
    اگر می خواهید فرزند ش��ما  فردی خجالتی بار نیاید 
مرتب به خاطر خطاهایش در او احساس گناه ایجاد نکنید.

    اگر می خواهید فرزند شما دچاراضطراب امتحان نشود 
او را برای کسب نمره  عالی تحت فشار قرار ندهید.

    اگ��ر می خواهید علاقه فرزندت��ان را به درس خواندن 
 زیاد کنی��د  مطابق می��ل خودت��ان ب��رای او برنامه ریزی 

نکنید.
    اگر می خواهید فرزندتان به مدرس��ه و درس خواندن 
علاقه مند شود تلاش های درس��ی اش را تشویق کنید نه 

نمراتش را.
    اگر می خواهید فرزندتان در ارتب��اط با دیگران کمرو 

نباشد در میهمانی ها رفتار او را زیر ذربین قرار ندهید.
    اگر می خواهید فرزندتان با عزت نفس رشد کند برای 

ابتکارهای حتی ساده او ارزش قایل شوید.
    اگ��ر می خواهید فرزندی با نش��اط داش��ته باش��ید 

فعالیت های جسمی او را محدود نکنید.
    اگر می خواهی��د فرزندتان دلهره و اضطراب نداش��ته 

باشد، محیط امن خانه را با دعوا و خشونت به هم نزنید. 

سلامت دانستنی

حفظ بهداشت روانی دانش آموزان 

صنايع دستی اصفهان در برزخ سنت و مدرنيته / حامد بذرافکن

ش��ماره نی��م )پیش ش��ماره دوم( ماهنام��ه طنز 
»س��ه نقطه« ب��ه زودی ب��ر پیش��خوان دکه ه��ای 

روزنامه فروشی و کتابفروشی ها قرار خواهد گرفت.
ماهنامه س��ه نقطه که عنوان »آخرین ماهنامه طنز 
فارسی« را بر پیشانی دارد به مدیرمسوولی محسن 
مؤمنی ش��ریف و صاحب امتیازی ح��وزه هنری و با 

س��ردبیری امید مهدی نژاد منتشر می شود. در این 
شماره، علاوه بر متن های منثور و منظوم نویسندگان 
مختلف، یک پرونده ویژه »سلاح« منتشر شده است.

در دومین پیش شماره ماهنامه سه نقطه، نوشته های 
ام��رالله احمدجو، عباس احمدی، حامد اس��حاقی، 
اسماعیل امینی، س��اجده جبارپور، محمدحسین 
جعفریان، تهمینه حدادی، سمیه خردمند، محسن 
رضوانی، پوریا ریزان، علی زراندوز، ابوالفضل زرویی 
نصرآباد، سیدامیر سادات موس��وی، رضا ساکی، ندا 
شاه نوری، سیدمحمدرضا شرافت، عبدالله شهبازی 

و ... را خواهید خواند.

همه ساله با نزدیک شدن به آخرین و طولانی ترین 
شب فصل پاییز که یلدا نام دارد، مردم با تجلیل این 
شب، با دور هم جمع شدن و برنامه های مخصوص 

این آیین باستانی و میراث کهن را گرامی می دارند.
در همین ارتباط جش��نواره ای با عن��وان »کدوی 
سرزمین قصه ها« به مدت چهار روز در چهار مرکز 
محله محور وابس��ته به س��ازمان فرهنگی تفریحی 

 شهرداری اصفهان برگزار می شود. 
این  برنامه در فرهنگس��راهای ش��هدای دستگرد، 
شهید همت، سبحان و خانه فرهنگ اندیشه برگزار 
می گردد.   دراین برنامه وهمزمان با نزدیک شدن به 

شب یلدا مسابقه  پخت مربای کدو، تزیین انواع کدو 
و کارگاه  آموزشی پخت غذا با کدو برگزار خواهد شد.

 بخش نقالی خوانی و قصه گویی مربوط به ایام شب 
 یلدا با مخاطب م��ادران جوان و بزرگس��ال از دیگر 
بخش  های این جشنواره اس��ت.  این برنامه از 17 تا 
20 آذرماه به مدت چهار روز از ساعت 9:30 صبح به 
ترتیب در خانه فرهنگ اندیشه،  فرهنگسرای شهدای 
دستگرد، فرهنگسرای شهید همت و فرهنگسرای 
سبحان برگزار می ش��ود.  علاقه مندان برای کسب 
اطلاعات بیشتر و شرکت در این برنامه می توانند با 

شماره   36514443 تماس حاصل نمایند. 

آیین اختتامیه س��ومین جش��نواره خاطره نویسی 
دف��اع مقدس ام��روز 9 آذر ماه با حض��ور مدیرکل 
حفظ آثار و نش��ر ارزش های دفاع مقدس اصفهان 
و نویس��نده کت��اب »خاک های نرم کوش��ک« در 
نگارستان امام خمینی)ره( برگزار می شود.سومین 
جشنواره خاطره  نویسی دفاع مقدس با موضوع  های 
دفاع مقدس، آش��نایی نس��ل جدید با ش��هادت و 
مقاومت، ایثار و از خودگذش��تگی برگزار شده که 
با خاطرات رزمندگان و ایثارگران شکل می گیرد. 
200  اثر به سومین جش��نواره خاطره نویسی دفاع 
مقدس ارسال ش��ده که از بین آنها سه اثر برگزیده 

شده و در مراسمی از آنها تجلیلی و تقدیر می شود.
آیین اختتامیه س��ومین جش��نواره خاطره نویسی 
دفاع مقدس با حضور و س��خنرانی سردار مجتبی 
ش��یروانیان، مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های 
دفاع مقدس اصفهان و س��عید عاکف، نویس��نده 
کتاب »خاک های نرم کوشک« و نیز بیان روایتی 

از جنایات تکفیری ها در سوریه، برگزار می شود.
یادآور می ش��ود در ای��ن اختتامیه از کتاب ش��هر 
بی  نهایت - که حاوی آثار برگزیده خاطره   نویس��ی 
جش��نواره قبل بوده و به صورت کتاب درآمده-  نیز 

رونمایی می شود.

مجموعه پرسش و پاس��خ سایه روش��ن در دو جلد 
»قرآن و حدیث« و » عش��ق« از سوی فرهنگسرای 
پرس��ش تهیه و توس��ط انتشارات  س��ازمان منتشر 
ش��ده اس��ت.   این مجموعه در دو جلد با قطع جیبی 
و با شمارگان 3000 جلد منتش��ر شده. پرسش رمز 
شکوفایی انسان و زایش روح جستجوگر آدمی است.  
بسیاری از  وقایع برجس��ته اجتماعی، ادبی، هنری، 
فلسفی، دینی و به طورکلی دستاوردهای مهم بشر 
از فرآیند پیدایش یک پرس��ش و گرفتن  پاس��خ آن 
به وجود آمده است. مجموعه »س��ایه روشن قرآن و 
حدیث« شامل پرس��ش های برگزیده افراد مختلف 

به همراه پاسخ آنها  پیرامون موضوعات قرآن و حدیث 
در 134 صفحه است.  مجموعه »سایه روشن عشق« 
ش��امل برگزیده پرسش های مطرح ش��ده به همراه 
 پاسخ آنها تحت عنوان عشق بوده که در 98 صفحه به 
بیان برخی از مسائل مربوط به عشق و روابط دختر و 
پسر و به طور کلی  دوستی ها می پردازد.  علاقه مندان 
به منظور تهیه کتب چاپ ش��ده از س��وی انتشارات 
 س��ازمان فرهنگ��ی تفریح��ی ش��هرداری  اصفهان 
می توانند به فروش��گاه  انتشارات س��ازمان واقع در 
 کتابخانه مرکزی،جنب سالن اجتماعات مراجعه و یا با 

شماره   32231086 تماس حاصل نمایند.

آخرين ماهنامه طنز فارسی؛

ماهنامه طنز »سه نقطه« به شماره نيم رسيد
در مراکز محله محور اصفهان برگزار می شود؛

جشنواره » کدوی سرزمين قصه ها«

9آذرماه در اصفهان برگزار می شود؛

آيين اختتاميه سومين جشنواره خاطره نويسی دفاع مقدس
از سوی سازمان فرهنگی تفريحی شهرداری اصفهان منتشر شد؛

پاسخ سوالات خود را در » سايه روشن« جستجو کنيد

نمایش��گاه آث��ار نقاش��ی هام��ون بادپ��ر ب��ا عنوان  خبر ویژهجالب
»دگرگونگی« از جمعه 7 آذر در گالری آپادانای اصفهان 
گشایش یافته و تا 12 آذر پذیرای بازدید علاقه مندان 
است. در این نمایش��گاه چهارده اثر نقاشی با تکنیک  
و متریال رنگ و روغ��ن روی بوم به نمایش گذاش��ته 
شده اس��ت. تمام این آثار پرتره  و نمادین و سمبولیک 
هس��تندکه جنبه فیگیوراتیو خود را حف��ظ کرد اند و 
در اندازه 80* 120 کار ش��ده اند. هامون بادپر در باره 
موضوع نمایش��گاه می گوید:» دگرگونگ��ی، تکه ای از 

گذش��ته و ماهیتی از اکنون دارد، ه��م از آن گونه که 
ذرات بی آن که خرد یا گسیخته شوند، تغییر می کنند 
تا ماهیتی دگرگون یابند، فرایندی تغییر یابنده از ذاتی 
به ذات دیگر. بودنی که هم خود است و هم نیست. دگر 
شدن خاصیت زایای هستی است، هستی که در سکوت 

 بی تاویل و بی م��رز، هربار به هیات��ی از تاریکی بیرون 
می آید و نشانی است بر ذات خود بسنده خویش.« بادپر 
این نمایشگاه را ادامه  نمایشگاه قبلی اش - که باز پرتره 
محور بود- معرفی می کند و می گوید: نمایشگاه قبلی 
هم پرتره در ابعاد بزرگ ودر فضای خاکس��تری رنگ 

بود،ولی آثاراین نمایشگاه بانگاه معاصر به شخصیت ها 
 و کاراکتر ه��ا و در فضای رنگی تری ب��ر روی بوم آورده 
شده اند. آثار نشان از  تغییر درپدیده، شکل و فرم است 
به گون��ه ای که ماهیت و فرم خود را حف��ظ کرده اند و 
 علاوه بر اینکه چهره هستند نسبت به حال اولیه تغییر 
یافته اند. گفتنی اس��ت علاقه مندان ب��ه بازدید از این 
نمایشگاه می توانند از 7 تا 12 آذر ماه از ساعت 16 تا 20 
به گالری آپادانا به نشانی اصفهان، خیابان آپادانا دوم، 

کوچه لاله مراجعه نمایند.

از 7 تا 12 آذر ماه نمايشگاه نقاشی در گالری آپادانا  برپاست

دگرگونگی، تکه ای از گذشته و ماهيتی از اکنون 

انتظاری، دبير ش�ورای عالی فضای مجازی: تحولات 
پیش روی م��ا، روندهای فناوری و تلویزی��ون های تعاملی 
 -که مخاطب نق��ش تعیی��ن کنن��ده در آن دارد- گذار از 
رسانه های جمعی به رسانه های اجتماعی تعاملی را نشان 
می دهد. تلویزیون نیز با یک رقابت سنگین روبرو شده است.

توسعه اجتماع انسانی ما بر پایه شبکه اینترنت است، به جای 
جامعه طبقاتی و اگر ما فرهنگ خود را رواج ندهیم، اتفاقات 
ناخوش��ایندی رخ خواهد داد. سیستم اداری کشور نیز باید 
خودش را برای این تحولات آماده کند. ساختار سنتی نظام 

اداری ما باید متحول شود.

آيت  الله  جوادی آملی: اگر کس��ی بر اث��ر بدحجابی یا 
مش��کلی دیگر در جامعه حضور پیدا کرد لازم نیس��ت به 
او گفته ش��ود و یا با او برخوردی صورت گیرد، بلکه هنگام 
حضور این فرد در جامعه بعد از انزجار قلبی داشتن از رفتار 
وی، با نش��ان دادن چهره عبوس و ابروی در هم کشیده به 
نشانه اعتراض به وی، او را نسبت به کارش آگاه می کنند و 
این شخص وقتی توجه همه افراد را به این صورت به رفتار 
خود ببیند، رفتار خود را اصلاح می کند. ا ئمه با رقت قلب، 
مهربانانه، لطیفانه و بارعایت ادب و احسان جامعه را اصلاح 

می کردند.

 مهدی مه�دوی کيا: دی��دار با اس��ترالیا در دور برگش��ت 
جام جهانی 1998، بازی بسیار حساسی بود و در آن مسابقه 
وقتی با دو گل از استرالیا عقب افتادیم، همه می گفتند که 

بازی تمام شده و ما از راهیابی به جام جهانی بازماندیم.
در آن شرایط سخت اما تماشاگر استرالیایی به زمین آمد و 
تور دروازه را پاره کرد تا دقایقی از وقت بازی را گرفت که ما 

نفس تازه ای گرفتیم.
بازی با استرالیا نشان داد، در مجموع در فوتبال نباید ناامید 
شد زیرا آنها واقعا از ایران قوی تر بودند، ولی تمام تلاشمان 

را کردیم و به جام جهانی رفتیم.

هيچ گاه نبايد نا اميد شد با بدحجابی با زور برخورد  نکنيمرقبای جديدی برای تلويزيون آمده اند
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